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'4 	 ,  

4 • „ 

•
„ 	 " 

LOS ANGELES, • .CALIFORNIA, THURSIA1,11.14ACH' 

9:50 o'clock:  
s. 

THE com: , All, parties, . counsel :and jurors 

• present. 

You may call your next 'witness. 

MR. SHINN: EVeIle Younger, your Honor,. 

. THE CLERK: Will ,  you please raise your right band. 

1 

op 
2 
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4 

6 . 
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9. 

10 

11 
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13 • 

14 

• 15- 

16 

18. 

19 

20, 

'2.2 

21 

25 
• 

26 

Will you ,please repeat after me. 

X do solemnly ,sear 

THE - W1TNESS: I do solemnly swear -- 

HE CLERK: 	that the testimony I may give 

THE WITNESS: 	that the testimony I may give 140 

THE' CLERK: 	in.  the .cause now trending 

THE WITNESS: 	in the cause now pending -- 

THE CLERK: -- before this court -- 

THE`WITNESS: 	shall be: the truth -- 

THE CLERK: -- the whole truth 

THE WITNESS: 	the *hole tiuth -- 

THE CLERK: -- and.  nothing but the truth 

-THE WITNESS: 	and nothing but the truth — 

THE CLERK:, 	so help me God. 

THE WITNESS: 	aes help 'lie Cod. 

THE. CLERK:, Would you, be seated, please. 

Would you please state and spell your name. 

THE VIITNE' SS: Evelle J. Younger. E-v-e4-1,-e, first 
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2. 

3 

4.  

5 

' 6 

7 

9 

10. 

12 

T3' 

14 

name; middle initial J.; last 

3. 

VELtv. YOUNGEP.,, 

a witness, called by -and on behalf of the defendants* was 

examined aid testified as follows: I  

DIRECT EXAMINATION 

BY MR-- SHINN: 

•41. 	Mr. Younger, what is your business or occupa- 

tiou? 

A 	I am Attorney General of the State of CaWorn a. 

And you used to be the DiStrict Attorney of Lb 

Angeles. County? 

A 	Yes, sir. 

And you know Mr. Caruso, Paul Caruso? 

A 	Yes, Sir. 

Q, 	Mid Mr. Richard Caballero? 

A 	Yes, sir. 

And lir. Aaron Stovitz? 

A 	Yes, sir. 

And Mr. Bligliosil 

A 	Yes, sir. 

And Mr. Stovttz and Mr. Bugliosi were Deputy 

District Attorneys under you ,at one time, correct? 

. es.  

And•Mr. Caballero used to be a former Deputy • 

16 

3.7 

18 

19 

20 

21 

22- 

23 

24 

4111k 	25, 

26 
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• 
4 

Distrit Attorney? 

• Yes, sir. 

Q 

A 

r 

. Ne 'worked under yt u aIt one time? 
. 	- Yes, air. 

4 	 4 
Now, Mr,. Paul Caruso, how long have you known 

2 

9- 

hin;, Mrs Paul Caruso? 

A 	Tan years. 

• 

14' 

' 

.17 

19 

20. 

21 

2.2 

23 . 

24 
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2-1 	1.  4 	Approximately ten. Years? 

4 

6 

A, 	Ye*, 

How,  about Mr. Richard Caballero? 

A. 	Vivo years. 

Five years? 

A4 	Ye*. 

• 21 

'26 

22 

23 

24 • 

25,  

20 

15 

ir• 

19 

18 • 

16 

18 

4. 	Now, you ha4 p. meeting with Mr. Caruso, 

Mr, • CaballerO:Mr. qt(!vitz, and Mr,. Bugliosi on or about. 

December 40  1969; 1'4 that-COrrect? 

yes, sir, 

4 	And this meeting vas.lield in your 041461 

A. 	Yes,,, sir. 	
, 4 $ 

4 	110w)  prior to ihiii,ieet144  4id mr,,Oarub* or 

Mr. Caballero call you regarding the Tate-La Bianca 

homicides? 

If so, I don't recall. it. 

• 4 	Do you recall whether or not it was Mr. Caruso 

or Mr. Caballero that called you?" 

A. 	As I say's  if either- of them called me, I 4o not 

recall it. 

4 	In other words, you don't recall whether pr not 

you had a'cOnversation with Br. Paul Caruso or Richard 

Caballero before the meeting of December the 4th, 1969? 

That is correct. I do not recall 'whether or no 

I had a meeting with them in reference to this case. 

I presumably saw them from. time to time, but I 
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take it that you are asking did I have a conversation with 

themhabout this case, 

4 	• 

A ' And I, ddn't recall that. 

Yes. Either on the telephone or in person.. 

"1" 	Eight. 1 (IP hot recall. , 

Nowa  do yoU know whO set up this meeting? 

,A. 	' I did not, It obviOusly Was either one of. my - 

deputies or- l‘ir,.ctrilscr or Mr. Caballero. 

4 	Did mt. 5tovits or Mr. Bugliosi talk to you 

before .this meeting of December 4, 19691 

do not reoe.l 	' 

. I "assume they told mei:there was, going to be a 

meeting and. -would I be available, and. I assume I said. sere, 

but Other than that; I save no recollection. 

Do you recall any discUssion _about the Tate-

La lianca case or Miss Atkins with Mr. Bugliosi or 

Stovitz before, this meeting? 

A.. 	No, but I am sure I bad. 1 don-'t recall any. 

lOggine we. had frequent :conversations about it, however. 

Now, Was this meting in the morning? In the 

afternoon? 

I don't recall. 

Okay. 

, Now, on  Dece4bir the itth 	excuse me t  

26 ' 
	 A. X" have aHMirmorandual  a copy of a temorandum; 

4 

5, 

ig 

' 	19 

20 

21 

23 

• .24 

*". 
N 
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• 

4 

which/ uhderstand Is in 'evidence. 

Would you like the to.refer to it and answer 

your .question about the. time? The memorandum may indicate 

the time. 

q 	- Yeas  please do. 

• May X approach the witneass. your Honor? 

Ti- COURT: Yes. 

(Mr. Shinn approacheithe witness.) 

By XL SHINN: I have a memorandum, Itle 

marked for identification 

hand it tO you. 

Yeas  that is the one. 

It says -- yours is a little faded -- it con- 

eluded at 11100 o'clock. 

I have another copy that is a little clearer. 

May X look at it? 

4 • Yes. 

A. 	It started at 10:20 and conel4ded at 11:00 
otelock. 

4 	now, 	De0e0ber the 4th, before this meetings  

or prior to this meetings  did you have a converaatiori with 

either Mr.,fiUgliosilorAr Stovitz?el 

About this ease? 

4 	Yes. 	 • 	• 	 • .. 

6 

a- 

10 

• 11 

1: 

14 

• 15 

16 

25 

26 

On DeceMber 4th, now, just before the meeting. 

I don't have any. idea., ' r- doet recall. 
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3 

5 

8  

  

Now, did Mr. Bugliosi or Mr. Stovitt tell you, 

before the December 4 meeting, that Mr*  Caballero informed 

them that Miss Atkina had some infOrmation, about the Tata- ' 

La Bianca horicides? 

A. I have no recollection but I am'eura that is the 

 

  

case. 

X don't recall it„:but-it Must have occurred. 

X wouldntt have been, meeting with them otherwise. . 

Xn other words, you feel that Mr. Bugliosi and 

it Stovits indicated to you that Misa Atkins may know 

something about the Tate-La Bianca homicides? 

A. 	Yes. 

NOw, at this meeting„. " :do you recall .what 

each 'person Said? Like Mr.,Caruso 
k 

Did. 	Coras4,4artI 

NO4  814tt*: 

aott recaaWhOS44' what toy  whom; 

recall the effect .and the_gist Or the Conversation and the-

conclusions reached. Andl'',§f *Uese., have re ,shed,  

recollection by reading the memorandum whichl youshowed me. 
4 

 

9 • 

10 

   

xz 

15 

17 

18 

19 

o. 

21 

Az 

23 

25 

26 
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8 

'16. 

.17' 

23 

24 

25 

2$- 

X6,372 

Now, do you know what part Mr. Paul. Cards° 

played in this meeting, was he an .attorney of record or ' 

was he Just there as a friend of N. Caballero$  or did he 

indicate to you, that he was representing Miss Atkins? 

A • 	I can only tell. you• what my understanding was 

May I answer on that basis? 

Q 	Yes. 

A 	I did not Say "Are you doing What?"' Or "Are 

yot attdrney of record?" 

. I just understood and assumed that Mr. 
Caballero and Xt. Caruso; since they were associated in 

law practice together, were both representing one of the 

defendants, one of the present defendants in this case. 

I did not question them-beyond that. 

Q. 	Do you recall whether oz' not Mr; Paul Caruso 

did most of the talking.on behalf of"Miss Atkins? , 

• A . Nat  sit, ,/, ,donl t recallwhc; *Most ,of the 

talking, except that I di'd lire'fy l'itle. 

.q . 	Cow,  at this mtieting did 1141#, Auglio:s or-)1i...... ,„ 	1 	., 
$tovitz telt ,you 'that tie i had infori:atioit' that Mils'-itkiii .  

knew some facts about the Tate-La atanca hmici44 

A 

Q A 

A 

Yes. 

At this meeting? 

Yes, sir. 

Was 'it Kr. Bugliosi that spoke up-? 

I don't know. Everybody at the Meeting agreed 
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3-2 

3 

4 

5 

6 

7 

. 

is 

g 1 

13 

34 

 

16' . 

, 

18  

20' 

21; 

22 

23 

'24 ' 

26. 

that she had considerable .inforsfition about the, case. 

We started with that assumption. 

Q, 	Were any tapes, played at this meeting?' 

A 	Not that am aware of. I don't believe •so. 

. Now, ail during 'this Meeting lea.s there a 

secretary 'taking down notes? 	;•• , ' • 
, 	1 	, 	• 	-: ,' ,,.• ? 

A 	No, sir, 	.- • '. •!,' t 	'' 
.. 	 - 1 '.,. j •i 1/4. -. 

Was any electiohit.  ,deviee,,,,.-ripcor.  ding°, 1,1sed? ° ,.., 
- -- , 	 ,...7,•,  

A 	No, sir. , • 

No' one taking notes t#eziel: 

A 	No, sir. 

Mr. $tovitz was 'not taking notes? 

A 	Oh, I shouldn't say no, six; taaybe they were. 

X wasn't taking notes and ,they could :have been,. X suppose, 

with:otit lay noticing. 	-- 

I was not aware of anYbody.taking notes. 

I did not assign anybody to, take notes WY% 

well, strike that, I was starting' to Volunteer. 

`‘I : Mr. Younger, do you recall the substance of 

the conversation of this aeetingi 

A 	Yes. sir. 

WOuid you give us the substance of the 

conversation? 

A 	Yes, sir, Mr. Caruso and Mr. Caballero-1  who 

I understood' to be representing Susan Atkins at that time, 

said that she had been very-helpful, and would we give her 
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imMunity if she testified and continued to be helpfuL 

We said no; -that she had been helpful and that 

we would ,agree not to seek the death penalty 'if she would 

testify' truthfully, before the Grand jury, but in 110 event 

would we agree to seek imunity for her. 

And that was the gist of the conversation. 

To which you agreed? 

Pardon? 

Did you agree to those terms? 

Yes, sir. 

That- was , Your agreement? 

And what was your understanding as to leas 

14 
	$311 	what she•had to do for this agreement? 

16 
	 What was her part of the agreement? 

16 
	 To testify truthfully before the Grand Jury. 

17 
	 Whether or 'not we at any point would ever go 

1(r' 
	beyond an agreement not to seek the death. penalty would 

depend upon whether or not she continued to cooperate after 

26 

11 • 

the Grand Jury testimony. 

Now, was Otero any discitssipp..aboue an indi4t- 
; 

ment after,she testified? ' 

 

22` 

a 

 

. 	, 
I am not sure- I underitand,  your queation. 

Q ' 	was: there any' discusaion relating to, Miss 

Atkini testifying truthfully at the Grand -jury, 1164 arc indiCt-4 

meat was secured%  was anything said about an indictment; was 
10, 23 

26 

3-3 

3 

7.- 

1 

12 

13 
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that's condition subsequent or precedent? 

A . Something was said about an. Indictment tO this, 

3-4 

2 

extent. 

We said she was going to be indicted. We 

assumed she would to ,the extent we could control it, she 

was going to be indicted. 

4 

6 

In other words, we were going to seek an 

indictment. 

Was there any conversation about in the event 

she gets.up at the Grand Jury and: does not tell'the' truth, 

and as a result no indictment was ha-d,.that the deal would 

be off, was there any . discUssion as to t4 t?' 
ri 

1$1.101.1",OS1: , 
11M; WITVESS: Tes,;I•ak sorry, 1 dialet understand t 

10  

12, 

13 

14.  

15 

• 16 

question. 

BY MR. StafiNi' 

Was there any diacussion'in the event that'Xis 

Atkins did not testify truthfully at the Grand jury,. and ' 
1$ ' , 

17  

as a result of her untrue testimony no indictment was had. 

Was there a discussion then there would be 
19 

itO 

21 

22 

' 

ID 25. 

26 

no deal? 

The -only discussion was iit the event she did 

not testify truthfully before the Grand jury, our .coingaitment 

not to seek the death penalty wa, Off.' 

But we did not Consider the -possibility as to 

what effect her failure to testify might have itcause 
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Obviously none of us knew. 

 

In Other words., if the'juat testified truth; 

fully at the .Grand Jury, that was all she had to do under 

the agreement? 

'A 	In order for us ,  to fulfil/ our obligation not 

to go for the death penalty, 

• Yes,. was there any talk about .complete truth. 

or substantial truth, 100 percent truth in the testimony 

by Miss Atkins at that meeting.? . 

There was a discussion.es to what we meant by ,10 

11 

• 12 

.15 

15 

16 

17, 

'15 

19 

• .'20 

21 

26,.p76 

truthfully and 'who would decide: 

•' 	There was a .discussion about that:? 

A 	Yes, sir. 

What was the discussion? 

A - my recollection'is that this was one of the 

few times that I entered the conversation and I said, I 

used the phrase that is used in court, "The truth, the dhoti  

truth and nothing but the truth.* 

The discussion was had as to who would decide 

whether she so testified. 

I said it would be the District Attorney's 

Office that would decide,. and that obviously there could be 

no other way of disposing, of- it, and they would have to 

rely on the integrity of the District Attorney' s office to 

abide by the agreement, if she did so testify. 
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21 

22 

23 

24. 

25 

26 ; 

26,377 

3(1. 

• 
s. 

4 

• 5  

, 

7 

• s - 

.9 

10 

11 

4 	In, other words„•the District Attorney was going 

to decide whether or not ass Atkins was telling the truth. 

Yes, sir, I dontt know as it was the District 

Attorney persOnally. I think we probably used the word n 
NO meaning the District Attorney will decide. 

-Okay, now, in this discussion was there some 

type of a, gauge set up`? 

.N0,-sir„ that was the extent of oUr discussion 

about "What do you mean truthfully," and so forth. 

There, was no yardstick or agreed.upon fOrmula 

for deterMining that. 

-4 	Now, was there any discussion in the event that 

Miss Atkins was not testifying trdthfully at the grand Jury, 

was there any discussion as to what will be done, who, will 

notify Caballero and Caruso that she -did not testitY' 

truthfully? 

- No, there was no agreement at -to Who would 

notify ,anybOdy, 

It was just it she didn't, our agreement not to 

seek the death penalty was not enforced.' 

4 	in otherwordsi 4f you felt, -or if the District 

Attorney t$  Office felt that 	AtkinS was not telling the 

truth, are ycOallink us, Mr*. Younger, that the District 

Attorney's.  Office` ad nO :duty' tonotifyMreaballciro and 

Nr. carrra41. 	 • , . 

Oh, / doulz-:-Iiw•we had; noduty„. • . 
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4  

5 

' 6 

. 7 • 

'a 

• 1'3 

 

' 17 

13 

19 

20 

21 

262378  
• 

15 

X 4,Us said there was no.,Apecifte arrangement' • 

as t& ,how that would be •donel 

I imagine that _none of .ut sonsidered, that fa 

particular problem., 

If we sought the. death Pen'agq- 'there 4as.oix,"1,14 

to .tre ho secret, aboUt it; they would know about 'IA, 

tint we did. nOt say, "We will, phone you at, 

11:00 olelock in the afternoon and tell .yOu of our decisions  

if we decide to seek the death penalty." 

4 	- In other words, Mr. Caballero and Mr., Caruso 

would be in the dark as to whether or not the District 

Attorneys felt that Miss. Atkins told the trUth or not,, 

then? 

All I can say is we did not, as I . recall, 

-agree as to how we would communicate ,our feeling that she 

had,dot told-the truth, it in, :fact we believed she ,had not 

That was just lett up in the air then? 

A. 	X dontt know. f‘lay have been de.cided but I 

don't recall it. 

I mean, I dontt recall any such conversation.* 

4 	When was 'the first tia:ge that you were notified 

that Miss ,Atkins Wai not telling the truth at the Grand 

3u.ry? 

• I don't recall. 

Was it come time thiS year? 

A. 	You mean '71? 

23 

24 

25 

26 

. 	• 
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12 

1'3 

14 

15 

'16 

17 

18 

19 

20, 

21 

,.22 

25 

26 

• 

4  

Oh, I doubt it nobOdy,notA:tied,ine of anything 

in /1 except I was wanted in court., 

I don't think I even disOussed this case with ,  

ianyOne, In the ,Distriet AttOrneVs Office in 1971, 

C1 • Did someone .notify you -- mean, did some 

De,pUt7 District Attorney notify yon, either Mr, novitz cap 

Buglioai„ did they tell you, "Ivitc Younger, Vass.  Atkins - 

ad not testify truthfully at the Grand ,jury, thereforewe ' 

are nOt:going to abide by our agreementit? 

/ am sure 50, tnit Awilt re0a3.l who or when. 

Was there a memorandum- indicating this? 

A. 	There must have been, because' the District 

Attorney's Office cOuld not halite Itotight the. death.penalty 

without my -approvals .  so 'obviously there was a-memorandum 

some place. 

4. 	In other words,. you say there may .be a memoran- 

1 dum indicating that either Mr. Ptovitz or Mr. Dugliosi 

indicated to your office that Miss Atkins was not telling 

the _truth at the Grand Jury, therefore the agreement is 

off? . 

• A. 	am assuming there was because as I say I had .  

to approv'e as District •Attorney our seeking the death 

penalty,. and I am assuming that was done on the basis of 

a meMorarldum. 

That would. be the normal way, but I ,az assuming 

I don't have any specific recollection. , 
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4 

5 ,  

6 

7 

9. 

21 

22 

23 

25  

26. 

261380 

Q. 	Assuming that there is no memorandum to that 

effect. Then would your state of mind be that the deal is 

still ort? 

A 	No. 

If there is no memorandum, my assumption would 

be that one of the deputies handing the case, Mr. Bugliosi. 

or $r, Stovitz, orally gave me a report indicating that, 

in their judgment, she had not testified to the truth, the 

whole truth and nothing but the truth; and that we should 

seek the death penalty, and that, I orally approved it. 

That would he unusual:, but absent a memorandum 

that is what 1 would assume happened. 

, Okay. 
„ 

Now, 46 you recall such. an' oral memorandum or 

oral,ponversation with $r S.tOva tz. or Mr. Bugliosi? 

A 	No, I do n‘it, 	
•off. 	 'I 

You don' t'recaIl any c:6r.i*Vereiation regarding 

Miss Atkins! testimony to the Grand JUit: then? 

A 	No. "But I and not saying there waset. any. 
•. 	.4 	. 

• Age obviously had repeated convergiatiand;about 

it, Slaw many conversations, but I donu t recall the cOnver 

tion at which time we decided .that it was appropriate that 

the prosecution seek the death penalty. 

4): ' 	, Okay. 	• 

During this meeting that you bad with .14r. 

Caruso, Mr, Caballero, Mr. Stovitz and Mr. Bugliosi., did  
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';21 

23 

.24 

26,381 

Mr. Bugliosi ever inform you at this meeting that maybe 

Miss Atkins is not telling the truth? 	• 

41/ 	 7HE COURT: Ate you talking about the December 4th 

Meeting? 
4 

MM.: Yes, your Honor„ the December 4th 

meeting. 
6 

,1 	
truth when? In 'previous statements that she had given to 

- 	THE WITNESS: Maybe Miss Atkins was not telling the 

'32 , 
A 	And you are asking, me if Mr. Bugliosi said, 

13. 

Ilk 	_14 

15 

16 

11' 

18 

the officers, or Mr. Bugliosi, or what? 
9 

MR. SHUN: 	' The statement that Mt. Buglioai 
7.1) 

obtained froMMt. Caballero or ftomJir. Caruso regarding 
six 

Miss Atkins* testimony or statements. 

that.. 

Q 	Mow% you know that Mr. Bugliosi went down to 

Mr. caballetes office, I believe, on the tight of 

December the 4th. 

Did you know that? 

A 	I don't know ()fay owknowledge. I-haVe 

during. thit December 4th meeting, she may not be telling the 

truth? 

don* t believe so; I Aloe t believe she said 

beet told that he did or read it in the paper or something. 

I am assuming he did, 

Now, 4fter .  Mr. Bugliosi talked to Miss Atkins, 

did he inform you that maybe Miss, Atkins is still not 

1 	  
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2 

4 

• ,6 

14 

15 

16 

11 

'4aie. 
M 

19 

21 

24- 

25 

.16 

4 

ti 

26*382 

  

   

telling the trOtht  the whOle truth? 

Do you recall that?,  

A 	Weil, at some point he'd/4,-  but I don't knoW 

when. 

I dont  t know whether it was December 5th or a 

month later or three months later. 

I have ILO recollection is to. when he said she 

hasn't told the whole truth, 

Q, 	Are you saying that Mr. Bugliosi did indicate 

to you that Miss Atkins was not. telling the whole. truth 

at one point? 

Well,1 am, saying about what I said before, 

Whether it vas Mr., Bugliosi or Mr. :StoVitz, 

or maybe same other deputy who was involved in 'the case,. 

I don't know, but somebody,. it some poitt, obviously told 

me she Wasn't and convinced me that she tas not becaUse 

otherwise I 'would not have approved the prosecution seeking 

the death penalty 
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4 	Then,someone did tell you at some time, at some 

point- in time, that Miss Atkins did not testify truthfully 

at the Grand Jury 

A. 	Yes. I have said that. I have said that 

several times. 

4 	Okay. 

ow, did you then instruct the person that told 

you this, either'Nr.Stovitz or Mr, BugliOsi, did you 	. 

instruct that deputy tO notify Mr, Caballero immediately? 

L i doubt it. 1 have no recollection if,I did. 

You.didn't think that was important? 

A. 	l probably didn't even think of it4  

X didn't think at it and decide .whether it was 

important or unimportant. , 

1. Veda I just didn't assume it was a, probleM. 

Now, did this person, either Mr. Bugliosi or 

Stovitz, tell you in what area Miss Atkins was not 

the 'truth? 

am- sure ao. 

4 • Do you recall what area? 

A. - 	Nos  sir. 

4. 	Tot 

)6 	Mo 

.4 	Was there a. memorandum as to this conversation 

you had withthe deputy, a written memorandum? 

don't know, 
, 	1 	- 

It there is a,meiorandum„ I am sure that the 

 

4 .  

 

5 

6 

A 

9 

10 

12 

  

1'3 

14 ' 

16 

18 

19 • 

 

20. 

21 

22'.  • 

23. 

26, 

26 

  

   

  

• 
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1 reason they wrote it was to indicate in what -- and I be-

lieve there is; I dontt want to play games; I think there 

is a memorandum, but I dont have- a copy of it -- if there 

is, and it they didn't state in the memorandum ----"thee 

2 

3  

.4 

being the' deputies who preparedyi.t„..the particulars in 

-- then there would have 6 'Which she didn''t 	thetruth 

.ilienwrandum tet me. 
• the witness', youe Honor? 

been no basis for submittihg the 

MR. ill1/414e May I apiaivaoh 

counT: You mil; 
f 	 :41 	11' 

, (Kr. Shinn approaches the witness Stant.) 

MR. SHIRN1 4 	I have her 4 Aopy:jof :a LOS Angeles 

7 

.10' 

11 

12 

1.$ 

14 

15. 

TiMeS article dated December 1.4„ 1969* it is marked P-PP 

for identification. 

Have you seen this before, Mr. Younger? 

I probably have seen it. 

I doubt if lread it.  I probably saw the 

headlines., 

	

4 	.100 never read that article? 

	

I. 	"Probably not. 

	

- 4 	When you saw this •article for the first time, 

did you contact either Mr. Caruso or Mr. Caballero 

regarding this story In the Times? 

Probably mot. 

	

4 	Did Y011 discuss this story with anyone in your 

office, like Mr. Buglipti or Mr. Stavitz? 

	

A. 	What is the story? 

••• 

22 

23 

• 24 

25 

26 
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3 
,4 

I just see the- headlines. 

believe It is the confession of 5u4an 

Atkins which was taped in Nr. Caballero's office on 

December the 1st, 1969,' 

' As X indicated, We had' repeated conferences 

Concerning this case)  and 1 at sure at soilie point her 

-statement or her story or her interview came up. 

I am not trying to -. I,am not being facetious, 

I studiously avoided anything about the ease„ When I ,say 

I don't recall it 1 have read it„.1 am not trying to be 

funny. x just don /t think 1 did. 

Q 	Mr. Younger, do you take the Los Angeles Times? 

A. 	Yes, sir. 

gc, And 1 believe thia was in the Sunday edition, 

A. 	Xt could be. 

a 	Now, do you knpw a Jerry Cohen who is a 

reporter for the Los Angeles Tines? 

is 
	A. 	I.probably met him,• I am sure I hate. 

• .9 

34 

16 

16 • 

• 17 

20 

21 

:22 

23 

24,  

26 

yau 	rdall knowing him persona41y2 

14, 	4ovinChim peFsonaily7 
• 

'Au know, 	 $1:Aakoin hands with 

him•. I' have probably seen him on, tiro , or 'Oree occitsions* 
,'  

I dontt 

- were in thiS room, I might. , 	' 

Ue are' not close friends 

• But you know that he is a Los Angeles Times 
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reportert 

Ye4, zir. 

I see hie by-Une evellr: now and then. 

A 
2Q 

21 

22 

23 

24 

25 

26 
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blow, did you know, Mr. Younger, that Mr,.. 

Caballero was going to tape Miss Atkins" confession in his 

office on December the 1st, 1969? 

I,don't recall whether L knew it or not. 

Are you 'familiar with these requests for 

removal of prisoners, these documents? 

AL , 	Yes, sir. 

I man, I know there is. Stich a form and I kgaVe 

signed many. 

Did I sign one 1,ix this case? 

I don't believe so, 

Mr.. 'ukutu- did, 

I 'till:6k Mr. itopit and 

mately.  four times? 

A 	I have heard. Axid'again, whether it was the 

result of a conference in .my office or whether a converse-

tiOn on, the street or hearing it on the radio; I know she 

was removed, 

I don't ever recall a number, how many tines,  

she was removed. 

ra 	Did either Mr. Caruso or Mr. Caballero or Mr*  

Stovitz or Mr. Bugliosi tell you at one time that Miss 

Atkins had been taken down to Mr. Caballero's office so a 

tape of the confession could be made? 

A 	, I'don't believe so.. 

•••••••?- 	 • 	 ' 	 

Q, 	Now, did you know,. or dicranyontinfoin 

that Miss Atkins was refiloved from Sybil: )1tand jailapproxi,  
• 

26 387 

9 

: .Ao• 

12 

13 

14 

: 

16 

18 

19. 

21 

22 

24 

.10 

26 
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I think I probably found oat about the inter-.  

view' afterwards, 

I don't recall discussing it before it 
2 • 

occurred. 4 

. 	 Did you, yourself, ever. hear these tapes of 

Miss.Atkins confession• or statements? 

A 

Did you ever sere statements of Miss Atkins 

at'any time? 

• 

a 

9.- 

as 

 11- 

12 

13 

1110 	14. . 

A.5 • 

16 

le 

19 • 

20. 

21 

222',.  

24.,

23  

, 
411, 	25 

26 

A 	No, sir. 

- iow, in this meeting of. December the 4th, was 
Hord. Howard and larginia Graham discussed? 

A Who/ 

Q; 	Roni Howard And 	Graham, who were 

ex-teltmates of Susan Atkins.? 

A 	In the December 4th meeting? 

qv 	Yes.- 

T* dont recall  

Did Mt. Bugliosi or Mt, Stovitz ever discuss 

Roni Howard and Virginia Grtaliamwitttfyotn? 

A 	Probably, but I don't rec41 it. 

wouldbel: aiu, I don't want to play 

games with you and skusWel'-:irs or net, because i don't tlitqat 

to "appear to be avoiding the questiOn -- I asSaller at some 

point in thd many, many months that thiY Vete-giving:-  Me . 
y 

periodio reports, that' that was discussed, but I hatre,  no 
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independent recollection. % I 4 

Well, was .there itn.y ,discussion regarding Roni 

trjwird and Virginia Crethaat going to: testify at the,arattd. •   

3 
limy? Was there any discussion of that? 

A 	I don.' t . recall. 
• 

• ' 
5,  

6 1 

7 

a 

1Q ' 

it 

12. 

Is • • 

Now, did you know that Nt. Caballero and Mr. 

Caruso were in the process of setting Miss 	cOnfesai 

and statemnts? 

A, 	No, sir. 

Q You bad no knowledge of it? 

A 	No,. air. 

You have seen the book The Killing of Sharon 

Tate, have you not? 

A 	You know, not to 'handle it. 

I know there is such a book and I have seen it 

on. at bookshelf, and I may have seen it on scitebocly's desk 

I donit believe I have seen it. 

Q You have heard about it?'  

IL 	Yes,. sir. 

I have been questioned about it by reporters, 

15 .  

and so on. 

17 

19. 

• 20 

23, 
Z: • 24  

• • 25  

26. 

You never discussed this book with Paul Caruso 

or Mr. Caballero? 

A 	No, sir. 

Do you know .a Lawrence Schiller? 

Pardon? 
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Ar 

      

2 

3 

4 

5 

6 

7 - 

  

'Lawrence Schiller? 

I don't believe so. 	could. 

Who is he? 

tie is the author of the. boOk The 	o• 4  

. Shargil 

A 	don't think X know -hia. I dOnt t know hist. 

- Q 	You 'aver talked to. hi* over the telephone? 

A 	I-probably  

I gather, frOm what I have been told that Z.  

did talk .to hi* -on the,ptiOne; 

If he is the son that phoned and said he was 

going to sold se a 'manuscript, then I talked to,  WA. 

It he? 

  

12 

4c fig. 
13 • 

A 

15 

16 • 

   

• 3.9 

GO 

21 

     

23 
: 

     

24 
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4 	No. He is gust the co-author or the book, 

The Killing 9f Sharon Tate. 

Vitwrald will, get into the book aspects 
of this Oas-e. 

Xour Honor, I have nothing further, your Honor. 
Thank you. 	 J 

CROSS-EXATIINATION 

BY MR. FITZGERALD: 

_z4r. 'Lounger, how long have you been the Attorney 

General of the State Of California?' 

'A. 	Since the first week in January, 19/11. Which is 
about two Months, I guess 

4 	And you are the Attorney General of the, State. 

of California as the 'result- of being elected; isnit that 
04 zsz4lcil. 

Yes, sir.. • • 

What was your term .of office as the DistriCt 

Attorney or Los Angeles county? 

It is a. four-year-term-. it was halt finished 
when became Attorney General. 

4- 	YOu were elected. to the office of, the bittria 

Attorney of Los Angeles County Iii approximately 1968? 

siri4  
119w)  .dtring the year I.,p69; do. yokpaye any . 	• 

knowlecte as,  to- hovr Zany Murder .eases1;ire're pro'sec'uted by the 
• - 4 , 	.. 

 

  

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24. 

25 

26. 
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a. 

8 

  

Los Angeles. District Attorners Office? 

. 	 No, air, Butit / had knewn you Were , goipv to 

ask it, it would have peen easy to find out. 

take it .it is a large number, lantt it/ 

A large number. 

4. vere there any other murder oases proSeeute4 

by the office of the los Angelea County District Attorney 

during the year 1969, in which'you took a personal part as 

yOu did in the proseOutien of this ease? 

- PrObably, but not as active a part as X did 

in this case, 

4 	1 take it the deaths Of the decedenta in thi4 

oases - in the Tate4a.Bianoa case, 'was a rather extracirdin 

ary event during your term off` office as the District 

AttOrtey of Los Angeles County?' , 	. 
1411. 

T4E.COTti: SUstained. 

Q 	FrmaggiOt -1,10ere'ae tainly familiar 

with. the events prior to .your rileetinft with Nt.carlip„. 

and 1.r, Caballero and Mr.`atOstitana Mt. Bugliaii* 

Deoepaber the 4th, 1904  werq,v4110t? 

A. 	You mean the events surrounding the killings _ 

and so forth? 

 

4 , 

  

sr 

10 

4' 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

22, 

.23 

   

24 • 

25 

26 , 

The events surrounding the killings and BO 

 

 

forth; oorreot. 

A. • 	yes, Yes, sir. 
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1 
	

4 	And y94 were aware, certainly, that.there was 

2 
	a tremendous amount of publielty surrounding the deat44 of: 

the decedents in this case; correctl 
• 

4 
	 A. 	/es. 

4 ' Apia you knew there was .a considerable amount of 

PUblic attention that had been devoted to the case? 

Yes, sir.' 

4 - 	Howl, the document before you -- and X axsopry 

9 
	

idon't knoW the designation 	the photocopy of what 

10 
	appears to be an article from the Los Angeles Times dated 

'11 
	December 14, 1969. 

1?: 
	

'Yes, sir. 

YOU indicated just a, few moments ago to 

14 
	Mr, Shinn -- and I am unclear -. you said you were 

15 
	familiar with the publication of that story in the Los Angel 

16. 
	Timed, or you were not? 

17 
	 I indiclited I doubt if I read it; but I had 

understood-that her statement' was published. I am aware 

19 	of the taet that her statement was published. 	- 

20- 
	 I simply indicates to him I doubt if l'read 

21 
	it. 

22 
	

/ou did not read the story as it appears in the 

23 
	LOS Angeles -. as it appeared in the Los. Angeles Times? 

24 , 	 'That is what I am saying. 

25, 
	 I doubt that I did read the story appearing in 

26 
	the Los Angeles Times'nurpOrting to be her statement. 

„ 

• 
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4 	Did, you,' at Some tittle)  learn that her story did 

appear in the Los Angeles Times? 

Yes, air. 

4 	Do you know how you learned that her Story 

appeared in the Los Angeles Times? 

I bad probably , been asked 500 times by reporters 

about it. 

That is the way I learned, I gather, the ,first 

 

4, 

• 

7 

 

 

9 

11 

t:me 

  

12- 

- 1-3  

14 

15 

21 

22 

23 
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25 
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As opposed to somebody in your office bringing 

it to yali' attention, is that correct? 

A' . Usually reporters bring things to my attention. 

before members of my staff. 

/ then go to my staff to find out about what 

happened,. 

You were Aware that the Los Angeles County 

Grand Jury convened in this case on the dates of December 4 i h 

and December ath of 1969? 	' 

IR4 BUQUOSI: December 5th. 

its FXTZGERALD: Excuse me; 

December 5th and pecraber 8th of 1969? 

	

.A 	i am aware of the fact that they convened aft 

out meeting off: December 4th; and i don't recall when or how 

long. 

But 1 accept that as a correct statement. 

	

q 	Well,J take it there must have been some 

conversation' on the mOrni4g .of December the 4th with 

Catuad, Caballero, et al., about taking the matter to the 

Crand Jury, that is, bating Susan Atkins. testify' before 

the Grand .Jury? 

Yes, sir. 

Yoa were els* alitre that there was ,a publicity 

order 'frequently referred' to by you itsra gig order in this 

case, isn't that correct? 	
• 

A 	Yes, sir. 
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14 

16 

18 ,  

.19 

20 

21 

22 

23 

.24 

25 

26 

26, 396 

q 	You learned that there was a publicity order 

in • this case 'on December 10th, 1969, did you not? 

A 	I don't know, t don't recall. 

Al 	If you know, were' you informed about this 

publicity soon after it was promulgated by judge Keene? 

A 	Oh, I tm sure imMediately;4. But I donit.recall 
• what date it was. 	 s ;.  

Q 	As a matter it 6tot4'publicity orders are a 
- 

matter of some enormous concern to . yOn', r were- tofyoula 

your capacity as District Attorney Of Los Angeles County," 

is that correct?' 

MR, BUGLIOSI: 	s irrelevant. 

 

 

THE COURT:. I think it is ambiguous.. The objection 

sustained. 

BY MA. FITZGERALD': 

q 	You were aware of the publicity Order? 

A 	4es, sir. 

q 	And you. had some 	Without going into your 

personal feelings, you had some personal feelings and some. 

professiOnal-feelings and judgments about that publicity 

order, did you not?. 

MR4 BUGLIOSI: Irrelevant, 

THE COURT: Sustained. 

BY MR, FITZGERALD: 

After you learned of the publication of the 

story, Two Nights' of Terror by Susan Atkins and Lawrence 

a 
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25 
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Schiller,, in the Los Angeles Times, did you make any . 

official inquiry as to the source of the publication? 

A 	I doubt it. I don't re011 if I did. 

Was it your state of mind- on' or about the.  time 

you learned of the publication of thii'story in the Los 
'4 A 

Angeles Tiffs that that *was an, extraordinary event? 

BUGLIOSI: It 'ii.,irrelevant. 
- 

THE COURT: Sustained. 

Y MR:. FITZGERALD': 

Do you recall whether' or it'ot you Untied the 

name Lawrence Schiller from, the by-line of that story that 

' appeared in. the Lott Angeles Times? 

A. 	Well, $t says. 

I don't know if I paid any particular attentio 

to it. 

As I have indicated, I probably saw the • 

headline and moved on. 

Whether I saw Mr, Schiller's name before I 

moved on I• don" t know. 

You don't recall any conference or meeting 

,or discussion in your office relative to the publication of 

this story in the Los Angeles Times? 

A 	Before it occurred? 

Before it occurred? 

A ' 	No, sir. 

What about after it occurred? 
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A '' I don't recall it, 11114, 	 was, 

A Iot of attention has been addressed to the '2 

7 , 

9 

11; 

12 

t  

15 

16 

18 

19 • 

20 

• 

22.  

23 

• 2;  

1110' 	25 , 

: • 26 

publication •of that story by yourself and reporters: and 

lawyers -- 

- So obviously we talked about it, Wt. I don't 

recall when 'or with whom. 

MR. PiTzGgRALD: May I approach the witness, your 

Honor? 

TEE COURT: You may. 

B! MR.*OITZGERALD: 

Q 	Mr. Younger, I have a book entitled The 

of Sharon Tate„ that has- been previously Marked, I.• believe 

it is• P-CC for identification. 

Do you recognize that book,• or a book similar 

to that? 

A 	No, I have already indicated that I probably 

have seen it, but I don't 	to answer your question, no, 

I do not recognize it. 

I have probably seen one like it. 

Q - That appears to have the name Susin Atkins 

and Laiztence Schiller on the cOyer, does it not? • 

A 	Yes, sir 	excuse me, Counsel, inay, I ask the 

Clerk to phone my Office and leave -a message, would that b 

permitted? - 

TRA COURT: Yes. , 

- 	Mr. Darrow, would you go over and gee what Mr 
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Younger wishes to do. 

. ' (Off .the recor'4i:dicussion between the witneds 
.-,-. - 	'',- 	,• , 	. 	,,, 	4  '. 	- i. 	i 

and the Clerk.) 	? 	 ,- 	 . -•, - 

• • THE 'WITNESS: Thank you , 	 .. 	. . 	,  
BY MR." FITZGERALD: 	 .. ,., 	i 	. ... 

6 

U 

13. 

14 

15, 

. 16 

17 

1ff 

20.  

21 

22 

23 

21 

25 

5a 0-35 

Mt. Younger,. I•have a one-page documerv.„: it-

appears to be a letter dated January 5,, addressed to Mr. - 

Evelle Younger, Distiict Attorney, on the letterhead of the 

Los Angeles Times, apparently signed by one Digby Diehl, 

book editor. • 

It has been previdusly Marked P-ZZ fOr 

identificati-on. 

Do you recognize that document? 

- A 	1.1a, sure I have seen it. I do not recognize X, 

I"ra, sure itts authentic.: 

It appears to be a letter to you, does it not? 

A 	Yes, sir, and I'm sure I received it. 

Q 	I have still,another document which appears ta 

be a letter, dated January 5%  19701  same dis  7%  addressed to, 

Digby Diehl%  that bears the name at the bottom, Evelle 

J. Younger, that has. been previously marked P-A13 for 

identification. ,  

Do you' recognize that letter or dOcument? 

A 	It is my letter. I'm sure I signed it. I'm 

sure it is a copy of one t signed. 
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15 

16 

18 
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And I have here a document which appears to he 

a s letter,; addressed to the 'lion.. ,Ch lee E. Older, on the 

letterhead at the County of Xos Angeles., Office of the 

Pistriet Attorney, dated ,Tune 30, 1970-, that has been 

previously marked Pr-AO for identification. 

Po you, recognize that document? 

	

A, 	Ism sure it is a copy of one I signed. ,It, ie ' 

letter,, 

	

- 4 	Now, direotipa your attention back to the 

let-ter marked P-A,I3, that is the letter dated aanuary 5. 

Yes)  sir.' 

• 4 	That bears your signatUre and it is addressed to 

Digl:iy 

That letter indicates that you were returning ' 

.to Kr. Diehl by way of enelosure some manuscripts" is that 

correct? 

	

A. 	Yes,. sir, yes, sir. 

And it also says, "When yOu phoned me you did 

not say' anything- about, a ti..om.day deadline." 

Who are you referring to when you said, "When. 

you .phoned, 
' I • 

	

A. 	aaituie 	Dlephl s ,had phoned met: _ Somebody 
' 

phoned me and said they were.  gOing to ' send over a 

manuscript.. 	 e 

X said,, "Go' ahead; send it," 

thought it watt lvir,.„ hi, h t. f' it wasn't„ then 
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that is what I meant by it in return. 

4 	Directing your attenpion'to P.-0Q, that is the 

letter. ot the Los Angeles Times letterhead addressed to you 

And signed by Digby Diehl. 

The first Sentence of that letter, Mr. Diehl 
S 4  

.indicates 41f Per our" conversation." 

'Yes, sir} 

Diehl„ hat1.-with you, Nr,, Young:er?. 

A. 	I asiUme so. 

'du do remeMbera obnVetsation.**.th somebody. 

Itcm the Los Angeles Times relative to some manuscript? 

L. 	Yes, sir, Z assume it was Mr. Diehl it view of 

his letter.- 

4 . In the same sentence, "As pet our conversation 

:this is the-manuscript." 

? 	
k 	 ." 

" Ia he re ferrIpt-to a '‘iteireraati-on he, Nri 

Was there an enclosure of the manuscript With 

this letter to you, Mr. Younger,' it,.youknow? 

No. I had a manuscript; whether it way hand- 

carried or enolOsed with this, whatever, I just know X had 

a manUscript. 

When we use the term "manuscript," it this 

context, are you referring to galley proofs or are you 

referring to typewritten dopy or.  Xerox copy, just exactly 

what are you, referring to? 

L 	I am referring to a big, fat letter..sized 

numeroUs-paged document, whether it was typed or Xeroxed 
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of Thermdfaxed I d9n,t know: 

As soon. as I saw the size of it X didn1't even 

open It, 

4 	The letter, as I have indicated, starts.  out, 

4As per our conversation this is the manuscript for the 

Lawrence Schiller bodk," 

Yeeik, sir. 

4, 	What did that meanie you, "the Lawrence, 

Schiller 400107 

14 	It didn't mean a blessed thing to me. , 

4 	" Now,, at the time you received this letter on 

JanUary, 5, 1970, you knew who Lawrence Schiller Was, did 

you. not? 

Vol  I still don't9cnow who he is except his 

name Is on the book. ' 1  

4 	Now., the,articIe in the Los Angeles Times; 

by-lined by Susan'Atlans!.an4Lawrencchillei, app4ared on 
, 

the date of December 14, 190; yet You were unfamiliar with 
, 	at: A. 	 •, 

Mr, Schillerls name on 04Uark 5, 1970:, 	4 • 

Is that correct? 

14. 	Veil, you, knave,. Ir may' himte 14.6tely 	-the name 

may have souneed Vaguely familiar 'but that period, that is 

ags far as that period:— that is as fa: asit would_ go. 

4 . - So_you don't knoW what Mr.:Diehl was referring 

to when-he saitrthis was the manuscript for the Lawrence 

Schiller book? 

s • 

6 

7 

9 

10- 

xi 
12 

14 

is 

16 

17'. 

18 

19 

20' 

23. 

42, 

23 

pi 

26,  

26 

, 
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Well, the fact that ho said the Lawrence 

Schiller book didntt -. that he talked about the Lawrence 

Schiller hook did-nab= mean anything in particular to me. 

i4ay /,explain the answer? 

Certainly. 

'Prom time, to 'time I am frequently asked by 

newspaper reporters to 'review a manuscript for a variety 

of reasons, some'for accuracy, so Me 714 there anything in 

here that would make your case mare' dithoultr 

YOr a variety of peaeOns. 

4Uvi I ,routinely say)  -"Sure, send. it doin,u' and 

i routinely then.pass it On to a member of the staff moat 

familiar with i.t And for 'comments and recOmmendationO, 

anything wrong with tilt book, should we try to'.  get it, 

changed, ,any corrections. 

-This is standard operating procedure. It is not 

unusual. 

18; 	 In this. Oase donft.recaIl independently of 

19 	this letter whothil talked-to 'at the time;.'. S` know somebody 

20 
	said, "Can we' send you °Ver a manilacriPt?!" 

2,1 

	

	 don't recall-evilriatking what kind of ,a panu- 

script. I Probably said, ".sure," 'thinking that was the 

23 	easiest' and fasteat way to dispose Ot'it;' 

24 	 When I saw- the manuscript, it was big, and 

25 saw the —.what I thought was a rather outrageous request 

. 26, "that I read it and return it with my comments in two days. 

10 

' 

14 

15 

16 

'11 

I 
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'And Lthink, using a few indelicate phrasesl. I 

aave it to my secretary and told her to send it bac*. . 

That is all I remember about the book. 

4 	Well, perhaps X can refresh your recollection. 

Sentence two or this letter says, "As I said 

on the ,phone, we are very anxious to have an authoritatiVe 

person, knowledgeable in ethical/,judicial matters to 

torment on this, 'T 

That is a Part of the Bales talk to get us to 

reaethe'book, sure. 

Well, what was your state of mind relative to 

the tort "ethical/judicial matters"? 

MR. BUGLIOSI: That is irrelevant, your gonOr... 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. FITZGERALD: The letter continues: 

;'W'e feel that a point of civil liberties, 

as well as journalism, is involved because this, 

is our onlr copy. 	' 

"X must know within twd days whether you 

would be willipg to comment •on this book for the•  

Times Book Section." 

pid you have a diseussion„ a conversation with 

1.1r.,Diehl relative to the civil liberties implieations 

concerning the publication Of this •book? 

- I don't recall. That is why I asked 

permission,, and you gave me permission to explain my answer'. 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

10 

11 

12. , 

14 

5b 
	

15 

17 

18 

.19 

20 

22' 

23 

24-

.25 

26 
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4.  

5.  

9 • 
u 	• 

10 

14 

15 

• 
16. 

18 

21 

22 

23 

" 

25 

.26 

,405 

I have fOund ton experience that the fastest 

pray to disposee-of a PrOblem of this sort is to' 502  "Send 

me the hooks' so I can then hive somebody else on the staff 

and review it and,eive me the recommendations. 

In other words, I shorten the .sales talk over 

the phone as much as I can by agreeing as qUickly as I can 

that we will' take a look at it. 

And that IA undoubtedly 'what I did in tht4 case, 

so % dontt recall any' discussion Of civil liberties t  or 

ethical, or judicial matters, bovine Ony.expertise in that 

area, and so fOrth. 

'dontt,recoll any of the.details. 

, 4014 that is very unusual, is it not, in your 

ImperienOe, to have somebody request that you comment on 

the ethical/judicial„,..civil liberties point of view 

relative to the publication Of a book? 

Ws irrelevant. 

• rAIK COURT: 'gustained.11  

'- ‘1 	BY YE. FITEdERALD: Nowt  Mr. Younger, directing 

your attention to as 0thler dodument, thei. letter i to Judge 

Older,. 

You indicate4n. Pikrafthph 2; •  

"To the best of my knowledge I have never 

read the manuscript or discussed it with anyone.° 

Do you see that portion of your letter to 

Judge Older? 

000044

A R C H I V E S



19' 

20 

2i 

23 

'25 

A. 	Xes,, sir. 

"I have never..read:the Manuscript or 

discussed it. with:anyone." 
. 	, 

ButyoWin 1'6.4 44-discussed.themanuscript .  
f 	' 

with Mr. Diehl, ,the book 6ditor,of the Los Angeles Titee. 
A 	0114  x suppose,l, psed itoq:Wir4"dispussed;," 

if salring4'"Sehg it, over:" and sending it back With 

Over letter saying, "X gon't,-,haie Any tiici0,- 1* at it" 

is a distussion, certainly I discussed it. 

That is a bad word, pdor choice. 

4 	Yes, but that is 	excuse me, 

That was the second time,, then, that you used a 

poor Choice of words because in a newspaper' conference. 'on 

'alum 29, 1970 you indidated the same thing to representative 

of the media, that you did not have any knowledge or the 

raanusdript%  the book,Vhe Eilling of Sharon Tate, nor had 

you , discusses it with anybody. 

- 	IsnYt that correct? 

A. 	' I don't know but if you. are saying I haste, on 
occasion used a poor choice.of.wOrds when talking to the 

• medial  I will certainly stipulate to that, 

4 	Welk, as a matter o fact this letter itself 

indicates that you told the pteps4  the media, the same things, 

the same morning you wrote the. letter or 	excuse me -- the 

day before you wrote the letter.. 

Okay. 

	

'2. 	1 

4. 

 6 

8 

9 

10.  

12 • 	13 

26 
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a 

6 

• • 7 

a. 

12 • 

13 

14 , 

, 

L7 

,•••1• 	'13 

19 

21 

21 

23 

25.  

26 0 07 

But at the times  sort or in summary, Mr. 
• 

Younger, so at the time you, Ilad a sOnversatiOn with - 

Mr, 4ehlof the Los'Angeles Times, you did not associate 

the name LawrenCe Schiller' with Susan Atkins and with the 

pending case being prosecuted by your Dittoes 

MR. BUGLIOSI: That has been asked and answeed. 

THE GMT:, Overruled. 

-:THE,WITNESS: I don't recall Whether I did or WA,. 

I May have'.. 

SY 4R. FITZGERALD: Do you .recall with any 

preciseness when you learned of-the publication :of the 

-pocketVook, "New American Library pocketbOok," .P,700 0,  

believe it is 

You mean.the -date? 

	

,4 	The date. 

Nos  sire  

	

4 	Are you familiar With a corporation entitled 

Twenty Pimlico; Inc  

P. ' 'I don't believe so* 

	

4 	You have, and I don't bean to suggest anything 

by my question, Mr. loungers  but you have a close 

personal relationship with one or .more members in the 

management of the Los Angeles Times., do you not? 

MR, BUGLIOSLI Irrelevant. 

. THE 000n: Sustained, .  

	

Q 	DX MR. FITOBRALD: Did, you have any conver= 

sation with any OersOn in the Management of the 
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, 	I 	. 

Los Angeles Times relative to the publication of the 

book,. The Killing of SharOn tate, that has been marked 

P-CO? 

A. 	Other than the conversation which I apparently 

,.had v ith fir,. Diehl., no. 

It that is what you mean -by management.. 

No, I am referring to .0.- strike that. 

In response to questions by Mr. Shinn, You 

indicated you studiously avoided any publicity relative 

to this, case. 

1 

5 

• , 

• Iett$1.sit 	I studiously 'avoided'readipg br ' 

listaning. to anything about this cate, 

4' 	,That waa tor some short period :of time-? 

A. 	Oh, to the extent that I controlled it since 

the trial first started 

, 4 	'You.heldneWs 004terentes relatiVe to' this. 

case,. didyou.not?' 

MR. BVOLIOBIt. It's irreleVant. 

THE MUM, Sustained,- 

MR. FITZGERALD t I have nothing further. Thank you, 

sir. 

TIM.WITNESSt Thank you, 

PIBEOT EXAMINATION 

BY MR. KEITH: 

mr. Youngeri during WOur tenure is DiStriCt 

1T 

12 

14 • 

15 

16.  

17 

18 

• 19 

2A 

21 

22 

23, 

25,  

26 
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12 

261499  

Attorney c)1' this County did you halm the final Wiee in 

homicide. oases In re'aolviriz whether -or not your °Moe 

wou/d seek the death penalty?, 

ies, airy  or 14 my absenoe the ehiet Deputy- 

would. 

4 , 

F . 

11, 

6 

7 

_a 

9 

14 

,15. 

18 

19 

20. 

21 

 22 

23.• 

24 
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•7= 

• IN 

15: 

'7.  

18 

19 

20 

21
,. 
 

22 

:23 

24 

25 

2$ 

5c-I 

26,410 
	

Q 	So then I 'take it that in this case, the Tate- 
, 

'La Bianca Case, you had the final deterMination as to wheth r 

• your office would seek the death penalty against Susan . 

Atkins? 

	

A 	yes, sir, up until January of' this year 1 did.  

	

.4, 	pied you have any discussions' after 51:lam's 

Grand Jury testimony that yOu can remember with membOs of 

your ataff, such as Mr. Bugliosi, Mr. Stovitz, Mr. Busch 

	

perhipal 	'the present District Attoriaey? 	• 

	

A. 	About this case and about her testifying?' 

	

Q 	About her testimony and about whether or not 

your office would seek 'the death penalty as to her. • 

	

A 	Yes, sir, I'm ,sure I did but I dontt recall 

• who, what, when, where, and so forth.•;" 

I just know that theri must have been such 

discussions. 
- 	; 

Therefore, 
„ 

take it, ,;.yob have no44.recpilectiort 
4  "11  

of the content or the substance of any of those discussions 

fr  A 	Oh,, if by substance You, me,an, the gist, tie:  

general tenor. 

4 	Yes. 

Yes.. 

Do you want me to give you the Aubstatiee *a- 
I recall .it? 

First aniaaking you if you recollect the 

substanCe or effect of any, or effe•Ct of any conversations 

- 	• 
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-a. 

.9,  

10 

19, 

.26 

21 ; 

26 

26,411 

you May have had with members of your staff 4oncernittg Sus 

Atkins' ..testimony before the Grand Jury? 

A 	I guess, it would be fair to say -1 am drawing 

conclusions -as to the substance; that 1 hive no recollecti 

know what occurred, but I, know that because 

I know what must have occurred, but I 'don't have any 

independent recollection, of conversations. 

Do you hale any Independent recollection, 

concerning with whom you discussed the case? 

A 	No, sir, but again I know who it must have 

been. 

Who Must- it have been?-  

A 	It `must have been the deputies handling the, 

case, ttr. Stovitz. and Mt. Bugliosi, -maybe Mt. Howard, maYbe. 

But always tir );,:bugtro-  Si 'and Kr. Stovitz. 

CI'1 take it yn have no ,recolIectiOn -then of , 

whether or not you decided that your office Would seek the 

death penalty as to Susan Atkins? 

A 	It is a question of Semantics. 	know I did 

make that decision. .1, don't recall when I made 

rati6.1 was talking to when I mad it. 

lir. Busch. 

• 
	

Yoil have no independent recollection of what 

your decisive was, then? 

A 	Sure I 	decided we would seek the death 

penalty. I know that. 'I know that is what happened. 
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1. 

13 

14 . 	, decision as to Susan Atkin? 

.26 

a 

7 

3 

9 

12 

16 - '  

17 

13 

19 

20 • 

21 

4. 

23 

24 

26,412 

CI, 	Vali, how do you know that if you have no 

independerkt recollection of any of the tonversations? 

A 	I know that is what happened, 

I know that is what happened as the product 

probably of more than one conversation on sore than One 

day and possibly with different' persons. 

I know that the prosecutiOn. could not haVe 

been seeking the death penalty in this case without my 

approval.. 
, .. 	, 

I am sure I ;give it, , '" 7 ' 
. 4, ,, H., • I 

.0; 	Is it.  your .keeling -that there probably soiewk  

reposes in the riles of yi *. former soffice a p.,eiFor.andum' 
i-, 	i 	,. 	, 	. 	i 

C-00-Cerni-ne your ;..! a discuss ,on or' discussions og yoUr 

'A 	It is my belief that there must be a .memoramduu 

relating to our seeking the death penalty, Seeking my 

approval, .but whether ,or not the ffiemorandum says anything 

about any previous discussions,. I don't know. 

Yost dOnt t recall any such memorandum? 

You are just telling us that in the ordinary 

course of business that is what probably liccurred; that 

a .memorandum was prepared? 

A 	I think probably it it more than that. I 

think I have been told there it such a memorandum, but I 

don't .reall 

And obviously you dOn't recall any of the 
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2 

3 

4 

5 

6 

7.  

14 

.. 1$ 

16' 

17 

18 

19 

20,  

21 

22 

23 

24 

25 

26  

>1 

Substance of any such memorandUm, assuming there is one? 

A 	No, I do not recall it. ' 

• May I add one sentence-  of explanation: 

The reason Ihave not checked all the files, 

and I cannot give you more precise answers,'  is because had 

I done so I would, not have' known, in: answer to your question. 

whether I had an independent recollection, or I was remeriber-

ing it because 30 minutes ago I read it in the files, a 

certain thing. 

26,413 

:So I have not prepared myself by researching 

searching the files of the District Attorney's office, 

That is Why my Meniory is hazy on these things. 
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Sd-I ' 	 To your knowledge, and use your ordinary 

2 	practice while you were District Attorney, if you will, 

Would any of your conversations with Mr. Bugliosi at Mr. 

4 	Stovitz regarding Susan Atkins/ testimony at the Grand Jury 

after it occurred, have been taped or •recorded in some 

manner? 

A 	_No, sir. 

Q 	Or made into a permanent record such sib do 5-s 

by. the taking of shorthand by a secretary or stenotype 

Machine? 

A. 	. No, sit.. 

Q. 	In other Words, it wasn't your practicg •to do 

that when you had Your discussions with your deputies? 

A 	That is Correct. 

Do you have any independent recollection of t 

reasons that Mr. Bugli-osf or Mr.',Stovitz may have given y 

for coming to the conclusion- that 'Susan Atkins may not hav 

told, the truth to the Grand Iltry?,. 

A 	No, sir. 

• And you. recall Specifically, no meetings at 
4 

all with them although yOu.do.."11,142 you must have had . 
• '• meetings? 	

• 
A 	That is correct. 

And you are certain in your mind that you *Ter 

the final arbiter in determining' whether your Office wOUld 

Seek the death penalty against Susan Atkins.? - 

7 

10 

zi

19 

14 

15 

16 

i'7 

18 

19 

20 

.22 

24 

110. 	25.  

.26 
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54-2 

. 

i.  A 	les, sir. 

2 Did you ever read, her Grand Jury testimony? 

A 	The entire transcript? 

4 Yes. 

5 A 	No, sir. 

6 Did you ever read any of it? 	. 

7 A 	ProbablY. 	I suspect that in the course of our 

-- discussions 

Fell, that's not what you asked me. 

10 I 'don't recall, I believe I read portions of 

11 it. 

12 Q 	Did you ever read any of the taped discussions•  

had ..between Miss Atkins and Richard Caballero and Paul 

14 Caruso? 

A.' 	I-  dont t recall it 	I did. 

16:  - 1)id you ever read a document that Mr. Buglioai 

1.7 prepared in his own handwriting which set forth the questi 

18 he, asked her in a meeting with.Susan, and her answers? 

19 A 	If I did, I don't recall it: 

20 Q 	When yix saw the story in the Times on or .abou 

21 December 14th, captioned whatever it was, The confession of 

'22 Susan Atkins 

23 Did you .  call the Times and attempt to inquire ' 

24 how that story got in the •newspaper? 

25 A 	I doubt it.. . 

26 Q 	When you say you doubt it, ate you telling us 
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7 

10 

• 12 

1:3 

16 

17 

19 

20 

22 • 

23 

24 

1111, 

26 

26,416 

may have but you don't remember? 

A 	I cannot conceive of any reason why I would 

have done so, no. I don't ,believe I did, but -- 
4 	P;earing in mind that You were aware of the 

publicity order and bearing in, mind that the publication 

in the Times of Susan Atkins' confession appeared to be 

possibly a violation of that order,' weren't you interested 

in getting to the -bottom of it ;mid 'finding out how her 

confession was published?, 

Can I ,answer that yes or no_ and then,etcplain 

its 

• Yes. 

The answer is no. 	
4 

It neither shocked me or sUrprises1 

You mentioned the publicity orders,' this, is a 

perfect illustration why I am, opposed to the gag rule*  

bacawie there is, nothing that a court can do if a defend= 

in a capital case wants to giVe her story to a newspaper.. 

What are you going to do, tell, her you axe going to give h 

five days in jail for contempt/ 

R, 	Maybe her attorney five days for contempt. 

A 	That Is why, ,because of my, firm belief, and t 

fact there is no way you. can impose a gag order on a 

defendant Ina murder case and make it mean anything, that 

is why the fact it was apparently Violated in this case di 

not surprLse me, shock me or disturb me. 
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26,417 

15 

16, 

18 

T3 

4. 	$o to •the best of your recollection you wade 

no inquiries of anyone?' 

A . Thati is cortect 

ei now,, after being questiOned probably 

a number of times by reporters 	sure I discussed with 

members of our staff to determine whether or not they were 

aware of it and to what extent if at all they had anything 

•do with the story:. 

But other than that) 	 discuStj it. 

16,  

11 

12 

2 

6 

7 

9 

• 

• , 

. 19 

:26 

23 

21 

24, 

26. 
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. 21 

'.22 

23 

24 

•25' 

06. 

4  26.441A, 

4 	Did you call Mr. CaballerOvor 1414-. Caruso and 

-bawl them out? 

A. - 	Z doubt It. 

4 
	 e.Ion,t boileve 1 did. 

XEIT1-4 I have; nothing farther. 

Thaa, vou.' 

Tilt COURT; nr. Kanarek7 	' 

tANA=4; 	,),our Honor, 

T2F, COUrat re w111 take our recess at this time, 

Zanurek, 

and,sentlemen;  co not converse with any-

one or form or express' any opinion regardin4 penalty until 

.thct issue is finally zut:Jitted to you.. 

The Court will recess for 13 minutes. 

<Recess.) 

TM COURT: A11 parties;  Counsel and jurors are 

Present. 

You zay continue;  Ar.,Kanarek. 

xrii XANAREX: Thank  you. 

CROSS-EXAMMATION 

BY MR, KANAREK: 

nr. four ser„ just before we adjourned for the 

reoess,:you,stated sOzething to the effect that thlis- is one 

of the reasons you were opposed to the gag rule, because of 

whatbsppened in the Los AnLeles Theo; right? 
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z 	
U.Glo MS I ; 	 9,.t 	 •a id g tate ceAt . 

00i1AT't it is also Irreleitant. 

Sustained,' , • 

MR, Z.ANAM14 Q, 	 YoutzeOr;'how do you 

know that someone from ,th.e4DistariOt .,Attorney" :otti-4i did 

" ,O 1 not place •that artiole in the Loa Aliales Times?' 

7. 	 A. 	don't.. 	 ' 	. 

g. 	4' • When you say that defense attorneys pan 

9 	the condu.ot of certain people is one ot the rea,sons ,that 

ybu were 'against the gag rule A.r1. Immo 

A, • I didn't say anything even reinotely approaohiPg 

what you just said.. 

14' 	What is the reason? You stated you are 

Opposed to the ga$ rule0  Mr. YouAzer-0  right? 

Yes 2  sir. 

And you were opposed, to the gag rule 	your . 

personal opposition to the gas rule has found itself)  IA ' 

this *case p, to the extent that you authorized weekly press 

releases or thin ease and this tase alone;,am I oorreet? 

MR. BUGLIOSI: Ambiguous)  irrelevant. 

TRE COURT: Sustained, 

10 

iz 

12 

14- 

15 

16 

17 , 

18 

t 

	

" 	19,  

20. 

	

,, 4 	21.. 

. * KR, KANAREK: 4 	.Did you, Nr. Younger)  initiate)  

on Deiseraber,15thn  1969, from iiourselfs a Memorandwal where 
you said)  beoause of the expressed interest by the media 

in the Tate-La Bianca oases, the office of the Los ,Angeles 

County 'District Attorney has begun the issuance of 

23. 

' 24 

25 

26 
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summaries in connection with the case' 

BUCIL10$14, That 44 *prelevant, your Honor. 

TH COURT* Sustained. 

IKPOPIt 	Now, Mr. Younger, did Mr. Ronald . 

Einstoss give the Los Angelps Nimes the Suoan:Atkinie 

story'? 

gR. 8uieliosit 

TM COURT: Sustained. , 	 • J, . 

; 	 4 	 .1. 	• 	, 	• 

MR, XANAREX: 4 	Do yOOlknolti, Mr. Younger, whether 

or. not --' you know Ronald Zinstoss; right7 

• Yes., air. - 

1 

2' 

3 

4 

I2 , 	 He has an office -- the Los Angeles Times1  

X•3 : through .him, has an office inside the. gate of your office; 
• 

• i4 right? ,You have to get i?ermission to.'get in there; rightt 

Somebody has to preSs •a buzer before you can walk into 	• 

16  the place where Ronald Einstoss has his offite; right3 

17 	• 	Yes, sir,. 

4, • And direCting your' attention, then, to 

*Mr.RinstOOS, have you disolussea,t14'$usan Atkins' story 

that appeared in the Los Angeles Times with Mr. Einsto)ls?' 

KR. MAZZO= Irrelevant. 

2,2 	 ,COURT: Sustained. 

; 	;NiR.. IcANAREKt• 	4. 	,Do .you. 	mr. Younger., 

24 whether "Or not' Ronald Einstoss„ in deliberate violation of 

the court order and with the connivance ' of the 'District 

Attorney to Office of Los Angeles County, saw to it that the 

25 

26 
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23 

• .24 

•gS 

26 

9' 

10 

12 

13 

• a4 

15 

16 ' 

•., 
19 
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Susan AtRins' story was placed in ,tie Los Angeles Times 

for publication on or About December114, 1969? 

AR: EUGLI051: Aszumes facts not in evidence, 

.111, UNARM: I aM akin if he knows,, yOur Honor. 

THE COURT: It Is also compound And it is irrelevant, 

Kanarek. 

:Ststained'. 

Do you have any further examination? 

idly kANAHHX: Your Honor Says it's irrelevant? 

THE COURT YeS.. 

The objection is sustained, 

Let's get on with the examination. 

• 3" 

• ; 
t 
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64-1 

al 	
2 

3 

4 •  

6 ; 

by MR. XANAREK; 

Now, Mr. Younger, you have a copy of the memo 

that you brought to court with you; right? 

Yes, sir; 

: May I see it, sir? 
. 

'tk--" 
1. 
 Yes, stir1 3." 4" -- 	''„. 

7 : : i;'RAN4Rti( 110 i approach. the Witness-, your 

Honor? 

. THE COURT: You mar, 

:10 

•P` 

,,- 	• 
(Mr. Kan-areic approaches the 1' fitness and the 

" 

17, 

22 

23 

witness gives him a document.) 
fig 	

4a4 MAUR:. May I take these back with me? 

THE FESS: Yes, sir. 

BY MR. XANAREK: 

Now Vii, connection with tilts etse„ Linda 

16 
	

Kasabian Was also -- there'vere 'discussione about her being 

given immunity.;-correct? 

MR. BUGLIOSI: IrreleVant. 

ML. UNARM: Your HOftor, this is the absolute 

discretion of the jury,. and we have a right to go into these 

21 
	matters-. 

We do .not .knoVf What the 'jury may consider 

THE COURT: The objection is sustained. 

SY MR.i  4NAIMX.: 

ct - 	Now, is ,it a fair statement that you are a 

per'sonat friend, Mr. Younger, -of Paul Caruso? 

18•  

19 

20' 

.24 

2$ 

 26 
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A 	Tea, sir. 

And you have been a personal friend of Paul 

Caruses for how many years? 

A 	I have forgotten. X, guess 1S. 

Q 	15 years? 

A 	Yes. 

And you and he have gone to each other's hOmas 

and are presently on a social basis? 

BUGLIOSI.: Irrelevant. 

THE -COURT: Sustained. 

KANAkEit: May I make an offer of proof, your 

Honor? 

THE COURT: It is. ub itedissaiY, 	Xanarek. 

/3Y MR. RANARRIC: 
.-0-, 

thX.ough Mr. Carilso;' is it a fair ptate ment: that 
k 

V,  have come to know Mr.. Caballero? 

Mk. AUGLIOSI: Irrelevant.' 

THE COURT: 'Overruled,. 

-You may answer. 

THE WITNESS: t inoi Mr. -Caballero. I don't recall 

if it was through Mr. Caruso. 

I think I knew Mr. Caballero before he ever 

became .associated with Mr. Caruso. 

BY MR.; MUREX: 

-mid so, Mr. Caballero became known to you 

When hi Was it the District Attorney's office? 
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1 

And you were the DI.Strict Attorney Of Los'• 

Angeles. County when Mr. Clballero was a Deputy. District 
, 

Attorney in the District Attorneyls ofrice? 

A 	Yes, sir. 	 '4  

And Mr. Caballero and Mr. Caruso, then, it is 

A fair statement, is it 'not, are 'friends of yours, both of 

them; '.right? 

A, : 	-Yes, sir. 

Q 	Now, directing, your attentiOn.; then, as any 

of us ilylyy you certainly like-  to see your friends do well; 

is that a fiat statement? 

BUOJOSX.: This is irrelevant, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

:BY MR. KANAltEK1 

44 	Now, does it strike you 

, • Nott*  Mr'. Younger, in your dutiet. as District 

Attorney of tOs Angeles County, ,what could be a sreater 

responsibility than deciding whether the District Attorney's 

office asks for life or death? 

That is a Very,big duty; right? 

NR.i PcislOSIi Ambiguous and irrelevant. 

'THE COURTI -Sustained, 

BY' MR. KANAREICi 

• Well, your' state of mind. is such. that you 

consider,, ,certainly, that whether or not the District 

4' • 

5 

t.  

,8, 

9 

10. 

• 11 

12 

13 

14 

15, 

16 

18. 

19' 

20, 

21 

24 

25 

26 
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a 

4 

13 

16, 

16 

18 

. i9 

20 

21. 

22 

23 

24 

,26 

• 

Attorney 'asks. for the death penalty in a'case is of such 

magnitude that you, yourself, make the decision; right? 

A 	Yes, sir. 

Q 	And you tell us that deSpite the magnitude and 

the importance of that decision, you can pOint to no 

* Igemorawle, no writing, no concrete evidence, tape recording, 

or anything; that can pant out to us the- time when you 

decided to ask for the death penalty for Susan: 'Atkins?. 

BUGLtOSI: Argumentative. 

Tim cow; 

1 

4 1- 
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XANAREK: Cat you point Out tO us, 

r. Ulmer, anything by way of a writing, or a recording,. 

anything other than just the oral conversation sort of 

type of evidence? 

MR. pUGLI0SI: Ambiguous, your gonor, Also asked .and 

answered, 

NIL )KANATO:;I:havenftfinished, your Benoit  

Can yoll.popt,out to wanythiOs hy. way -of a 

tape'vadording or 4-Writing wh4re3nthia,mbmentous and 

important declaim; is.4.ai4 out?. tc 
No, sir. 

And, is there, some xpadon'for that, r. YOunger? 

A.. 	One is that I didn't cheek the tiles of the 

Didtrict Attorneyls Office. 

I Already indicated I assume there is a' 

memorandum from one of the depatiea. I hate repeated that 

several times when counsel examined Pg. 

But 'can point to it? Do I haie a copy of it? 

Do I recall the date? rio2 know wheth9r it is one or two 

or three pages loPg7 No, no, no. 

And you also, I.  guess it is a fair atatement, 

Mr. lounger, don't know if it'even eXists; right? 

I am not dertain. That is a fair statement. 

That it even exiats? 

' 	That is correct, 

So, you cannot , telI us in this courtroom here 

2 

6 

, 

9 

10 

12 

, 

14 

1,5 

16 

17 

a8 

19 

20 . 

21 

, 22 

.23 

24 

. 25 

26 

.e7 
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14 

15 

• 15.  

18 

19,  

. go. 

21 

22' 

23 

26 

42j 

whether or not, la facis  $04 ever Wade an *404a1strative 

4eolalon Chanola4 %hie 4rrahaelimAt Wilt was  made that asi 

when icAs 	Gahallaros 	Caruio#  Mr4 btovitep and 

Vr,  au4144411 lave tobetaer in your *aloe n thi* taints 

{lust 14 not **a 

old maL:e the clealleion* Z have saW 

v0;1104004 X awl* 1t4 i otill sayl *ads it. 

Oat you, are tellinti us, as you look Int* the 

bezel; at $040 41.1.014 404 er* 	us 4riat you cannot ear 

ft :1r 'awe- t.11et you, ever 11444. a .4eizialont ieu are *ally 

-Naga& that At must coo tlappene4 or Mo aoold ban happened 

or 4evfetii1Y it nOPPengd butt a *ri net' sayltig Witt Act,k  

facts  happene41 ,•; 
14 3 

Li4.. ;A4140441 That it a ilestateeent: yarn* honors 

Z 4Cit. A#4134- ad" 	 .7 

WCOL10,41; ►  repeatlX4* 

.04t, #4ThAii4,44 	Au aeeiniz AUL 

T4S c01.4a4 It la posed 4# 4 0440,01* 

. UM *ay *newer* 

•Tit4. 	• Z kiata to 40-t44eo  Out cOu1d I r. eakee 

i4avo the weatiloo. re44, o*Ciet 

01.14:11 4Wad tae qaestic4 

(The 344estion was,rea4 by the reporte474 

41,1.; 4„Ti444i;.1: ..ios  I a* not tams you that. - 

e1-4;tAlagli4t4 WU, th*no ift" ,16711/aenfour eameer 

thmt 14estIon..ie no, you are -act tellin4e. thatt 
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that your answer to that last question? is • 
That is exactly what I answered, yes, sir.. • 2 

a. I 	4 	All right. 

Then, as you look into your mind, Mr.- Younger; 

• 4 , you are telling us that yisu remember that at some pOint in 

6 - time you made the decision that Susan Atkins woUld not, get 

7 '1 the benefit of the Deputy Diatrict Attorney's hand141g 

this ease requeetinK of the Jury that there not be death? 

A. 	/ made the .decision at some point that the 

proseeutiOn wQi4d seek the; death penalty. 

Arid you reaele,r,that you made that decision 

and, you told / zOiebOdy --a ib  that decision; right? 
k • 

r_ 
 

''.1 don't re6Inliez; who;  told or `When, but  

apparently the' deputies p131.* Out tatobt it; 
S 

Or where; 

Correat. 	•i 	
• 

e 	i 

RI . 	Well, 'in' other words, you are saying that 

.•only because" or the. fact that 'vie -are .still in this. trial 

20 	and Mr$  Bugliosi and Mr.-  Kay and Mr. Mt:Isiah 

21 	asking, for the death penalty? 

BlIOLIOSI1 Argumentative. 
f• 
24P' 	 MR. ICANABEICI Is that the only reason that you are 

saying that? 

. Is that right? 

•t. BUOLIOSZI Argumentative. 

24 

25 

26 

S.  

• 
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2. 

3 

TX COURT: Overrtaled. 

10u. may answer. 

TliE WITNESS,: No-0, olr, 

6e 

12. 

14 • 

' 	15 

17 

 

18 

 

* • 

19 

.20, 

21 

22 

23 ' 

• 

25' 

26 
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5  

6 

.9  

.16 

11 

12 • 

13 

1.4 

211 

21 

22, 

ft 

25  

26 

26,430  

MR. TREK: •I see. 

Q 	In other words,, there was no question in your 

mind that at sOme time you told somebody this; right? 

A 	There isn't the slightest question in my mind. 

see. 

Then, if you scan' t tell us the .time or who was 

present or where it Occurred, can you 'give us, can Ycgi 

Orient it to us in connection with some events? 

A 	/- don't know' what the weather 'was like*  I 

don't know whether it was in the spring or fall or winter, 

X don't know, what time of the clay or night, what floor of 

the Hall of Justice it was on, if it was even in this 	. 

building.. No. 

Q. . May ask you, Mr. Younger, did it occur when 

Susan 	 the temerity to 'change lawyers from Hr. 

.cabailero and Mr. Coitruic; ,toltr,;%ighinit7 
7 	• 

Xs that the time that'it 'oecurred;'When your 

friends no longer were repeseatipla Susan t in ' 
4  

MR,* BUGLIOSI: Argumentative, 

MR, ICANAREK: May 'I ask youi if that. 4s a circumstance 

that made you change your mind? 

BUGLIOSI: Argumentative. 

THE COURT: Overruled. 

You may answer. 

THE 

 

WITNESS:. May T answer the last question. first? 

That is the only thing, .the last Sentence is 
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16 

18 

• 1.9, 

20 

 .22 

23, 

• 24 

26,431, 

.6c4, a the only thing that seems to zae to be a question. 

Is that what you want xse to answer? 

MR. UNARM 1 just want you to answer my question. 

If it is not clearx  Mr. :Younger, I will be glad 

to teframe it, but I would like an answer to the complete 

question,. 

4 

4 

. 	;7  

8  

1E you can't answer, if you want me to 

rephrase it, I wil/ be More than glad to. 

TRi, COURT: The question is actually compound, Mr. 

Kanarek. 

- Reltame the question..

11CANAREK: Yes, tw  

floes it refresh .your recollection, 	lowerMr.  

does 	refresh your'recollection as to the• time when you 

• decided, that Susan Atkins should not get the death penalty, 
• 

does it refresh your recolleCtiim that 'it occurred on or 

about' the time' that .Susan Macias substituted Zrf. Daye Shinn 

for .14r. tarus0? 

You see, the problem is, you oak "Does it 

regresh my recollection as to the time when I .decided the 

should not get the death penalty.." 

If YOU lima.  ld leave out the preliminaries, 

Kanarek,, I can answer 

I have never'lle'Cided she should not get the 

2 

death, penalty, Sir. • 

PXease ask .cine question at a time, and I 411 
„ 
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' ' 23; 

24' 

2$ 

26 

5 

ii, 

is 

10 

.20 

21 

2614.32  

.answer it. 
* 	* 

• Q 	 at the conference in your office, you 

decided that she wouldutt gq the death:penaity; eight :  

A 	Correct. 

Q. 	So, therefore*  when,y0a say, that you never' 

decided that she wouldn't get the death penalty, that, is not 

true, that is not so, because at that point you decided that, 

tondition.ed upon certain things taking place, she would not 

be given the death penalty; right? 

A 	1410, I never decided that., 

The only decision I ever made was as to 'whether 

or not ye Would seek the .death penalty. 

Obviously, it is not it .thin my control as to 

wb.ether she gets the death penalty. 

Q 	The District Attorney's office has an twfiA lot 

o; say about it; right? 

A 	T hope so. 

And you are expqriented as a man who, has been 

prosecutor for. many years; your experience has been that,: 

overtglIellniligil, jurors dO not bring in the death penalty 

'when the prosecutors do not seek it.; 
• 

BUGLIOSI: That is irrelevant, your Honor. 

ti UNARM: I am asking him. We are talking. about 

the *greekent your Honor. We are talking about what 

happened. 

T4 COM: the objection is sustained. 
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BY MR* WARM: 
• t 

- Nr*1771.Ingers--4t0 -70'Ii-P314Ying :1441i.... words with me: 
• when yell ,  say that youwere,.-not 'seeking the de,a.Vh, penalty? 

ttr BUGLIOSI't 'That is irrelevant and atzumentative. 

, THE COURT: ' Sustained. , 	N, 
., • • 4 	 v 

WARM: Vatv  thett„'Irtay I ask'  you., Mr. Younger., 

may I attempt to refresh your recollection, if I point -out 

	

to -you the time, whenever, it may have been, 	1.970, when 
Mr. Shiny-  became .the lawyer for Sudan. Atkins.. 

Q 	Was that about- the time that y*u  made the 

decision that she 'would not' be, -as yOu put it, you wouldn' t 

seek the ,death penalty? 

MR.BU.GLIOn: • Irrelevant. .Repetitive. 

XRAANAREK: He hasn't answered it, your Rottor. 

THE COURT: Overruled. 

You may answer. 

THE WITNESS: May I ask to have the question?' 

TO COURT: Read the question. 

- (The question was read by the reporter.) 
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], 
TIrk WITNESS: We deci6d that under certain circum- 

stances we would not seek the death penalty Prior to the 

time she tea-tined before the Grand Jury, 

Apparently, contrary'to your guestion*  it wits 

after Mr, Shinn became the attorney at some point that we 

decided we would seek the death penalty. 

You are asking me, did the change of lawyers 

have anything to do with Our. decision? 

The answer is no. 
' BY M.11,„ KANABEX: Well)  you, in your answer Oust 

now,. you said there were, certain circumstances 

What are these oircumstances, Mr. Younger) that 

yoU are referring_ to in your last answer? 

They are in .the memorandum, The circumstances 

4 

9' • 

is 

under which we agreed not to seek the death penalty.. 

' 	And you say that you came to this agreement 

.before you ever met Mr. Caruso and Mr. Caballero with 

-Mr. Stoitit and Mr. SugliOsi in your office. 

, 

• 16 

Did you decide. on those circumstances before 

20' You haa that meeting? 

	

11. 	No, 

Then you are saying .that these circumstances 

are circumstances that you dont recall right now; is • 

that tt? YoU. need the Memo to tell us what they are?, 

	

.A. 	- 0114  I have 44 independent recollection of .a 

portiOn at what occurred. 
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• 26 

• 

.26 435 , 
• . 1 / 	• 	• 

didntt recap., Obviclus s tadate and time*  

and 00 faiths. without tie memoranda.' 
• 

I know we had a conversation and the,gist'of 
tat 

2 ; 

, 	<3 

 

   

the conversation-andthe 4sreezent. 

4 	All 443ht,.. 

Would you tell, us, what is your independent 

redollection of the circumstances?' 

' 	'104 BuoLioaxt It has been asked and answered, yoUir 

norwra, 

MR. XANARM He hasntt answered it, ,your HOnor. 

Tga COMIT: Tou may answer. 

THE W1TNESZ: I reaalI that- I discussed with my 

deputies and with the.  gentlemen who identified themselves 

as att6rAeyo for Miss Atkins the posaihility of her 

testifying before the Grand JurY - as a witness for the 

prosecution, and we agreed that If she dick so truthful/7i  

we :would not seek the:leath penalty. 

We ,further agreed that Under no circumstances 

would weeeek imMUnity. 

That is the, gist Of the conversation.:  

Q 	_And at this, meeting it was decided that the 

Distriet-Attorney's °Moe, as you put it, would decide 

what was,truthful and what wasn't truthful/ 

Yes. 

Now, then, ha' e you ever read- the Grand Ju* 

twinseript? * 
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go. Maybe portions of it. Not all of it. 

I see. 

Have you ever read Susan Atkins' testimony? 

No, sir. 

4. 	Then,.will you tell us, it you have never read 

her testimony, how di you decide to make the decision. 

that she would not:.  get the benefit of your office not 

'seeking the' death penalty? 

A. 	X have indicated that although I dontt remember' 

time00, dates, places and partie3 present, that I am certain 

there were a number Of,discussiOns and conferences with 

,Mr, BygliOsi„ Mr. Stovitz, and other members or our staff, 

at, which time they reviewed the testimOny and the' evidence 

and pointed out wherein they felt she had not been truthful 

before the Grand Jury. 

I am certain that I probably,said, "Show Me," 

and that at several times during the course of these 

conterences they would refer to certain portions of the 

testimony and certain other portions of witnesses, and 

that'as a result of one or more conferences they persuaded . 

me and I wa3 convinced that She had not testified truth-.  

fhlly, in my words earlier, the truth, the whOle truth, 

and nothing. but the truiii, and that .I, therefore, the them 

we would eek,the.dtath  
. 	

- • 

14 

16 

6 

11 

' 12 

1I3 

19 

20 

21 
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Q ' And you remember that these various converse-

tions took place, but you don't know. when, where and -who 

the people were that were present, is that it? 

A 	Yes, 	that's right. 

Yon don't remember? 

A , Yes, sir, that's right, 

0, 	When you say that, you mean you do not 

remember? 

lagart„Szot# statement is 'cOrrect. 
1" 	• 

41.11 Tizht. 
. 	 i 

in other words,, yoa-  doe t liave any memoranda 

of any --  

• A 	I may have, l ilia not Say that. 

(4% 	You may have some:memortinaa'oe. Weile'''Meetings • . , 	. 
- Oat •you are speaking of? 

A 	Yes, sir. 

Q 	.All right, would you tell us when was it, if 

we use 	we use the Grand Jury testimony -of, let's say,. 

December . 5th -- December 8th, abOut ,that period of time, 

as a 'beginning point,' Mr. younger, 'would you tell is about 

what time was it that you had a first sort of change of mind' 

or change of heart concerning Susan Atkins? 

OR, BUGLIOSI.; This. has been asked and answered,. your 

Honor. ' 

.THE. COURT: Sustained. 
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22 

23 

• 24• 

. 13 

4,2 

19 

17 . 

1,4 

15 

16. 

10 

11 ' 

111 25 

- .26 

BY MR. RAMER: 

Q. 	And would you tell us then, -- I will withdraw 

that. 

Is it a fair statement, than, that in connection 

with this matter of seeking life or death, yen *cte this 

decision based only upon representations by people in your 

office as 'to what Susan Atkins said at the, Grand Jury and 

not VOrt any personal perusal or study by you, right? 

' No, I think I indicated.that I undoubtedly 

reinforced .my conclusions based Avon their oral representa-

tions by reading portions of the transcript. 

But I said on several 'occasions' that I dot 

recall what pages I read, where I was sitting when I read 

them, or Oren that I was sitting down. 

I don't recall the date, the time, the place. 

But I am-sure I would base my conclusions on 

the-tranocript, and the recommendations and state lints as 

to the. evidence. 

04 , 	You are not even sure-that you ever read this 

transcript, are you?' 

A 	I said “id not read the entire transcript. 

I am reasonably certain that I -read portions of it., 

Well, I have here the transcript. -- 

MR. KANAREK: .14ay I approach the witness, your Honor? 

THE COURT: For what purpose? 

KANAREX: - To- show, him the transcript. 
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'0 • 	 1.• 

••• 

• 

14 

15 • 

16 

17 

18 

19 

20.  

21.  

.22 

25- 

26 , 
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THE WITNESS: I know there is a transcriPt, and I will 

take your word for it that that is it. 

y 11R. UNARM: 

I would lice to have you point out for me the 

portions of the transcript that you did read, if any? 

THE •COUlli; That:would be too time consuming,. 'mutat 

Q 
	

Maybe this will„:reftesh yiotir rec011ectiorly 

A 	No, I don't recall. YOU could. show it to me; 

I won't recognize any page, line or sentence. 

It would not refresh my recollection. 

Q, 	You ate sure of that, and you are declining 

my offer? 

A 	I will thumb through the pages if you tell me 

. to, and if the judge will permit. 

THE COURT: Haw long is it? 

ER. BUGtIOSIt Over 300 pages. . 

I object, too time consuming. 

THE COURT The objection is sustained. 

KANAREK: Your Honor, maybe he won't have to- read 

the 'whole 300 pages, I'm not 'asking him to, I am just 

attempting to refresh his recollection by showing hi* this 

document. 

I am not :asking hint to sit there and read 

every line of it any more thann any other witness in this 

7-3 

• 
1 

a 

4 

, 7 

14. 

9.

• 10 
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court was asked to sit and read every line of -something. 

THE COURT; 'The objection is 'sustained. 

It it unduly time ormisuming. He has indicated 

be does not know what pottions o the transcript he read. 

g 

4..- 

7 

• 8 • 

' 9 

xv 

11 

12' 

14 

15.  

16;  

BY MR. KANAREX: 

Now, at ate time, Mr. Younger, that you made 

'this decision, you were engaged 1,11, a heated political 

campaign, is that right? 

MR-0 	 is trrelevant.. 

MR. ONAREKt 	goes to his state of mind, your 
, 

nowt. 

BY MR. MUREX; 

Well; 	:hat .4ateiiient,:)tr.:Yaunger, that 
• 

• 

the. District Attorney's office is a political office? 

.101. BUGLIOSI4 'Irre/evabat. " 

THE COURT:. Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Q 	Now, did Mr. AdgIlosi ever tell you, Mr. Younge 

that Susan Atkins testified substantially trdthfully at the 

qrand Jury/ 

A 	I don't beiivite 

Q 	Re never• told you that? 

I don't believe so. 

see. 

Do you mean he may have told you that'? 

' 17 

18 

19 

20. 

21 

23 

24 

25 

22 

26 

THE COURT; ,,iustainea. '•• 
a 	

2e• v • 	4 . 
• 

. , 

,116, 

• 

26,440 
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22 
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, 2-4 

gs 

26 

don't think so. 

YOU don't think that he did? 

That's correct, t don't think that he .414. 

Your state of mind as — 

Would you tell us what is your recollection 

as to what Mr.* Bugliosi told you concerning the truthfulnes 

of Susan Atkins' testimony. 

A , He said she lied. 

_ 	He said she lied to the Grand ,JUry? 

A 	He said — that is not the right word, he , did 

not • think she lied. • . 

Re 'said that she did not testify truthfully 

before the Grand Jury, and then pointed out areas in which 

he. felt she did not, 

_ 	r tee,' and then woulIF it'be productive' to show 

you the transcript,. saTtd 	,these areas ay come to your 

mind? 
• 

MIL.BUGL1OSI: Same objection. 

THE COURT: Sustained. 

BY MK. KANAREK: 

Q 	Did Mr. Stovitz tell you' that Susan Atkins 

did not testify truthfully before the Grand Jury? 

A 	Probably. 
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q 	Ac will 	 1440 you 	Mr. 

2 .Stovitz telling you concerning SuSan Atkins truthfulness 

or 1ac, of it before, the,lrand Xui;y1 	• f 	I 	, 

4 	I cannot tell you any more thipanI• already, halie. 
• # 	• 	• 

' Do you want me. to 'tell(  you.again? 

Noi but Mr. Stovitz Is a. different person from 

Mr. Bugliosi. 

A. 	Yes but I indicated a tong time ago -- 

apme moments ago that I did not recall precisely ' 

whether or: not I had the conversation with, Mr. Bugliosi 

and Mr. Stovitz, or Mr, Stovitz, the time, place and so 

fOrth. 
• ,. 

I normally held any tonversation in connection • 

with: this ease with both Mr. StoVitt and Mr. Bugliosi 

present at the same time. 

4 	So then I will ask you the question, and you 

may answer-  it: 

• What did Fir. Stovitz tell you about 'the 

truthfulhess.  or lack of truthfulness of Susan Atkini at the' 

Grand Jury, 

Bytaixost ; Asked add answered. 

00DRT: Overruled,*  you may answer.' 

,THE WITNESS: Mr. Stovitz or kt. Buglioei or 
both, on one or more oocasions, told :me that they did net 

believe that she bad testified truthfully before the 

Grand Jury 

9' 

10 

1.1 

12 

1.4 ' 

15 

• • la 

21 

'22. 

23- 

24 

25 

' 26 
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They.  gave me their reaaons with references to 

evidence in the transcript, and their recommendation; and I 

approved. 

4 	Z see, and - would you tell us the dates  time, 

who was present, the places wh4re these conversations 

Occurred with yourself„ 	Pto4itz, and Mr. Bugliosi. 

MR. BIYOLI4Icedana answered ad nauseum„ your - 

• .THE COURT; Sistained. 

Q 	BY 
•
MR. KANAREK: X3 it a fair statement, A 

Mr. Younger, you cannot tell us. one date, place and who . 	 1 	,,.. ., 	.. 
waa present? 

MR„.BU6LIOSI: Asked and answered. 

THE COURT: Sustained.. 

Q 	EY MR, KANAREK: Mr. Younger, prior to the 

meeting of DeceMber 40  1969, prior to that meeting had you 

viewed the evidence in this case? 

MR, BUGLIOSI: That Would be irrelevant, your Honbr. 

MR., KANAREK: It-, goes to his state of Mind, your 

Honor. This is very relevant. 

THE COURT: The Objection is sustained. 

BY MR. • UNARM; Welll'npon what basis, then, 

mr. Younger, upon what basis did you choose Susan ATkins 

to be given this benefit as. oppOsed to Charles Manson? 

A. 	'YoU mean the benefit of our' agreeing not to. 
seek the death penalty? 

I 

• 	2' 

.6 

7 

a '  

9 

10' 

19.  

13 

16 

17 
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• 2 .  

• 4 

43 

12 

.13 

16' 

Yes. Mr. iOungerc 

A. 	She had been considerably more talkative at 

that point, thin Charles Manson and she had. given, infor-

mation to the pollee, march was admittedly helpful. ' 

viarisonLna4 not, at that time I donit • 

bilieve and Of the, other detendanti•hado 

Xt appefred ,tpat.hertestimpAy at thilt time was 
• 

Very important.. 

That is wilY.  -4e 	ces0-ioris that 4n. return.. 
• 4 

for her truthful testimony before the Grand Jury we would 

not seek the death' penalti.- 

WC were at that, time riot in a position to 

offer such Inducement to any other person who had, knowledge 

' of the,Casd,: 

Well, did you think-that it all of the lawyers 

-- with all the lawyers in Los Angeles County, that it was 

unu4Ual that your friend, kir. Caruso, was her lawyer? 

' Did that strike you as unusual? 

not in the least. 

I See, And, row you authorized. , 

18 

i9• 
 

20 

22 ' 

23 

A. 	Excuse mi. -1 4ust hate:to have you leave the 

impression that he is, the. Only lawyer in town that is my ' 

Friend, though, when an reference to my friend. 

He is one of a number of lawyers in this town 

that T consider my tiiends. 

14;31g, you authorized ,these weekly .news releases, 

25 

right? 
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A R C H I V E S



would you read ovell,  this portion here where, it states -- 

4 	BRi BUOLIOSI:' Time-consuming,irreleVanto  your- 

Ronor, 

MRb XANAREK: ,How could he text unless t ask the 

12 question? 

i. 	TEE COURT: Walt for the questiOni. 

14 
	

BY t1R..KANARE4: "Stovitz„ who along with 

15, 1eputy pistrUlt Attorney" -- 

16 
	

TEE COURT: You are not zoing to read it int0 the 

1-7 
 record now, Mt. Xanarek.. 

19 
	 Are you 'asking Nr. Younger .a question? 

:19 
	 XANAREK: Ye0„-  your Honor, 

20 • 
	 THE COURT': Cmgete  the question. 

21. 
	 KANAR4K: All risht. 

22' 
	 BY MR. IMAREK: Mr.„YoUnget, did you 

23, authorize mr. Stovitz and Mr. Buzliosi to say that 

24 there wa4 no deal on December the 25th, 1969 in connection 

2S with Miss Suzan Atkins? 

Did you authorize that to be released to the 

 

L 
• . 

26,445' 

yair Ronil5i4*Y 

 

1. 

t 
BUGLIOSI: Ittsirrielevan 

TBE COURT: Sustained. 

    

I

a 
	Q 	BY 311%,ICARAREKt .DI4 you 4- 

4 
	 ''NR. KANAPEXt .I1ay I approach the"witnesso.your gonort 

5 
	 THE CQUit 	You 	' 

6 
	 MR, =MK: I show you this, that is ca lett 

7 
	 Aelea4e0' dated December 250'19692  and I ask you 
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2 6 41* 

6 

'7 

12 

13 

14 

lg.  

16 

17, 

' 	- 19 

19 

20 

21k 

22 

:g3 

24 

25  

world? 

*mid you read thiSo  please, and tell me, did 

you authorize that? 

(Witness complies.) 

	

. A4 	Tdid not authorize that particular Statement, 

but 1 'did. authorize the issuance of weekly news summaries. 

see 

	

A. 	'Excuse one just a second.' 

Certainly. 

A., 	You are reading a statement that came out. of. 

ohe of the daily newspapers, Are yOu aware that is:what 

yOu are reading?,  

1 certainly am. 

All right, okay. 

„„, 
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2 

4 

6 • 

7 

I,certainIy am. 

.And this was distributed by 14r. Littman who wgi 

an enproyee of the- Disttiet Attorney's office, and it was 

distributed with your permission, in fact with your name,' 

EVelle Younger right on this news release, right? 

A 	Yes„ 

Q 	And,, so, my question is, did you authorize tha 

stateientt It is your news release?' 

BUOLIOSit it's ambiguous, your Honor. 

TRH 'COURT: May I see i*? 

• MR. KAZIABER.:.  Certainly, your Honor* 

THE. 14/THESS: I repeat 1. did -not, your Honor. 

That is a 'statement by a reporter and it was 

repeated in the weekly summary which is generallY what the 

Summary ,consisted of, a surautry of what appeared in the 

daily presg. 

BY MR. KANAREX: 

Then it. is yoUr statement that this statement 

of December 25th, 1969, that was in the newspaper release 

office of the District Attorney, that that is incorrect? 

A * if you think it is proper to categorize our 

agreement with the defendants' attorneys on December 4th as 

a deal, then that statement is incorrect. 

You categorized it, Mr, Younger, .as a dealt 

A 	don't think it is a very goad word.. 

Bt t we did agree not: to seek the death, penalty*  

 

 

12, 

13 

14 

15 

16 

17 

  

'20 

21 

22 

23 
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25,  
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and i.f you think it is.a:.goOd wbrcl, then that is an 

incorrect 'statement. 	; • 

No,' Mr. Younger, Ira asking yon if you, say tha.t 

is a good word. 

You are the one that is testifying, 

A 	No, I think it is• a terrible, word. I think it 

7h-2 1  

4 

7 	•is an awful word. 
• 

8 , 	 I see. Well, then, what Would you prefer to 

call it, an arrangeStent? 

yo 	 A 	X would prefer that ,word, an agreement is what 

1l

12 

it amounted to 

fa 	Well, may ask you then, how would you 

categorize it, you use your word, Mr. Younger? 

A 	I just did. 

An agreement? 

4 	Yes. 

BUGLIOSI: Your Ronor, may we approach the bench? 

TUE COURT: Very well. 

(The following proceedings were had at the 

bench -put of the hearing of the jury:) 

MR  .BUGLIOSI: •I realize this takes up the time 

it elf, but we don't seem to be going anywhere and there is 

ten wore Vinutes. 

is it possible for the Court to advise Mr. 

Kanarek to try to finish' up his questions by noon? 

Mr. Younger hada meeting this morning which 

14 

15 

16 

I7 

' 

19' 

• 20' • ' 

21 

22 

2g 

24.• 

25 
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11 
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' 15 

  

16 . 

' 

19 

20 

21, 

23 

24. 

.401 
	

25 

26 

had to cancel. 

This• afternoon he also has meetings. 

If Mr . Kanarek 'vete going.  into elevate areas 

that is One thing. 

THE COURT: He has a right to examine'or ct ioss-` 
.• 
examine, whatever this is at the moment, with regard to thi 

So.called agreement., 

However, Mr. lounger is not on trial for being 

a politiCian, 

We are not concerned with violations .of the 

publicity order here. 

•,, This 1.S not a contempt hearing,. so lees not 

get into extraneous matters. Those may all be relevant 

matters in some other hearing, but.not this one. 

Dons  t waste time, Mr.:Ksnarek, by doing that. 

If you have some relevant examination with 

respect to the issues of 'this .case, this is the penalty 

phase, if any arrangement. was made as apparently there • 

Was, withIfiss,  Atkins and her attorney;  you certainly have 

the right to go into that,. 

But let's not waste time going off into 

extraneous -matters. 

$R: BuOLIOat:: In other cases the Court has told Mr. 

Kanarek to tease by a certain time. 

THE COUAT: I cannot say that he has exhausted his 

lines of inquiry. 
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I, a saying he is wasting his time on an 

Ak  7e fig. 

4 

5 

6 

8 
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' 16 
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irrelevant, matter. 
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15 ' 

16 

17 

(The following proceedings were had in, Open 

court In the presence and hearing of the jury:) 

BY MR* KANAREK: Has it been yOur experience, 

Mr. Younger., that a person who,  is being.  given a benefit, 

such As that which we are discussing here, that that 

person is revered frma other defendant. -- 

MR. BUGIAOSI.: Wit irrelevant. 

THg - COURTi Omerruled„ you may anSwer. 

Did you understand the question, Mr-, Younger? 

THE =NESS:.  o 

THE COURT: Reframe the question. 

BI MR. XANAREK; Has it been your experience 

as a prosecutor that when a person Is being giyen the 

benefit that we are discuasing -- 

IL 	• Excuse me,, that is what contuses ,me. 

The prosecution is Seeking the death penalty. 

Now, do you Consider that a benefit? 

I am talking about the arrangement where the 

prosecution is not .seeking the .death penalty, 

But we are, the prosecution is. 

4 	Now. 

ly„ 	Right, from thi:ohset of the trisa'ao far is 

I know, so if youare'taiking about severance, you are 
,.1  

presumably tacking. * ng about when the piiet'startedaild ice  

'the trial started -- -Correct me if Z. ton, wrong, your Honor -- 
• V 

r 	 V 

X believe the prosecution:haat, qoqiatOtlir indiCa:ted. theY 

,1'" 
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16 

TV 

18 

19 

20 

22 

23 

24" 

.26 

2.6 

were-, going to see the death penalty. 

So what benefit ate you talking about.' 

Q. 	a Vitt, XANAREK 	YOUngers  I am talk#€ 
about the benefit that is purportedly reflected, at least 

in part, by this confidential memorandum dated December 4, 

1969 a copy of which yo4 :ust handed- me a few minutes ago. 

That is what l am talkipg about. 

What is your question? 

4 	Ny question is, has it been your experience 

that when,such an arrangement occurred, such a benefit. 

0001.11Ted, that the proa0Oution seekS to sever the 

defendant gettiOg the benefit.fron the other defendants? 

a . 

3 

6 

10 

12 

14: 

• 
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8-1 BUGLIOSI: Am  biguous, and it 	irrelevant. 

THE COURT' Do you understand the .51,1stiont 

THE WITNESS: Yes), sir-A. 

Th}:'. COURT: You ,Siai answer. 

THE WITNESS: Not under. the Circumstances in this 

case. 

If the decision had never been made to- Seek th 

death penalty, I presume' that it might Well have 'been the' 

prosecution' -- they might well have sought to- sever. 

BY 

 

R. UNARM 

44 	Have you read this memo, Mr. Younger? 

A 	Yes„: sir. 

Did you read the Paragraph that is numbered' Z: 

"In view of her past cooperation, and 'in the 

event that she testifies trufhfUllya the Grand Jury 

the prosecution will not seek; the 'death penalty 

against .her in any of the three cases that are now 

known to the pOlice., namely, the Hinman murder,. 

the Sharon Tate murders, and the La Bianca murders.w  

I a that right? 

• A 	I read that, yes,' sir. 

So, therefore)  that was the arrangement that 

was made? 

I meatt) there is. no question but that, at this 

point)  assuming she testified truthfully the next day, and/ 

the fith of December, 1969, there was the arrangement that a 
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THE COURT: You may answer. , 

The objection is overruled. 

26,454 

as to her, you, would not seek the death penalty. 

There is no question about that, is there? 

A 	No, sir. 

So at some point, at some point in time, M. 

Younger, notwithstanding your inability to recollect certai 

matters such as time, date, place, and so forth, notwith-

standing that, it some time, it is a fair statement that 

the District Attorney's office was d the mind not to seek 

the death penalty; is that true? 

. 
A 	 'That is a fair stattiqnt. ,That is true. 

All right. 	̀• 

-How that, .s.re,  have'rkarrood it down that c:losely, 
1,1t. Younger 

1 V. 

We were narrowed down therg a long t/me ago. 

Q 	An. right.  

So, there was a time, a point in time' *en 

the District Attorney was not seeking the death penalty. 

Now, would you tell me, would you give me some 

inkling of what caused the change so that Susan Atkins right 

now is before these ladies and gentlemen on the jury and we 

are here in this 'courtroom and they are seeking the death 

penalty? 

HR. BUGLIOSI1 It has been asked and answered. 

HR. UNARM It havnit„ your Honor. 

,6• 
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WITNESS: At some point, possibly on the basis 

one conference but probably on the basis of more than one 

with Mr. Atigliosi or Mr. Stovit or both, and probably 

supported by references to the transcript„I made the 

decision, based upon the recommendation that she had: not 

testified truthfully and that we, therefore, would seek the 

death penalty. 

MR . UNARM: All, right. 

Now, .as chief last enforcement officer of the 

State of .California -- that is what you Are as Attorney 

; 	' 

A 	Chief law officer„ 
, 4 , 

lairOfficer. 
13 4t. 

A 	Yes, sir., 

10 	

General; is that right? 

Of the State of California. 	 . 
• 

I am asiing you,. Hr. Ioungei:1  Yon :Used:a lot 

of nprobablidsff in Your testimony,. and I am. asking you. 

this is' serious bisiness that'we have here -- is it within" 

tte' realm of probability, 'since you are saying "probably" 

to a lot of these questions,. that maybe, maybe, you were 

Ill Advised? 

Do you know? 

A 	First, as to why I use a lot of "probablies," 

I don't' want to pretend to have an independent recollection 

When I doze t have. And since, where I answer you, I say 

&net remember time, dates and places, . and you pursue it, 

14 

17 

. 18 

19 

2 

.21 
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8a fls.:12 
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0 	14 
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16 

17 

18 

19 

then I must say, honestly, as to what occurred is thbatirs 
• f 

of my frequent use of "probably," because I don't want to 

.state as. ,a, fiat something that I' don't recall as a fact. 

sow, AS to Whether or not I was ill advised, 

the District Attorney's office files a hundred and forty 

thousand 	give or take a few --ft criininal cases a year. 

The District, Attorney makes thousands of decisions. In, 

each case, part of his decision, or his' decision, is based 

itt Dart upon the recomnendation of his staff. There are 

425, lawyers.  in the office. 

It is always theoretically possible that the 

District AttOrney is ill advised. 

21 

,22 

23 

24 1  

• 26 

26 
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q 	This is certainly a different case. 

In, how 'ulany of thOse 1,40)000-  cases do yogi issue weekly , 

- news releases concerning that one case alone? 

R. BUOLIOS/: Irrelevant. • 
MR. KANAREK4 It 1.10t doe0t4t happen; right? 

CO,VRT,;.1-' Sustained. 

oUnitel approach the benchi please., 
t 	 4: 

(Whereupon, 	couris4 APPrOach the bench 

And the folawalns proceo4inigs,  occur at the bench .outSide: 

the hearing of the 3u00.' 

Tim COURT: It is 1200 0!clock7  prl.Xanarek.. 

What is your situation as far as .the 

examination off' the witness?  

MR. KANAREK: What does your Honor mean? 

THE COURT: How much more do you have? 

MR, 'UNARM: Z have quite a bit more, your- Honor, 

THE CQURT: iTow bearing in nind that 1 gild .atout 

irrelevancy' and 'cOhfining'yodrself to relevant IineS of  

inquiry, are, you telling me that you, have a substantial 

amount of extimine.tion left? 

I. KANAilEltf Yes, your Honor. 

1411. BUGLIOSI; There is the agreement and there' is 

the bookF  What else could you inquire of him that is 

relevant in this case that Mr. Fitzgerald or Mr,. Shinn 

1 haantt gone into? 

What else is there? Xt is the agreement and 

6  

7 • 

 

 

 

18, i 

 

1. 
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/ . the book. y:here is nothing else. 

	

2. 	, 	• He. has had nothing floe to do with the case. 

- 	Tat COURT: I find it dittivult.to see how you have 

ubztOztita mere examinatiOnn. 

• nR-, KANAREK: Nell, your Honor, I do .1 

. 	.13•UGLIOSII. In' what areas? 

KAITAREK Your Honor, I am answering the Court. 

	

8 	 THE COURT: I have to take Mt. Kanarek's word. 4e 

9 • is the lawyer that is examining the witness. I am .not., going 

	

zo 	to foreclose his examination as long as he has relevant 

, lines of inquiry. 

1 assume that you are acting in, good taith. . 

ilk 	
.l3 	MR. KANABM: I certainly am, 

• THE COURT: And not just trying to harass the 

witness and trying to hold him over. 

R. UNARM: I certainly am not. 

THE COUBT; Z canft imagine what could be accoMplished 

by that. 

We will recess until 1:45. 

FITWERALD: pould we enter into some stipulations 

BUGLIOSI POSOiblY. 

THE,COUTV: AbOut what? 
• v 
plTiOtHALDIAbout histestimony. • 

MR. HUGLIOSIc posSibli,„ ,) - , 

THE CpURT: Well we can't do it• now. It takes title. 
• , . 

I am afraid he will jest have to date back. 

' zs 

fG 

-• 17  

18 

19 

20 

.21 

22 

.23  

24. 

20 

1 

000097

A R C H I V E S



26,459. 

1111; 

(Whereupon, all CO 	to their 
. 	, 	1 

respective places at counsel, tible" and - tile -rolloWing 

prOceedings occur in open court ,within Abe presence apc1 • 
. —  
I hearing. or the limy!). 	I.  

TH-Z" COURT(.: We will taker,`oilr noon relesii ,at.this time. 

Ladies and, gentlemen, do not converse with, any--

,one .Orfont.. or express any opinion regarding penalty until 

that issue is finally .subtaitted to .your 

The COurt WLU recess., until 1445. 

(Whereupon, at 12:02--p.m. the .cOurt was in 

recess..). 

s . 
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LO$ ANGELt$',. ,cALiFoRNIA.:3 ,VILUBSDAY MARCH 11%  19/1 

rig. 

4' ..•.-4 
THE 09URT: All parties, counsel andjurorsarAt 

  

 

7 

10 

13 

 

.present, 	
! 	 4 1 

	

A 	 . . 

• 

	

You may Oat/Um, 	'14i0r4k. 

Your Honpr, Pay lie apProaCh :the 'bench 
SQ I may receive some guidance from the CoUrt„ Very, 

brpfly* 
THE COURT.. Very We .l. 

(The following proceedings were had et the 

bench Out of the hearing of the jury;) 

14R. WARM. Your Honor, I woUld like to urge, the 

' Court to allow me to. goy into the Linda Nasabian immunity for 

this reason. 

We ,are in the penalty' phase, and the .jury 

TO are all, agreed there are no guidelines aid it'is up 

tO"the'abiolute diseretion'of thee, ury. 

• Now,. what I suggest to' the Court is 

THECOURT: .Don't.confuSe ntkguidelites to the Jury 

. with relevancy to the issues. 

They are two different things, 

MR. KARAM: I 'understand, but since Linda KaiAbiari 

was'oharged with these very murderA, I believe that it 

is relevant and material to argUe the equity, In fact It 

is 'clone ell the time in. pepiaty., 	 4 
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'THE. MURT1 The .Jury knows that she received 

immunity. Theri id no question about that; she testified 

to it. 

MR. XAMAREI Yes)  but the surrounding •particulars. 

There but for the A  fate ofGod. goes Mr. Manson. 

In. other words,, because soMeone is ,granted, 

immunity I 'thiplik that does not foreclose the. surrounding 

.circumstances because the jury is entitled to. know. 

THE OWHT: What Surrounding circumstances? 

R. UNARM WhateVer the circumstances were that 

allowed Linda Katabian to have immunity.; 

And ybur Honor is nOw foreclosing ne -- 

COURT: x ,dontt understAnd what you are talking 

about.. 'You examined her ,at aength On the stand as to 
v 

what the agreemeht* W88* „ 
KAAREK: She i$ not ,Mr. 

she does not Itnow the 'conferences — 

THE COURT: X am dot. intreited;$11 Mr* Youngero, why 

he does. it. We knot that he• .4id it. 

7 
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HR. XANARM No,, your HonOr. 

You see, your Honor, I think that — 

THE. COURT: l disagree with. your Mr. Kanarek. It ha 

no relevance to the issues. 

gA1TAREKt May I -make the record? 

-r am urging that it i a violation of due 

process and equal protection under the Fourteenth Amendment 

denial of a-fair penalty, hearing under both the federal and 

9 
	state laws, and denial of effective.  counsel ,for your Honor 

to forecloSe this. 	, 4 	1   

• THE. COURT: Be ,specifi<when you say ftforeclose this' 

Mr. Kanatek. 

MR. KANAREK: Foreclosinafinding out /what the 

District Attorney of Los Angeles County,'what'neigatia.tionit 

.he 'entered into, what his considerations were for allowing 

Lind* -Kasabian absolute Immunity, to 'walk, out of this- court 

romit,i - not only with life but with complete freedom. 

THE COURT: Re di-do' t do that, the Court did that. 

MKS XANAREItt But this was done i  at the instigation 

-of the District Attorney's office. • 

Your Honor is the one to rule, but I maintain 

that this is a denial 

COURT: Well.; x think it is irrelevant. 

MRS rANA4HX: And your Honor has ruled, and your 

Honor is foreclosing me: I just wanted to make the -record. 

'I believe sly, position is well taken. 

13 

14 

15 

16 

18 

19 

20  

21 

22 

.23 

24.  

25,  

26 

6 • 
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10-2 ' 4 

3 

4 

5 

. 6- 

10 

„U 

13 

14 

15 ' 

16 

.17 

19 

20 

FITZCERALD: I would agree with the Court but for 

Sr YOunger's 'comments, hiS'adatoant corm tents -this morning., 

about absolutely under no- circumatances would Sutan Atkins 

be granted Immunity. 

Re was very, very adamant. Be volunteeied that 

statement .about three times. 

THE COURT: You tan ask him jelly, if you. want tol 

That .  is an entirely different question. 

MR4 lelTaCTERALEli 	essence, impeaches him if you 

ash hta the questi-on: Well, you testified that you didn't 

give Susan Atkins immaity, but you certainly petitioned for 

immunity for' Linda Xasabian. 

THE COURT: ..1 have no idea what his audwer Would be, 

but I would suspect that he considered them to be entirely 

different situations.' 	'ion' t know. 

ICANA,REK: And you. would 'allow me to inquire about 

.Nits Xasabian't 

'TIM COURT: As long 	he-gave that answer, 'you tan_ 

ask why. 

• Mk. BUGL1OSI: Y(Tr..4onoti:i - think Mr. Kanarek is 

as 	about Linda Ketitbi#11-.! 

23-' 

24,  . 

25 

26 

THE cpurtt: ram not changing .14y :opinion about ,'that.  
she ieceiviea immunity. It is a mattet of 

..record.' You examined her about 'it Ad nauSe. ara fiona the tiMe 

She took the stand. 

There is no question about it. Tbere is n' "6" 
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'12 

13 

14 

15 

16 

26 464 

.18 

weed to go into it. 

if you want to ask Mr-. Younger why under no 

circumstances would he grant illitinity tO Susan Atkins 	or 

-whatever his.' answer was 	go ahead au d ask 'him, 

MR. UNARM: Your Bailor is foreciosiig me/ I Want 

to know 

19 

• ir 

; -1••••.. 
•• 

1. 

* P. 

22 

23 

24 

, 	25 

26 
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TH COURTt to using that 

The only thing -'hat I a 'doing. 	rayialz. that 
• 

I thirds what you have',  said, j3 iiiielevant as to Linda 

Kasabian. 

MR. ZANAREICt Play I mention her namo 1.4 questioning 

mr, Younger? 

THE,q0uRT: You understand what I have said. Let's 

proceed. 

(Whereupon, all counsel. return to their 

respectiVe,places at counsel table and the following 

proceedings occur In open -court within. the presence and 

hearing of.  the jury;) 

timax T. YOUNGER, 

the witness on the stand at the time of the noon rebesa, 

resumed the stand and testified further as follaws4 

10 

OROSS,EXAMINAWIQN (CoNT/NUINO) 

BY MR. KANAREK:'  

q 	. Mr.--Youngers  YOu indicated this morning that:.  

you deliberately avoided reading, I gathers  listening to 

televisions  and so forth, as to matters concerning this case 

Please tell us why, 

I don't find it pleasant reading. 

X read during the course-ofthe day, as part of 

My official duties, both now as Attorney,Generals  and even 
3 

12 

34 

. 16 

18: 

10 

' 	20 

21 

22 

23 

24 

26 

• 4 

5. 

6 ". 

7 

6 
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S 

6 

'10 

11 

2 

13 

16 • 

1"7,  

xg 

-g? 

23 

24 

26- 

26,466 • 

more so a DiStrict Attorney, 47  great many 'unpleasant , 

factual'reporte'that• I-have to read, and'I do that as 

required by may jOb, 

Baving done that, it is .not 3;y idea. of a 

pleasant pestmanis holiday to then read about all the 

stories relating, yOu know, to brutal and outrageous 

crites3 and SD rwths  in 'the newspaper, 

- There are other thin.ge in the newspaper that 

rd. rather read, when. I am on my own time, and I have zia 

requirements to 'read it. 

-4 ' 	in Mind jou, did know that there was 

this publicity '-order on, ,Des.ember 

- • A. 	Yes, air. 

4 	And haring that SupdaymO.riting` Timea in front 

ik 

'of' you, rieht across the top of the front page s  did, that. 

not intrigue your thinking and did yOu. not wish to see 

what Was thers and compare it with the publicity order?' 

NH. BUGLIQSI: Irrelevant and Compound. - 

TBE COMP: • I didn't hear you„ Mr, Bugliosi. 

Irrelevant and compound. 

TAB _COURT: Sustained. 

Q 	BY MR. KANAVABK: Wow s' you have told, us.„ 

Younger, that under-  no cirdutastances would Susan. 

Atkins b$.  given absolute immunity; right? 

, 	 I said that we agreed that we would, under 

no circumstances, Seek immunity tor her. 
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dOliit-"t0.1*-ii. is quite - tiie same as the way 

you said it, but maybe it its. 	. i  

A, 	I am asking you 1191f about 'yourself.' 

That is what 1 said. 

• We, the District Att017ney's Office, 3 10pg as 

had any Authority in that'offiee, up until I took a new.  

°Mee,. she would never be.  given imblUniti. 

• ' 

26,467 

4 

11 

air 

1.2" 

16;  

.17 

, 

;9 

20' 

2Z 

24' 
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. 41 	Now, you are speaking 	when you say' "Wei! 

is that an editorial 'limn.? 'You mean "I",7  e 

A' Weil, met  I, the District,:  Attorney would never) 

be a party to recommending 

4. 	All right, awl woulay04..te4 us why?., 
•. 

A 	Is the judge 'going to p4rMielhe't0 aniwer ths 

THE MORT: Yes, you may answer, t.,  
_ 

. 'THE WITNESS:Because think4he has been' .invalved in on 

of the bloodiest most brutal crimes ever perpetrated!-,.' 
a 

• 

DEFENDANT MANSON: Better look at the Vietnam War, 

mister. 

TIE WITNESS:, and I couldn't poSsibly continde'in 

public. offiCeif I was ever a party to her getting immunit  
DEFENDANT HANSON: Yod phony snake! 

Milk COURT: MX. Manson,-if there are any more out.. 

burst/i- l/wrill have you remoVed .from the courtroom. 

DEFENDANT ATKINS: You gave it to Linda Kasablan 

18' 

19: 

-211 

1 ' 

22' 

2,1 

• 

' 16 

IL 

IT 

12' 

15 

14 

though. 

BY 141R.. KIN 	K1. 

But, kir. Younger, the fact of the matter is 

that ye= personally I am now speaking of you personally,  

you personally diduot.-- did not -. I will withdraw that. 

You made a value judgment personally without . 

Iookiug:at the raw material, as to all of these defendants, 

is that right? 

A 	I made .a value judgment about over 100,000, 26 
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2 

'4 

5 .  

6 

-7 

8.

9  

16 

11 

18 

10 

• 20 

21, 

22 

•2$. 

24 

25 

26'• 

26,469' 

cases a year and in most cases I did not examine all of 

the "raw matrittl.4  

That is why we have 420 lawyers, no one man 

tut we are, speaking of this case, Mr. Younger. 

A 	I did not examine, to use your words, all the 

raw material, 

(1 	And in fact, is it a fair statement, Mr: 

Younger, that you did not evaluate the merits and demerits 

of each defendant as far as possible immunity went? 

YOu personally did not 'evaluate it. 

MRS BUOLIOSIt It's irrelevant. 

MR. KANAREKI .It's most relevant. We 'are speaking 

of the man who has the.  ultimate, Power,. and he has testifi-ed 

,he has the Ultimate power. 

Tot.coirs.T: That will be .enoughl, Mr. Kanarek. 

. The objection is overrulext4. You may answer. 

WITNESS: I evaluated 	cif the defendants 
, 

with respect to the quesitiOn'of.iMmunity. 

By MR. XANAREIC: 4  1 . . 

Personally? 
• , 	, 	. 

A 	• Yes, sir. 

And would you ten me then for instance as 

to. Leslie Van Houten, what was the, evaluation ihat you' 

made reoncerning het Vis-a-vis getting i-mmunity? 

A 	It was my <lecision,' after this evaluation tha 
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PO.  

we wouldn't seek immunity for any of the 44E114044. 4  

MR. BUGLIOSI: Your Honor, I make a motion to strike 

the gratuitous remark by Leslieyan Houten. 

• (Reporter did not bear the remark.) 

,s • 
	 THE 'COURT: Her comment will be stricken end the Jur 

5 
	is admonished. to disregard Lt. 

7 
	 bEFENbANT MANSON: You are all going to have to lace 

• 
your cimea. 

• 9, 
	 THE' ,COURT: Mr. 'Maitsona, I will give you -another warn 

10 
	ii there is .another outburst you 	be removed. 

' That goes for all defendants. 

1.2 
	

Let's proceed. 

13 
	BY MR. UNARM 

• 14 
	 ta 	My questica, Mr. YOunger, is would you tell us 

what is the material that you looked at, describe it for us 

16 
	the material' that you looke'd at concerning -- and Studied 

17 
	concerning Leslie van Routen? 

18 
	 NR.' BUOLIOSI: . That-is irrelevant, your Honor.. 

THE:COURT: sustained. 

20. 
	 MR. irMAREK: 

21 
	 Q • Well, Mr. V'Qunget, 'did you look' at -- did you. 

look.at evidence, transcripts, testimony, photographs 'con' 

2S 
	earning Leslie Van Houten2 

24 
	 Mtn: BUGLIOSI: That is irrelevant, your Honor. 

25 
	 THE coURT1 Sustainea. 

26. 
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BY MR. UNARM: 

,(.1 	Well, you have stated that jou did not wish 
I  •F 

ilimlunity to be given to any of the ldefendants in this casel  

right2 	 t 
I 

A 	That is ccri4ct. 	 f 
, •r 

But in fact sire you *Ware that * defendant in 

i . ,  this case has been given immunity? 	• 

BUGLIOSI: It's irrelevant, your Honor., 

THE COURT.: Sustained', 

THE. VITNESS: Kay I say, just for clarification, 

I was talking about these defendants (ndicating). 

I thought that is -what :you were talking about. 

I'Sk sorry. 

BY MR. UNARM:: 

And was your thinking :when you said you :though. 

"'these defendants* were you considering Mr. Watson? 

R BUGLIOSI.: It's .irrelevant4' your HOnor. 

Tug ,COURT: SUstained. 

BY MR. KANAREK: 

tt , 	Now, in fact,. Mr. Younger, did you'=cause an 

offer of immunity to be given to Leslie Vail  Houten through 

any attorney who represented her? 

MR. BUGLIOSI: irrelevant,, your Honor. 

KANAREK: Your Honor, this is cost relevant 

and most Material. ' 

TkIE -COURT: Overruled, you may answer. 

 

3 

4'  

5 

' 

9 

10 

ax 

12 

13 

14 

15' 

16 

17 

19 

20 

21 

22 

23 

25 

26 
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THE, WITNESS i• Which is Leslie? 

Leslie Van Houten,..I.r. Younger, is the 

lady I at standing close to here. . 

THE'WITNESS: And who is her. attorney? 

R. MIAREK: Mir. Keith is now.  her attorney. 

M. 'Marvin Part was previously her' attorney, 
< 

an ex Deputy District Attorney. 

	

A 	The answer to your question is no. 

	

q, 	There was no discussions giving her immunity?' 

A :correct. 

	

4/ 	Pardon? 

Correct. 	;4 .4  
°' r 
	, • 

; 

	

- Q. 	Were there, any discurssiOns--.  concern 	'slaking • 
a TecosisendatiOn, or any iltscusstobi. concerning.' not asking 

the death penalty for her with Hr. ?art? 

	

A 	.Not that I art aware of., 

1 

2 

4 

7 

8 

12 

13 

14 • 

15  

frs. 

18 

19,  

2. 

22 

23  

24 

2$ 

2'6 
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• 

to 

11. 

12 

AO' 	

13 

 

15 

16 

17 

1,9  

21 

22 

23 

24 

111" 45- 

26 

2 

3 

4 

,g. 

6 

7 • 

9' 

Or any other lawyer' that represented Leslie 

Van Houten? 

A. . No such discussion In which I was involved. 

4 .. Now, when., Mr. Younger, you as Distriet 

Attorney of Los Angeles COunty, when:  it was brought to your 

attention that Susan Atkins lied to the Grand Jury, did you 
petition the Superior Court and inform the superior. -

Court that under Vnited States idolesaroshs  this meatt-that 

the Grand jury indictment shoUldl>e investigated.for 
• 

possible dismissal?' 	=i , 	- 
• ' , 	 ' 

M 	 V 	
2 

. , e  
 

14114' BIT141411Qn  1 Itts irre 	W ldvanittAS a . ridioitlOus.;„,.. . 	- 

question; your Honor. 
e '4  

• THE doun: SuotaIxod, 	, • 
BY MR.. KANARE.K: Are you familiar with the ' 

Mesarosh.,,,oabe? 	 • 

. NR. BOGLIOZZ: Irrelevant. 

THE COURT: Sustained. 

Q : 	By MR, kANAPEK: Noir, Mr. Youngers  do you in 

your mind olassify A murder case, one murder case as being 

more important or less important than another murder case? 

MR. BUOLIOSI,: Irrelevant. 

THE COURT: .Sustained.- 

BY ML UNARK: Did you on December 	1969, 

Mr. Younger, have a press conference 

BUGLIOSI: IrreleVant.. 

THE QOUET: Sustained. 
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1 MR. KANARER4 Your Ronor, May T make an offer of 

proof? 	 4 	
• 

TUB COURT: It is not necessary, mt. Xanarek, 

What was the date of the alleged press 

conference?,  

MA. KAMAREEt Deoember 11, yOur Uonor. 

TH4 COURT: 1969? 

gANABat Yes, your gonor. 

	

9 	, 'OltpougT1 The objection Is sustained. 

, 	BY NL  XANARBK: In conneetiOn.with the Tate. 

La, Bianca case„ Mr. Yount,3er, has there been any wiretapping? 

	

12 	 BD0i40514: It's irrelevant. 

la • 	 COURT;: Sustained., 

	

14' 	.14 	'BY MR. KANARENI llowi'directing your attention,  

	

Is 	to 'Mr. Caruso and- Or. aabalIero„.Mr. Younger. 

Did ;you or did, anyone on your behalf, or do 

17 • yo' have any knowledge .of any Superior Court judge being 

	

.10 	ipoken to so that Mr. Caballero: and Mr. Caruso. would 

19 represent Susan Atkins in connection with the matters that 

4xelaefore.Juflge Older here? 

2 

4 

5 

6 , 

I 

21 

2 
	 • . Did you , authorize Cdr. Stovitz you know 

Aaron Stovitz? 

A. 	Yes, sir. 

4 	Did you authorize him to speak to the Rolling 

Stone .editors? 25 
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AR. BlIGLIOS1: It's irrelevant, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

41 	BY M11. KANAPEK; May T ask yoU this, Mr, 

Younger: 

When is the first title that you heard, if yOu 

O'er have heard, of the financial arrangements between 

PaUl Caruso, Mr. Caballero, Mr.,Sghiller. 	and Susan Atkins? 

MR. taIGLIOS. 1'releVant, 

THE COURT:  

BY Mid, KANAREK 	 149, 

Hr. Younger, were you awareoc .04p. fact that Mr. Caballero., 

• Mr. Caruso and Mr. Sehilltr'in7tondeddisixeminite 

publicltj concerniK; this case ,throughout the. 140rIdY ,„  

  

 

1  

    

I 
2 

3. 

    

 

'4  

    

      

   

 

A. 	No, sir. ' 

4•  ' When is the first time that you .knew of the 

existence of any kind of a financial relationship between 

Paul .G4ruso, Mr. Caballero, Az. Schiller? 

A, 	/ dontt know or it today.' 

You have not discussed this matter at any 

time with. anyone? 

have not. 	' 

At all, any time with any human beingswhatsoever? 

A. 	Correct, up until now.. 

4' 	YOu'don!t knOw of the existence Of any such., 

4. 	Correct . 

4 	When you .-. you received this book, the 

 

 

16 

17 

if • 

• 19 

20 

21 

22 

,23 

24 

25.: 

26 
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, 	• 

XilIing of Sharon at right/ ""' 

A. 	No,, sir. 	 • 	t 
ZoUr Office received:it!  right? 

L 	• I don' t know 

4 	Did you receive this for some kind of a review 

or something? 

Z receiVed a manuscript. 

The title would have been -- or may I ask'yout 

Was the title of that manuscript!  Ms 

df miltrot.Tate"? • 

I don't know. I am assuming! since all the 

Fuse Wax: made about IV receiving the manuscript, that 

what It was4  but I never read it carefully enough to know 

whet'manuscript it was. 

	

,4 	I see. Did you' do arothing, did you attempt to 

atop the publication of this book 

' • Noi sir. 

	

-‘ 4 	You did not call u Mi', Caruso or Mr. Caballero 

or Mr. Schiller or the Los Angeles Times or the Times-Mirror' 

Publishing Company, is that right? 

	

A. 	That is 4.04, 
At the time you were aware of the gag order*  

howeVer!  right/ -- What you call the, gag order. ' 

I have indicated this morning I probably heard 

of the, gag order a couple of. hours after it was made, 

whatever date it is dated!  I heard of it that date. 

7  

a 

10 

11: 

12 

14 

15 

1,6 

17 

• 14 

o 

20 

21 

22. 

24 

25 

26, 
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a I, 

Ub 

4 • 

• 

"S

sC''• 

 

• '7, 4. 

• 25 

17 

is. 

20 

22 

.2$ 

26  

Did you reel as an elected official holding 
the 

political office as the District Attorney of/County of 

Los Angeles that it was indumbent upon yOu to attempt to 

protect the publicity order of the Superior Court? 

MA. BUGLIOSI: irrelevant*  your Honor. 

THE. GOURD:. SUstained. 

2 

4 

6 

• "7 

8 

9 

is 
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BY MR. KANAREK: 

Q Now, -did you acquaint yourself, Mr.' Younger, . 

with the details of 'the alleged Hinman murder? . 

14R. BUGLICISI.; 	irrelevant. 

THH COURT: The gluestion is ambiguous. I will 

'sustain the objection :on that grOund. ' 

MR. TOMMIE: Very well, your Hon  or.:  

ct 	Directing your attention to the time -- I will 

withdraw that. 

It certainly is a fair statement, Kr. Younger, 

twig this confidential memorandum that we have been talking 

abOut, that you have a' copy of, that this memorandum 

included the ginman ease,' is that, right, in its purview? 

The Hinman case was part and parcel of your 

arrangements with Susan Atkiis? 

• A 	One .of the three tattoo,. I believe we mention* 

in the laeboranduats,  

Q . 	So, did you,„ as ajmlitical official .going int 

the meeting to discuss the-possible benefits to Susan . 

Atkins,, did yott acqUaint yourself with,  the evidence.  in the 

1 

2 

• 4  

T
. 

8 

lg.• 

12 

15 

• 14 

15 

16. 

.17 

• 18 

19 

20 

• ,•,21.. 

23 

• 24 

6 

ilinman Case? 

A 	Yes, sir. 

Q And what details did You know concerning .Susi 

Atkins as to the ainman case?'  

• BUGLIOSI: Too time consumit4. It's irrelevant, 

ICANABEK; I will not tisk to read anything. I'm 
p. 26 
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11-2, 

2 

3 

4 

13 

14. 

12 fit. 15  
16 

17 

18 

19 ,; 

'20 

264 

23 

24 

asking him to tell us, your Honor. 

THE COURT: The objection is sustained. 

BIAS.. RUMEX: 

Q. 
	In fact, Mr. younger, your state of mind was 

at the time of December 4096, y(ui  state of mind was 

that potentially SusaiVAtkins; might be allowed, as far as 

the DiStrict Attorney' s'otfice wits ;•cOngerned, td bg.  
:.; 

convicted of .only second degree murder, is that true? 

t think that is prohlthIy,a , fair statement'.:.  

And Stte was .to be allowed to be convicted 

second degree murder .aS to how many coqnta? 

A 	.Now you are taking too big a jump there. 

The memo clearly.inacates„ and my recollec- 

tion 

• 25 - 

2.0 
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Just so the record will be complete, you are 

reading from the memo? 

A 	-Yes. 

Thank you. 

A 	Xf I may? 

Certainly: $o problem. I just wanted the 

record to reveal that fact, 

A . We agreed that if she would testify honestly 

before, the Grand Jury, that we, would not seek the death 

penalty. 

An4 then,, i art now -quoting from the memo, 

"The extent . to 'which the District Attorney's office will 

assist defense counsel in an .attempt to seek less than a. 

first degree murder life sentence will depend upon the 

extent to which Susan Atkins. Continues; to:cooperate:it 

So that is asafar sit~ went,  

You asked if I ,considered or had in. mind the 
• • 	 , 	< 

possibility that she 'would get lees' thi,in;frst degiee.l.titir4 

Yes, I considered that pditsibility. But, beyond.:considering 
• • Gt; 

the possibility and saying "We will 411Seuss'thai if it- •• 

becoMes.appV0priate in the. fatute,". we, load,e'no -fultxher , 

decisions or had .no further disouSsion. 

Q 	And she did cooperate further; right? 

BUGLIOSI; Calls for a conclusion. It is also 

.irrelevant. 

1114 KANOEK; I am asking him whether his state of 

2l 	t 

• 

.10 

12, 

13' 

x . 

is 

16 

17 

18. 

19 

' 20 

• .0. 

22 

23 

• 2$ 

26, 

26 480 
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r. 

2 

' 4 

6-. 

t 

'9 

11 

12 ' 

13 

. • 	14 

10. 

.• • 
18' 

19,  

20 

22.  

23. ' 

• - 25 

26 

.26',4•81 • 

mind vas that she cooperated, 

. 	.BUGLIOSI: Irrelevant and .calls for a conclusion 

THE tQURT: overzuled. 

You may answer. , 

THE WrilitSS: I think up to a point. 

And thereafter, quite to the contrary. 

BY 	ICANAREX: 

•Up to a point, then you _say thereafter quite 

the contrary? 

• A _ 	Right. 

'O.: 	Well, did, she cooperate to the extent -- 

would,  you- describe for 1;41 Mr. Younger, up to what point 

did she cooperate., and when did she fail to Cooperate? 

A 	Well, 'she apparently•went into the Grans. Jury , 

room, voluntarily, raised her. right hand and took the witness 

stand.. Up to mutt point she cooperated. 

And And from that point on, I don't think she. 

She didn't? You say she did not, cooperate after 

that time? 	 . 

	

A 	mat is WY 413,1-nipu, which is, apparently, what 

you are asking. 

	

'Q. 	Yes. 

As a matter of fact, did she sign an •affidavit 

which implemented the eztraditidn of one of th0 defendants' . 

in this case after she` went to the Grand jury?,, ,  

A 	I don't know,: 
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11 

12 

.13  

'14 

16 

16• 

17 

• la. 

20 

21 

•. 	22 

2:3 

2A • 

26.  

• 

.26,40 
. 	.• 

If you went- me t` to .,as Mr. Bugliosi, I can anew 
fi 	• 

2' that. I 

• 
E 	, 

Q 	I will show you 

A 	I don' t know, period. 

4t " 	'Well,. you are the gentleman Who makes the, 

decision, right, as to .whether or not she 	cooperating:?' 

I'd like to see if this will refresh your 

recollection, 

maY'l approach the witness, your Honor? 

THE COURT: 	I don't.  think .l see the:relevancy 

of this, Mr. Kanarek. 

MRAXANAREK: The relevancy of this, your Honor, is 

show that Susan Atkins — Mr. Younger is saying that there 

was a certain lack of cooperation. 

THE COURT: I know what he said; but I dOn't see the 

relevance of this. 

MR.; KANAREK:. The relevance is to show that .as late 

as, at least -- slid of course, I advocate much later; in 

fact, l. , advocate up to the time 'of this trial -- that -- 

. ',Fa COURT: Get to the point, 14r., tanarek. 

she cooperated to the extent that 

on December the 9th i-- 

ERfr BUGLIOSI: Your Honor, he is making argument in 

front of the jury. 

AD:1Z COURT: I am going to sustain au objection that 

is irrelevant. 
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M. ,KANAREK: As to :whether silo. cooperated or not?, 

May I wake an offer `of proof? 

• 4 • 

4.  

4 
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i2a-1 

'3. 

4 

5  

COURT: This is no part of the agreement testified 

to by any of the witnesses, 

Nrt. XANAREK: Yes, your Honor*  

THE COURT: That will he-enough. 

Ask ysoUr ne*t .quystion. 

MR. KANARE16: Oertainly: 

•did you„ ititerpretki  Mr.' Yqiii;tgliti 1:r1  
paragraph o the 'agreement .•-•- thiB is the►  eta-tem:la made:   

   

s. 

zo 

11 

13. 

"The eXtent t6-  x ric !th4 

office 	assist detenee counsel and attempt to 

seek lest than a first-degree. mur  iter11:14 tentexxce 

depends upon the extent to whiCh Susan Atkins 

'cOntinues to coop-era-0e,',  

Do you have that paragraph in mind? 

Yet, Sir4 

All right. 

saving that paragraph in mind., Xr. Younger, 

would yon. say 'that wl en. the signed an affidavit on December 

the 9th„ 196 1. which included the Zug shot of Mr. Watson 

'and declarations* that this was Mr,' Watson, -Would you ..say 

that that assisted the District Attorney or Los Angeles. 

County in getting lir, Watson to this courtroom? 

•10. BIIGI,XOSII Xtsrelevant and assumes facts. not in 
evidence. 

KANAgEK: . It goes to the very' matter we are 

speaking of, your Honor. 

  

15 

14 

  

 

15 

15 • 
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22 

23 

  

25 
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, NR. MALIOSI: That is not the issue before the 

Courts  your Honor. 

THE COURT: Sustained: 

XR1. •WARM: May I make an offer of proof? 

THE COURT: Yeas  you may. 

Come to the bench. 

MR, KANAREE: Thank you, 

(Whereupon, all' counsel apprOach the bench 

and the foIlowino proceedings occur at the bench OutSide 

the hearing of the jurY0 

R. KANARRK: Your Honor -- 

'HR COURT: Make your. offer, 

ma. UNARM; Yea.. 
The offer is that on or aboUt December 90  1969, 

. 	Susan Atkin:, signed an. affidaviwhith 

14' , 	THE COURT:4ow are ypitj;61.-kg t6 prove that •by thie . 
witness?..' - 	• , 

• 

• , r 

11 

18' 

10 

MR," iA 	 teoausei  It Al 11:14:  

Let's. ,see if this refreshes his.  

20 	 °`Youngerls memo. ' 
	 7. V 

00110.0.10114 
. 

THR COURT: Go ahead and finish your offer. 21, 

4 • . 

MR. BUGLIOSI: Can I see that? 

MR, KARAM: The offer is, your Honor, if he 

testified 	if he testified truthfully -- and am not 

intending to say anything except what I believe to be the 

Case-- that he would have to testify that she cooperated. 

23 

• 
25 

 

26:  
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Andthie tends to impeach, Jai* when he say* that 

4bit didn't do anithinz.beyondthe 4rand4ur7k 

• say* ah., reseed tam 12644 to 	Granct 

4 And -evidently didn't speak' truthfully, and tiuktgtors- that 
• 

5 Vaa the end of the coopoationl  

6' 
	

This clearly shows she wee cooperating in 

• 
	

$lattin,g Mrs  Watson her*. 

COAT: The egreemeht , Waa that aha testigY 

trOthfully before the Grand Jury.,There we* no *grotto/It 
4. 	3 

• 'IA • -"Veyond tilat, at I 

11 	 .Y9Ur'  Ka orr  

4" 

VIZ •01.12Zr, Z sal tarcii14,10! with.
t#41k• 0100141141.s*. 

:14 	1,2„XINAlinits tardoi4s  

• • . 16 

18 	 Ihe 44;reement was that they would riot seek the 

10.  death TA ezzaty it be tees trikehtaIi bettOre the trend 

20. Jury. 	• 

21. .41110  4it UAREK:  
22  ' Ansi it says, 	latent to which the District 

aCaiist
24 .Attornoila *face sill. • / 	deans* Counsel 	acts t' 
24' tO cOek 105s.tbsn afirst;-dogree. ,14urder lite sentence Will 
.25 depend upon the extent. to which Cowan Atkins continues to 

cooperatii.. 

AlOwl  your,Hcnor, it Jusan Atkins sign* in 

,Tile•theatorandurw'atitiol 

I 

,• 

VIZ 

 

UOU} 	5,'he Itle4oranqui:(,jus,t Itentil*S 

t'airo is no speoitio agirellotent as to what*  it any, 

bane; iti she would reoloiirs:  ..tor cooperation, in 'quotes 

000125

A R C H I V E S



26 ,487 

affidaNd,t 

saying. 

04r4m‘P,  

• 

00tiRT: ,,.T Un4erstancl 'what you are 
• I 

I tiontit thinc it' s 'inacitt'•o;'.  the 

6. 

a 

4 

9 

• 1G 

ZI 

13 

- 

.15 

1,6 

17  

18 

19 

26 

' 
.21 

22 

23,  

'2f 

25 

26 

ha* nothing to do with the agreement, 
, 

, 

* 

- 
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MR. KANARRX: This shows she is cOoperating, your 

Honor., and the might well have. gotten less than tiret. 

degree murder, beeause this is an. indi4ia 

COURT: It is pure tpeuIation4 

MR. KANAREX: t aut 	the District Attorney. I 

am asking him. ,Or; lieelias the iD,strict Attorney..., 
. 	• 	is • 

%R. BUGLIOU: "Where 	 VikA 

ga-nairek? 

TAB COtiRT: The agree*enCw4iiVerY!clear as. te wliat"011 

would.  get and what She had to do: to.zet it. 	..
f., 

This cooperation is sibply something that is 

talked aboUt. It is vague and indefinite and doesn't,  

have any bearing whateier on the agreement. 

MR. XANARHX: Wel10- your Honor - 

THH COURT: X have your offer in mind and I am. going 

tO sustain the objection. it is irrelevant. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at counsel table and the following 

proceedings occur in open court .within the presence and 

hearing o± the jury:) 

0. IcATIARSK! la 'Xs it. a fair-statement, Mr. Younger 

.- I will Withdraw that and I will ask you — 

Will you tell us wherein Susan Aticins didn't 

cooperate? 

MR. BUdtIOSIi It is ambiguoUs. 

Wherein didn't she cooperate at what time/ 
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6,489 

HA, KANAREK; At any time, your Honor. Any time 

subsequent to December 4, 1969. 

Nr. Younger is the- One Who is malcipz the 

decition. 

MR* OGGIJIOSII He has Already testified to that,. 

your Honor: 

AU, ICANARBK:' No,'hehaan'ts, yOur gonot. 

THE POUra: Do .you Understand the question, Mr. 

oungett 

4B,WITNEaSz Yes, sir. 

THEGOURT: You may,answer. 

TRB WITNESS: Well, her failure to testify truthfully 

before the Grand Fry, and thereafter. 

$i $R. XANAREk: And thereafter? 

	

A. 	Yes. 

And would you, cite the instances that, you have 

in Min,d When Ou. say lithirearter"? 

•Ab. this 	•• 	?e- 
t. 

	

4 	At_this triai?-  ' 

	

A. 	'You were asking a e5  to ocnOure up :0114404:tames 

undet which we might havereCoiMendal:est than 

	

,degree, 	 • 	 , 
• • 

Goinz way bacit to theni  the eircumstandes 

	

that were in my mind that might 	conceivably have . 

'4ustifiedi In bur opinion, 4 lesser-than-first-degree 

would have beep., for example/  had she,gone ahead and 
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.• 11 . 

• 12 ' 

13 

15. 

26 i li9O 

.testified honestly and fully before the Grand Jury, and 
and 

then repeated that honest and: full/complete _statement at 

the trial court level. 

4 

	

	 That might have been the kind or cooperation- 

which would have warrantee a re.-evaluation of the ease, 

You are asking what we meant in the memorandum. 

That is what we meant. 

She has not done that, Anything less than 

that, I don't knot. Whether she has held the door open, 'tor 

Imo. tUgliosio  or signed a: piece of paper, anything like 
that, that id. not the kind of cooperation I am talking about. 

Well, then,.Will-you tell us, how do you' 

evaluate whether or not she has teatitied truthfully at this 

'trial? You havenrt eVen been at this trial. You have been 

up ,in aacraMente'and in a political campaign up and down, 

the State' `of 

18 

MR. BVGLIOSI: Argumentative, yOur Monor. 

THE cOTZT:,  Sustained. 	, 

19' 

t 
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BY .MR. KANARBKI 

, Weil, have you evalUated, Mr • Younger 	it 

is now 'March, March 11thi  1971 -- up until January 1, 197/- 

1971, right 	did you do- any evaluating as to Susan, Atkins 

A 	Yes, sir. 
what 

And would you tell us 	you evaluated and 

what your con.clusionswere? 

A 	I evaluated all available evidence and testim 

On the part of all parties, including her, which I received. 

in the 'ft:alp-of frequent briefings from the deputies in the 

Office Who were trying the ease, and concluded that she had 

not cooperated to the.  pOint where any re-evaluation was. 

necessary. 

• Well, 44 it strike you that there was 'a. 

conflict? That these same deputies were, at the titte -- 

and-presently 	trying to put Susan Atkius in the gas 

chamber; right? 

A 	Right.. 

Q. 	Did it ,strike you that this might not be the 

place to get the'lmost objective analysis of what Swath 

Atkins was saying as to whether it was true or not? 

A 	• ' 

These mea'are.advocateS, they have a position 

to try to ;nit her in the gas chamber; right? 

-A 	Right., 

Well, do. you know: wHether Susan Atkins testifi 
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before January 1, 1969? 	Do you know whether she took the 

witness stand before that date or ;Ant? 

A 	I don't know what date she took the Witness 

stand. 

• eValuation or any responsibility for 

evaluating the case ended, 	think, midnight on the 3rd of 

January. 

Q. 	Valls  as a matter of fact -- I will withdraw 

that. 

As a matte 	of fact,. it is a fair statement,. 

Mr. 'Younger, that you abdicated that responsibility, and, 

in fact, allowed. these 'men who were prosecutors to, in 

fact, determine What happened to Susan Atkins; is that 

• oorrect? 

1S. A 	That is not a Lair statement. 

16 Ail :right.. 

In what way is t. at not a fair statement? 

MR. ZUGLIOSI: 	This has already been gone into, your 

19,  Honor, 	He testified to the basis for his conclusion, 

20 	 ' •THE COURT: 	Overruled. 	You may answer. 

21 	 THE WITNESS: 	I didn't abdicate. 

2 	 If you mean did I rely heavily MI their judg- 

23 	ment and their reports to me, sure. 

24 	 They are honorable men, I believe when they 

25 	say so and so testified to a certain. statement or to .a 

26; 	certain thing in the following manner, I believe they are 
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1 

9 

'giving' me a fair report of bow that witness testified,  

When they say the police 'officers' report .of 

60 pages or 50 pages Or-40 pages can be- smilarized as .follows 

X accept their sumWary as valid and reasonable. 

I trust them. I have to:trust them, and I did 

trust them. But I accePt. the credit or :the blame for any 

decision Ilkade. 

Q • Well, Cagsat; trusted irotaa up to a point; 

right? And Benedict Arnold-  as trusted up.  to a. poi4, 

3 

4 

5 

12 

- 	13 

14 • 

15 

16 

17 

124 .fIrsis 

20 

2t 

22 

wasai t he? 

MR.-BUGLIOSI: Irrelevant. 

Ta COURT: Sustained. 

BY MR, UNARM 

• What I am.saying_is, Mr. Youngero  you cannot 

say that you made the decision. ,In fact,,Mr.. Bugliosts 

Mr. Kay, Mr.. Mhsich and Mr. Stovitz made the decision. 

A 	No,. No. I ca say I. made the declaim. YO4 

can say I. 

Now'what do we do? 

Yr 

2.  

• 25,, 

26 
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22 

Is it a fair statement, Mr. Younger, you 

rubber-stamped, .- you rubber-Stamped .- the decision Of 

those men? 

No, 

4 	You did what they brought to you and told you 

That they wanted done; right? 	• 

No, 

Because it I had been, ,going to rubber . stamp.  

I wouldn't have spent a good deal of time conferring-with 

them, if not daily,' at least every few,days, is to the 

DrogrOs Of the case and their evaluatiOni 

If••I were.  going to rubber stamp it, I would 

do anything that they were going to shy and sign It.' 

was busy)  as you pointed out. 	' 
• , 	• 

As a matter or facto  it Is a fair statement 

that Yvu never read -- 

'THZ 0OURTI dust amoaatt. 

This will be your final warning, lass Iran Houten 

and Miss Krenwinkel.. 

If you don't remain quiet, will have you 

removed prOmptly from the oilurtroom.,  

Let's 

'NEL KAN4REKt 	Is it ai, fair statement, 
, 

Mr.:Toungero  that you 4itnot:read any'pr the:tegtimony 

that SusaOtkins.or-any'of these three,  female defendants 

'have caused to vole forthIn thiS!.aourtroom?  
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I am not speaking about the' Grand Jury. I aft 

talking about their testimony. 

NR. BUOLIOSI: It is irrelevant. 

THE WITNESS: That is probably trUe. 

Q 	BY MR. KANAREX: And you have not made. any 

personal comparison of any testimony that they made,with any 

other transcript or whatever so that you could, make a 

Judgment as to whether she is telling the truth or 

You perePnally didn't. do it? 

'IThat is true, right/ 

MR, BUOLIOSI: That is irrelevant. 

The ,question is talking abbut their testimony . 

at this trial. It has to relevancy. 

MR. KANAREK: r. Younger himself has said, your 

Honor, that he - 

THE COURT: • just a motaent.,, 

Read the question, 	ti  
. o• 

(The, quOtipzi was" read by the reporter.) 

THE COURTt. .T1101,0eStipt-isl.mbiguous, 	44narek. 
' 	• 	• „ 

Reframe it. 	• • 

Ziarthcm apectip$ pauratteri401. 
• ' 

to testimony by Susan Atkins. I will take her alone 
• • 	 • 

rather that.the bunCh or with theother.feMaWderendants. 

' Directing your attention to Susan Akita' 

:testimony, not at the Grand Jury but subsequent to the, 

Grata jury, have you taken that testimony, studied it,' 

'2 

.3 

6 

8 

9- 

is 

13: 

12  

13 

],4 

1$ 

16 

1.7 

18 

• 20 

21 

21 

23 ' 

24 . 

25 

.26 ' 
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compared:At with exhibits, transcripts:0  pollee rept:kite, 

whatever, and made &Value judgment as -to whether she has 

told the truth at this trial? ' 

No, sir,. 

4 	You haven't? 

A. 	'No, sir. 

4 	And yoU haven't done 'that as to Leslie 'Van 

Houten; tight? 

That is correct. I have not. 

And you haven't done it as to Patricia 

lcrenWinkell 

You are right. 

4 	And so;  as a matter of fact, your value ,  , 

..ludgment is not yours Evelio J. Youngerts, but it, is the 

value judgment, the viewpoint;  the position., personal or 

otherwise, pf Mr. Bugliosi„ I r. Xay, Mr. Musieh and 

gr. Stovitzl right/ ' 

A. 	No. 

Well;  other-  than just saying no.„ Mr, Younger, 

other than just saying no, would you tell me what .perscnal 

evaluat .4x you made? 

Take away from.this what they have told yOU;  

and tell me what personal 

That is a pretty 4g take-away. 

Aightt 
4  

egausii 4 	iii 	fact;  there.  is 'nothing, lett if you .„, 
g 	 I 	

• 

9-

1D 

11' 

14 

15 

`15 

17 

18' 

.20 

21 

22 

.23 

24 

25 

26 

: 
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take aucty whet these. men heve:allIgedly,  told you in making 

this very, very l*POrtOxit-
,
life,and-death decisiOn as tO 

Susan Atkins; right/ 

THE COURT: , The questiO4 IS ambiduous'in my .Mind„ 

e- 

Mr. itaharek. 1 don't know'"WhatyipU are talking aboilt:.:,  

l'Ou, are.  going to have to be more specifid 6 • 

7 The Ob3ection is sustained. 

)2e 

0 

10 

14 

- .17 

' 113 

3.9 
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MR. UNARM:: Abseint4 	Younger, absent your 

conversations with Mr. Stovitz0 .Mr. Kays' Mr; Byglibbi and 

Musick, absent those_tonversatidnki  yoU,hFwe not made 

any evaluation whatsoever concerning Susan Atkins/ 

And X am speaking now of `her truthfulness at 

this trial. 

MR. BUGLIOSI: It is irreleVant, your Honor. 

Tp COURT: Sustained. ' 

MR. KANAREK: 	No'ir directing Yogr attention to 

the climate., the atmosphere)  if you will, of Decembers  19690  

the public opinion of 1969. 

%Jai that climatel  that public Opinion and ' 

'ettitUde of the District, Attorney's Office to get Charles 

Mansont 

A. Was the climate and attitude to get Charles 

Manson/. 

I am afraid X can't answer' that. I doWt. know 

what . .you. are talking about 

4 	14114  you certainly agree that the District 

Attorney's Office is a political office; right? 

A. 	Yes, sir. 

4. 	You were an elected representatlYe; right? 

4 	So my question to you is: Directing your 

Attention to December of 19694  regardless of the, guilt 

or innocence of .14.r: Manson, was your thinking and your 

viewpoint influenced by the hullabaloo and all of the 
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• 1 	 t 

publicity and all of that which went on in this community 
,$ 	- 	! 

concerning these Tate-La Bianca ingiders and Mr,'lial*on 

A. 	No, sir. 

4 	You werentt inf/uenced one bit by the hveand 

cry of the uninformed public who had not been in a Court-

room, hadn't seen any of the evidence; you weren't 

influenced by that at all? 

No, not a bit, 

4, 	And your attitude would have been that if 

Mr, Matson had been represented by Mr, Caruso and 

Mr. Caballero, he would have been given the same deal as 

Susan Atkins; right? 

• 1411„ BUGLIOSI: That 	ambiguous, your Honor. 

THE 0OURT: Sustained, 

MR, XANAREK1 q 	Well, you are telling us, than, 

that whether a person lives or dies depends upon who talks 

first? Is that right, mr. Younger? 

BUGLIOS/: Vhat is. a Misstatement. That is a 

mischaracterization. It is irrelevant, •It is ambiguous. 

THE COURT: Sustained, 

MR. KANAREKt 4 Earlier todayi Mr. younger, y6u 

told us that the reasor4 one of:the reasons that Susan 

Atkins web given all this consideration was because you 

hadrot heard from Mr. Manson or anyone on.his behalf. 

She was the first One that h4d talked. 

Do you reMember tolling gs that this morning? 

12 

13, 

14 

.16 
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21 
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24 

MR, liUG1408.i:' That iS ,ami‘Sitatemsint Qf his .testimony. 
d 

THE VITRES$1 That is a lliastatement of my testimony. 

It was a fact that; she' Was the first one that 

had cooperated. That was a.  factor. 

But it you are askittirie.  if Mi. Nation- 

would have come forward first with ste.teMents„ would we 

have mine the same agreement with his attorneys, no matter 

who they may happen to be, the answer is we would not: have. 

4 	' And the 'reason that you WoUldnit have as _to 

Mr. Mattson Was", ragardleas` of what the true eVidence was, 

the macs 'media in this country, the masa media in the world, 

thrOitghout the world, tiae general ,climate of opinion was 

t6, get Nr4. Manson. for some of .,What is supposed: to have 

happened here; right? 
-14o, that is not right. 
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16. 
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• 
1 

2 

4 

• 6 

'7 

10 

4 	You weren't concerned? 

Abbut what the media says? 

Yea, 

A. 	Ng, not the least. 

Sot'one bit? 

A. 	Not one fraction of one per cent. 

4 	1 see. Then ,yourstate cif mind was as far as 

the evidence in thlOscase Was concerned, was that Mr. Manson, 
. 

no matter'vhit
; 
 the 'view of the eviaence was, had not done 

.,,  
any phYlical harm PlimsbnallYito:AnyfibAy0  v,ight?- ' 

A. 	No, you say no matter !hat the view, of the 
- 	4 % . 	 .L 	_6_.,.  

evidence was I viewta'th, evidence, I.guess,' claeently, 

than that.. 

am talkilig4liout,theit sesta, Mr. Younger, 

these cases- that are before us here, these cases "right 

here,. the late-La Biano&matterovand the 11 a. oase4,right? 

All 

All right, having in mind all of the evidence, 

all of the evidence that' was before you, was your state of. 

mind that in terms of,actual physical harm to a human 

to a relloWbvPari being or fellow human beings, Mr..MansoM 
had -done less than §-twin Atkins. 

.ls that a fair,_ statement? 

.33110,14104X: That is am ambiguous question,, your 

Honor, irrelevant. 

THE poum Sustained.. 

 

a 

14 

  

• 21.

22 
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• 4 • 

5. 

6 

9 

10 

12 

la MR. XAMARBX: Now, directing your attention 

to the second ,paragraph or this confidential memorandum, 

Mr. Younger, where' it saya: 

"In.view of her past cooperation." 

Would you tell no what was her past cooperation? 

,She had giVen statements to the investigating 

;Mears which at that point, as 'I recall, considerably 

aSsisted their invettigation,. 	she told them some things 

they had bet' Down before ,94tilfe4 in some Ms. 
r 

4 	We'll„,  f4n, 	it a fair statement that Susan 

Atkins broke this Alaae, as the a ayi g goes?  
e 	 ' 	4  

MR.. DIMLI4SI: 'C.alla for a conclusion. 

13 

• 14 

16 

W. 

f  19 

20' 

22 

.24  

:2g 

26 

THE 001.JRT: Sustained: 

.Q 	BY MR. KANAREK The rirAt paragraph says that. 

Susan Atkins' information -has b.ein' vital to, 	'etxfoteement •,• 

.in solving of this cae, right? 

A. 	Right. That means breaking the case -- if 

that,la what you Mean, then it did, it was very important. 

CI 	It was very important, right? 

A. 	: Right. 

ta • All right, now, as far as any of the defendants 

in this case are,  Concerned, hers was, the infOrmatiOn,that 

was furnished that, as you .put it here, solved the Case, 

right now, 

MR. BUGLIOSII- 4lls for a conclusion. 

THE WITNESS: That is the way you put it. 
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TTY dank: Sustained:" 

2 	 Q 	 KANABtit: You said it in this me o, 

Mr St avit" mtpio. 

Say it like I said it in the meMo, 

Susan Atkins,  .information ha,s beenvital, to 

6 	law enforcement in. sawing of this eaae.. 

7 	 Right? 

Yes, air. 

a 	And this inforu4ation that .she has. furnished 

yr has been more vital from your vieigpoint in solving the ease 

if 	than any defendant, riht? 

'•12 	14. 	As of that time* 

13. 	 •Qi 	As of that tiMzeithatgot .you the indictment, 

.. ;4, 	didnit "it? 	• 

is 	 BUOLIOBW Calls fOr U4cluaiono', 

16 	 THE COOT: Suatained, 

BY 1'4E: XANAHEIC:: 	S& !.O1.1,*. 	, Younger,.: ever , 
• 

get a refusal 

19 	 w111 *oil name .on ibfuial of Susan AT 	to 

o . cooperate with .- in the prosecution in this case? 

21 	 MR, BuzaosI: It's irrelevant. 

22 	THE COURT: Sustaine44 

23 	 Q 	" BY tai KANAitEIC.:• 	you have stated here in 

24 paragraph three without reading, the whole paragraph.: 

"Will depend on the extent to which SUsan 

. 26 	 Atkins cOntitueo to cooPeratea" 

, 	This aspect o the District Attorney assistipg 
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26,304 

 

    

 

4 

7 

dQ 

la 

14 

for less-than a first degree murder result as to Susan 

)54tkini, would you point'out to me if you Can, one instance 

'when Susan Atkin*, refused to. cooperate. 

ME. )11.1GLIOSI: Same objection. 

•KAIIAREIC: i am pointing to the very matter.. 

THE C06.111 You may answer that. 

TH. WITNESS: I will do it. precisely as I did 37 • 
minutes ago. 

I regard her failure to testify honestly befot 

the Grand Jury and in this court as afailure to cooperate. 

"BY ER... ItAARE.K: 

• All right, you axe picking the Grand Jury, and 

in this court, right? 

A 	Whatelse is there to pick? 

Well, she cooperated in the interim-- 

A 	This is, to me.. the significant failure, those 

two things. 

 

  

 

19 

20 

22 

Well, yes, I say, whether she helped sweep out 

the rooms upstairs or..whether she has at any point signed a 

paper that saved the' court 20.  minutes time I don't know. 

• , .1, am telling you, what i regard as her failure 

to cooperate. 

You have asked me wheth.er I think she cooperat d. 

 

I said no. 

 

26' . I base that: on her fail* .to testify honestly 

and fully before the Grat4Juryan&this court. That is 
• 1 4- 
4 	• 

41 
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what X mesa by lacic of cooperation. 

4." 	I see, 

Now, condi* to this topic, Paragraph 3."z 

"Mr. Caballero made it known that at this 

moment hiS client may not testify at the trial, 

due to het fear of the physical presence of Charles 

Manson and the other participants in the Sharon 

Tate murders." 

Do you have that paragraph in mind, Er.. 

Younger? 

A 	Yes, 'sir. 

Ras Susan Atkins 	leti me withdraw that. 

At the time :that *: Caballero and Kr. .• 
Caruso and you and 14t. StOvia 'and Kr.,  Bugliosi were there 

in your office, was Er. Manson discuasedl 

A • Well, I am sure either individua.ily or asp 

'you know, in the, sense that we discaiseci all of the 	' 

defendants, I'm sure that he Was. 

2 

a 

'a  

9 ,  

• 10 

13 

14" 

Is 

17 

13a fltit 

19: 

20 

.21 

22 

23 

24 

25' 

26 

26 y503 
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14: 

15 • 

• 16 

• i7 

18 • 

20,  • 

gl 

22. 

23 

24 -• 

26 

Q 	Well, do you rememble this topic of how • 

scared, supposedly, Sus* 'At its was or-lix. Hanson, and the • 
: 	- 
	• 

otherpartiapants?  	, 

That Would be. Linda Kasabian Leslie Van 
• 

Houten, Patricia Krenwinkel, litr. Watson: ' 

A 	I know what.  Mr. Caballero said, and".V kir*, 

What is in the memo. 

There vas no big deal made of that, Lt was .  

just related 

He said, "We don't know if she-will testify 

at the time of trial or not:" 

And our response was "Well, then, we din=t 

know What we will do if anything beyond our present agree-

tent not to seek the death penalty." 

And so that aspect,. that covered that `aspect, 

did it? 

A - 	Yes, sir. 

CI 	sight? 

A 	Yes,-  sir. 

And did it occur to you that in a .courtrocu 

such as right here, right now, ;that Susan Atkins could be 

,brought to -the witness stand and asked to testify, but • 

you are saying that this supposed fear on her part as to 

these...other defendants being in the courtroom, that had an 

effect on this agreasent, right? 

A 	t don! t understand -the question. 

'5 

6 

7 

8 

9 

10 
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3 

4 

5 

.6 

7 

8 

IL 

12 

1'3 

14 

15 

16 

17' 

18, ' 

' 

- 20, 

21. 

'22 

23 

24 

25 

26 

THE COURT: , I don't either. -Refrarae it. 

Y )111.. KAN/MK: 

t7/ 	The question is, thisrefers to testimony in 

court., right? 

lir. Younger, 'thi.s,-paragrapix? 

A 	As I understand. it it does.  

Everybody lids in custo.dy at thtet 'ramie excep 

Linda Kasabian, maybe,. right? 	
# . • 

It refers to testimony- in couirt,: 

Right., and so you are Saying  that in' your view 

this was a real fear Alt far at Susan Atkins was Concerned; 

that she would be afraid to testify with these people 

sitting. in the courtroom, - is that what you are saying?' 

didn' t even come Close to saying that. 

-YoU reed a sentence. 

I said I had it in mind.; I understood it; 

.14r. tiballero said she might not testify because of fear. 

We accepted that: Who can argue abOut it? 

He was:her attorney. 

I was not ,arguing. 

He said "She Might not, testify because of 

fear:" That is what it says in the memorandum. 

Q 	. Right? 

A 	She might not testify because of.lear.,.. 

-14 	That supposed fear.had enough dignity to be 

given .a whole paragraph,. right? 

26507 
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3 - 

4 

6 

-0. 

1,1 

12, 

13 

14 

16. 

17 

18 

MR. BUGIIOSI: Irrelevant,. your donor. 

THE CQURT: .Sustained,:' 

BY MR. KANAREK: 

can you tell us, at this December 4, 

109, meeting, was any other defendant present by way of 

counsel? 

Was any other lawyer, either there by way of 

a telephone call, or by vay,of any kind of communication 

to yoUrofficet 

A 	Nay six. 

You took it upon yourself to deal with. Mr. 

Caballero and Mr. Caruso before any attorney or any 

representative of any of the other defendants had been 

contacted, right? 

A 	Oh,‘ I don't know I took it upon myself. 

I guest- probably my secretary said that lir. 

Caballero or Mr. Caruso or Xr. Bogliosi and Mr. Stovitz 

wanted to see me. 

I said okay. If that is taking it upon 

myself, yes, I did. 

Q 	Did you in fact know the-details or the 

alleged details, concerning the fiatn ',murder at this time, 

'Mr. Younger? 
. 	

4 
certain* knew general* What .had occUrred, 4  

yes, sir. 

Q 	You knew generally that someone 1d died,,right 

20 

22 

23 

24 

26 
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2 

A. . No, a little more than that. 

But did you. take the trouble to read the 

police report, look, at the evidence? 

A 	I don't think, again,"I read the police 

report. 

Q 	Or looked at the evidence„.:, right? 

A 	Well, I'm, sure agaiu,'In the course of our 

frequent conferences axid,btiefings which get 
, 	• 	- 

Keep in 04314,. these PeoPte l 'am &etting 

briefing from are pretty high priced 'lawyers; they are 

pretty well paid by the 'county, ineri 	gretti e'iperiente, ' 

and men I have confidence in. 

I am making no apology to you for not rerea 

everything they have read. 

So, yes, in the course of these conferences I 

am sure certain photographs, certain documentary evidence, 

certain other items were shown to me. 

Did I ever read into any police report? I 

doubt it.. 

As to any of these matters, right? 

I -doubt if I did read a complete police file 

with reference to any of the defendants in this case. 

I tee. Is it a fact, Mr.. Younger, that lir. 

Caruso was active in your political campaign at this Very 

time? 

11L BUGLIOS1: Irrelevant,. 

4 

5 . 

6 

7 

8 
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14 
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3. 

4 • 

5 

THE COURT: Sustained. 

KANAREK: Nay is approach the witness, your Honor 

TO COURT: You may. 

BY MIL KAMM: 

Mr. Younger, I show you this agreement, this 

purported agreement. 

Would you read this? 'This is called Exhibit A. 

Where it says Twenty Pimlico, at the tap 

there. 

)1k. BUGLIOSIt .This Ls all irrelevant, your 'Honor. 

will object On that ground before he even reads it. 

THE 'COURT: l have no idea what it is.. 

?HE WITNESS: Does your Honor want to-  see it before. 

read it:ot shall Igo aheak.and read it? 

THE COURT: I think if you will give sots indication 

Mr. Kanarek, as to what you are referring to. 

HR. ichalAREICI I an referring to this agreement 

between Mr. Schiller, Mr. Caballero, Mr, Caruso — 

THE- CORTI ?here appears to be sub 'an agreement, 

Now, what is the question? 

MR. ICA/fAREK: ?he quesiiOn is as to what effect if 
, 

any the financial arrangements between these people', as 

reflected in this agreement, may jar,Mr. Youngeris -memory -

as to the'events that occurred on or about December 4, .1949 

THE COURT: Well, apart froin relevancy, I don't 

know what it means. 

-8 
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10 

1]. : 
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-6 

17 

18 

19 

What are you talking about? What events? 

lcANAREK: I am talking about whether or not 

these arrangements between Mr. Schilier414r. Caruso and Mr.' 

Caballeros  these financial arrangements had any involvement 

with the District Attorney's office in connection with this 

alleged deal as to whether these matters had any kind of 

effects  weight or whatever you an to call it in connecti 

with the District Attorney moving in a certain direction. 

We have a right to know that, your Honor. 

THE Colin: I wiil decide that, Mr..Kanarelc. 

KANAREK.: Well, advocate that. 

THE COURT: The question is ambiguous at this point. 

I will sustain it on that ground. 

4 

29- 

21, 

22 

23 

24 

25• - 

26,  
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BY •}1R., ICANAREX: 

mr. Younger, is it true that }fr. Caruso 

contributed to yoUr campaign fund? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

THE COURT: SUstailied,, 

4R. ICANAREK: Well, then, may.Mr. 'Younger read this 

and see if it jars Ilia memory, your Honor? 

• THE COURT: No. Let-I s- identify this, tfr.  Onerek, 

so the record will indicate what you are talking about. 

MR. KAU'  RER: It is, what 'already hat .been marked 

for i.dentification by reference, your Honor, the 20 PiialicO 

agreement 

THE COURT; Now is it marked? 

VilliAREX: I don't know the exact number, your .-

}tonor, but, we referred' to it, time and time •0401.u.. 

COURT: Just a moment, P-QQ for identification.. 

tai WITNESS: tour Honor, would your Honor be kind 

enough to ask me a question or would you be kind enough to 

ask me if I have ever known of or heard of 

MR.; FITZGERALD: I object to any inter se comments, 

if• the Court please, between the witness and 'the Court. • 

BUaIOSI: YOOr Honor,, certainly the Attorney 

General. of California can address a question to the Court, 
• I 

your Honor. • i 
THX :ICOURTI Just :a some t,  

Any clues:4mi Of Mr. ropnger 13141d ate  

13b-1 

• 2 

3 

7' 
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6 

7 

B' 

9 

10 

11 

12 

. 

is . 

10. 

. 17  

18 

go 

22 

2$ 

addressed to yoUr counsel, Mr. Bugliosi or. whoever is 

representing you today. 

THE WITNESS: 'All right if I may, after he 

finishes. 

MR. KANAREK: I will be glad to have Mr. Younger 

speak with Mr. Bugliosi. I have no objection. 

THE COURT: Let's get on with the examination. 

14R'. KANAEEK: Q. Mr;Younger, do you with to sp 

with 14r. Buglioai? 

THE WITNESS: I will veal. 

THE COURT:. Get on with your examination. 

MR, KOTAREK: Very veil. 

Directing your attention to this document, 

I ask 'you, Mr. YOunger, reading here, you see 

THE COURT: Just a moment, let's approach the 

bench, Ctiunsel. 

(The following prbceedings were hail at the 

bench out of the hearing of the jury;) 

THE COURT: A11 right, now, lir it Kanarek, it .is 

obViOus you want to make 'a-Roman..eitcus out of this 

examination. 

I amfnot going to permit Yoo to do- it. 'This 

has. no relevancy *hatever. . 

Yotx are talking in the first place of an 

agreement signed by one person only, Mr. Schiller . 

There' is no evidence this man has any krxowledg 

24 

25 

2$ 
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16 

17 

18 

9 

go•  

gt 
22 

23 

24 

25 

of. the agreeMent or anything surrounding it or that 	la 

relevant in any way whatever. 

MR. UNARM Iwill tell your liOnor how. 

THE COURT: All right, go ahead. 

R. XANAREK: It is painful ,..- I don't relish doing 

it at all,: 

C,OURTt. MAke your office. 

NR, 'UNARM I cannot Stakeg,an offer. This is cross 

examination. 
- 

Butt can'tell you ,what I 'believe I_ have an. 

obligation to do. • . • 

I believe that there are some financial cOnsino 

orations involved +- 

THE 'COURT: Then ask him. Put the question .directly. 

11R. KAMM: I have the right to forMulate my 

question; I have a right to refresh a recollection of a 

witness in mylmay. 

THE COURT: The objection is sustained. Get on to 

your next question, 

(The following proceedings were had,* open 

court in the presence and hearing of the jury) 

BY MR; KAMAREK: 

q 	Mr. Younger, when you saw that article, when 

you say that article in the Los Angeles Times, did it go 

through your mind that perhaps somebody was making some 

' money off of the publicity in connection with the Susan 

000153

A R C H I V E S



7 

8 

9 

10 

.11 

• 12 

18' • 

, 

15 

16 

17: 

• 18 

19 

21, 

22 

23 

24 

25 • 
26- 

2,515 

Atkins story? 

BUGLIOSI: Irrelevant. 

THE 'COURT: Sustained. 

BY MR.. laNAREK: 

Q. 	Do you know, Mr. Younger 

You certainly, As a sopb.isticated, mature 

. person, who is over 21, you certainly agree that friendship 

between people many times constitutes a driving fOrce for 

A certain result, 

BUGLIOSIt Irrelevant. 

TH4 COURT: Sustained. 

BT MR. KANAEZE 

Q, - 	Well, on December 4., 1969., you knew that ,Mr, 

Eugliosi had made arrangements with Mr. -Caballero to take 

the statement of Susan Atkins at kir. Cartzsoys office. 

Is thSt right? 

A 	No, I don't believe 

You mean tha,t was' ueVer told to you? 

If it was1- .4ve?  forgatten it. 

Were you-  informed before December 4, ,,1969, 

that arrangements had been made to transport SuSan Aatins, 

a' defendant or potential defendant in theSe'.T.ate-La,Siiinia .; 

matters, to Mr. Caruso and Mr. Caballero's-office. 

Were you aware of that.? 

A 	I don't think so, 

But you might have been, is that right? 
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A' 	Possibly., 

THE COURT: We will take our Afternoon reces# At 

this time. 

Ladies and gentlemen)  do not converse with 

anyone or form or express any opinion regarding penalty 

until that issue is finally submitted to you. 

The court will recess for 15 minutes. 

(Recess.) 
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17 

16151.7i  

, THE COURT; All parties, counitei-and . jtiroiii'are-

present. 

You may continue.„ Mr . Ranarek.' 

MABEL: - Thank you, your Honor. 

Mr. Younger, did it occur to you that there 

'might, have been a conflict of interest in. Mr. Cabal/ero --
in tit. Caruso representing Susan Atkins at a time when 

' they had a financial stake in her story? 

A 

In the first place I was not aware of the fact 

if it IS a factx  that they' had a financial stake in her 

story._ 

	

Az 
	

'Yon became aware of it at some time certainly? 

	

- A 	Well, Via not -- - 

Unless you are telling me that they did, I -

guess -this is probably the first time have known it as it 

fact.' 

13c-1, 

10.  

19 

:20 

21 

" 22 

23 

24 

This is the first time that you have kuoin it? 

A 	Are you telling me that they did? 

still 

don't think anybody yet has told se they did 

see:. 

U they did I wan. not aware of it in any event 

Q. 
	All right, now, then at the time when the 

'Orand Jury hearing took place, you say that you bad no 

knowledge of their financial interest, none whatsoever,. 
26 
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24 

26 
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right?' 

A 	.Well, I suppose if anybody would have asked 

me I would have assumed they are getting a fee. 

But if you mean in addition to that if they 

had some sort of financial arrangement, I certainly was 

not aware of it. 

You knew that 14r. Caballero was originally 

court appoitte4 right? 

A 
• 

I 	suppose I knew it; but he was ,a lawyer 

fOr a defendant, I doet suppose it mattered one way or 

other whether he was court appointed or -not as far as I 

wan concerned. 

I suppose I knew it. 

Q 	• Later on, in fact, just a few days later you 

knew that even though he was entitled to compensation from 

,the face of the statute under 98T(a).  of the Penal Code, 

that an order was entered by the Superior Court that he 

not receive any compensation. 

Are you aware of that? „ 

MR. BUGLIOSI: This is• all ,irrelevant. 
• 

ME WITASS: No, nizit,.mixtil. now., 

THE COURT: The :objection is•, SuStained. 

Mg wurrEss; Sorry. 

BY MR. IMAREK: 

Q 	tell;  in any event, in your PPkid-Oli,', 

Younger, Miss Atkins did not testify substantially 
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truthfully before the Grand Jury, 'did she?' 

	

A 	In ay opinion she did not testify to the 

truth, the whole truth and nothing but the truth. , 

The word ”substantiallyn is yours, not mane, 

	

Q 	Well, what You are saying,,are you saying she 

testified substantially truthfully? 

	

A 	I say she did not testify to the truth, the 

whole truth, and nothing taip the truth. That is. what 

think. 

	

Q 	Well., would you answer the question as to 

whether she testified substantially truthfully? 

	

A 	I don't know:, 

	

C), 	You don' t know, whether she did or not. 

Give us. your opinion", did she? I an only 

asking for your opinion-. 

	

- A 	No, I don't think she did. 

KANAREK: All right, thank you, Mr. Younger. 

WE COURT: . Any questiOns,„ Mr. Bugliosi?  

R.e  BUGUOSI: No., your Honor. 

104, SHINN: I have some redirect, your Honor. 

THE COURT; There is no redirect. 

-SLR. BUGLIO$I1 There is no redirect because I did, 

not ask any, questions: 

r. 

24 • • 	25 
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THE COURT: You have finished your examination, 

Mr. Shinn. 

R. SHINN: Your Honor, some of the questions that 

Er.'Ianaret asked I didn't go into, and I believe. Mr. 

Younger answered some of these questions, and I feel that I 

have a right to gointo it. 

About tiro or three questions, your Honor. 

THE 0OURT; Two or three questions? 

,MR. SHINN; Yes, sir.' 
4 ' 

TSB COURT, , 4I1  right,; 

1411. 8H1NO: Thank you. 

REbIRECT.,q01NATION 

BY MR. SHINN:-   

N. Younger, 'your lust made a, statement that you 

felt that Miss Atkins ,did not testify truthfully at the 

Grand Fury; oorreet? 

46- 	I testified, in my own words„ that She didn't 

'tell the truth, the whole truth, and nothing but the truth; 

`and to use Mr. lanarelos phrase, didn't testify substantiall 

to the truth. 

Okay. 

Now, did you read Miss Atkins' testimony at the 

Grand Fury? 

A. 	No, sir. 

R..BUOLIOSI: Asked and answered. 
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THE COURT: Sustained. 

	

_MR. SHINN: 4 	What did you base that answer on? 

AR. HVGLIOSI: This is irrelevant. It has been. 

asked and answered. 

THE COURT.: This has all been coVered, Mr, Shinn, 

MR. SHINN: No, your Honor. 

Mr. Younger stated that he was of the opinion 

that "ass Atkins had .not testified truthfully' and I' never 

did ask what he based that on. 

MR. BUGLIOnt-This hats been gone into, your Honor,. 

THE COURT: My recollection is that you inquired into 

this thoroUghly this Morning.. 

SRINN: I donst recall that, your Honor. 
ti 

It your Honor feels so, 

THE COURT: I do. And also other counsel. 

The objection is sustained as being repetitive., 

cumulative, and unduly time-oonalming. 

Letts proceed. 

- 

	

	MR. SHINN: 4 	When 	first find out that 

Miss• Atkins did not testify- truthfully at the Grand Jury? 

MR. BUGLIDSI;. This hp been goneyinto. 

THE cOURT:1  I didntt hear the queition. 

Read the questiOn.., 

fThe question wai read-  by.  the reporter.) 

THE COURT:.  Sustained. 

MR. SHINN: I have no further questions. 
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I 
THE COURT: All right* YoU may step down, Mr. 

Youxiger. 

THE WITNESS: Thank you,, 

MR, BUGLIOSI: May Mr, Younger be excused? 

THE COURT: He is excused. 

MR. BpaLIOSI: Thank you, Judge Younger* 

THE COURT: You may call your next witneSs. 

MR. KEITH: X was examining Dr. Hochman. 

THE COURT: r-8 he here? 

MR,'KEI7H: Yes. • ,  

-THE CLERK: Would you state your name, please? 

THE. WITNESa: Joel SiMQD Hochman. 

THE CLERK: You are still under oath, sir. 

THE WITNESS: Thank you. 

JOEL SIMON HOCH MAN, 

recalled as a witness by and on behalf of the defendants,. 

having been previously duly Oworn„.resumed the stand and 

'testified further as follows: 

REDIRECT EXAMINATION (CONTINUINO) 

 

   

4 

7 

8- 

11 
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.26 

 

BY MR. KEITH: 

4 	Dr. Hochman, at the Close of yesterday-'B 

session, you• told us that there was a distinct possibility 

that 14ealie would• improve- with therapy. 

I Will, Ask you, Doctor,, what therapy did Am, 
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4 

' 	. 

6 

. a 

have in mind? 

4 . 	Well, I was talking only from my own personal, 

experience,. 

I was .talking about an intensive psycho- • 

analytic-oriented therapy. - 

Vor those' of US who await understand what 

psychoanalytic-oriented therapy is)  could yOu explain very. 

- .brieflY? 

• I mean an intenetive 'therapy between a psychia- 

• 
• 

is 

n 

a4 

15 

16. 

13' 

21.  

22,- 

g4 

25 

26 

tristwit_an analytic training and orientation in his 

thinking and theorization working individually with the girt., 

probably on the basis of at least several times a week for 

a long time. 

• '1 

S 

• 
5  
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THE COURT: Or. Keith, I don't understand. Perhaps 

you can get the doctor to explain what you *sant by the 

tem "rehabilitation." 

VA. Una: I will ask the doctor what he means by 

rehabilitation..  

THE WITNESS: I mean reacing a point in life in 

-which she could function usefully for herself and for 

society. 

BY le. KEITH: 

41 	in your opinion, DoctOr,is 'Lestie intellec* 

tualizing now or at the time that you spoke,with her?, 

A 	Frequently. 

Q 	And by intellectualizing, you mean rationatiz-, 

l'4q-1 

A 	Yes, 

Q In your opinion, Doctor, was she intellec-

tualizing frequently when she was living at the Spahn 

Ranch? 

A 	I think ao. 

Q sow, do you subscribe to the psychiatric 

theory of the id and the ego and the superego and the 

interrelationship between the three? 

A 	Yes. 

Q Is that a Fre-udian theory? 

A. 	Originally. 

Q And is that widely accepted now in psychiatric 

2 

'3 

4 
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6 
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l4a-2 

• 

circles as 

2 

14.• 

being valid? 

Essentially, yes. 

And the id is the unconscious impulsive part 

7 

12 

13" 

14 

15 

16' 

17 

18 

2O 

2t 

22 

23 

24 

25 

-26 

of ns? 

A 	Essentially."  

Ma the peg#is the mediator? 

Yes. 	 V g 
• • 	

c  ; 

Au& the superego is the conStiqnce?. 

The superego is us4ally...thought Of as •the 

conscience part of one's,Self with both cOnstipus land :  
' 	. 	g 

unconscious portions. 

In Leslie s case, Doctor, do you have an, 

Opinion as to whether or not Leslie's ego and superego, 

at the time of the commission of these offenses, were 

impaired? 

think that the relationship between them 

markedly altered. 

By markedly Altered, what do you mean? 

A 	From the normal state. 

I think that it was, given the hypothesis that 

we talked about, the ass4mption, the LSD was definitely 

interfering with.  itd normal function,. and I think that her 

psychalogy evidenced a psychological dys-

function of what we would call normal interrelation/0'134s 

between these portions of her psychology,. eaperego. and ego,. 

YOU used the. term psychological dysfunction,. 
r 
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14a-3 	 I didn't understand what you meant by that 

term. 

A • 	To use an example, if we think of the iaind 

mechanically as .having a works, a mechanical works, and we 

give that the title "Psychological" or "The psychology 

-of the individual," then I would say that her psychology mat 

not functioning well. 

It was dysfunctioning. 

9 

• 10 

' 4  

s .  

6 
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Q 	When? Now or previously? 

	

A 	1 think it is now. I think it has been 

previously. I think it has been for a long time, 

Is this a symptom df some mental disorder? 

Well, mental disorder is of a larger category. 

This would be an, explanation of one of the 

sources of the mental disorder. 

Thank you. 

You also,  used the phrase "A conditioned 

response" in your testimony. 

	

"A 	Yes. 

Do you recall: that? 

	

A 	Yes. 

	

q 	Could we explain that term in terms of 

aviov's dog? 

A . That is the original model. 

In other words, you learn to do something and 

then you start to do it automatically after a period of 

habit forming? 

	

A 	It is the example of the 'dog where the, bell 

tat g each time he was fed. After sufficient exposure to 

that experience, if .the bell vas rung and the foo4 did 

nOt appear, the dog, 'salivated nonetheless. 

The conditiOned:response was salivation. 

That is tbe'-classic exaMple. 

Is there some connection between a conditioned 
• , 

4 

5 
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11 

12 

-14  
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response, as you describe it, and Leslie, in your opinion? 

A 	That is a very complex question. 

Much of human behavior is thought to be learned 

by conditioning, bOth classical and/or operant conditioning. 

Much of her behavior would have to be under. 

stood to be acquired or learned behavior. • 

She -- well, 1 shouldn't expand beyond that. 

In your opinion, were her respOnses, perhaps 

conditioned by someone at the • Spahn Ranch.? 

That is a little broad, perhaps. 

A 	It really is. 

• All right. 

In your opinion, could her responses at the 

time of the 'La Bianca homicides .  have been 'conditioned by 

someone at the Spahn Ranch? Bearl.ng in, Mind all the 

factors that we have been discuSsing, Doctor? 

A 	'There' is' a great gap between what one believes 

and. what =one feels and what one does, and I would not like 

to be in a position of trying to bridge that 'gap with a 

simple. statement about. the relationshivbe4ien what she • t 
was experiencing at the ran*atid what she was doing at 

some other location. 

Very well. 

You used the term in youx testiiony 

w-h-o-l-i-s-t-i-c. 

A 	11-o 1.. No "w". 
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8 

24 

16.  

• 17 

19 

Excuse me. I am sorry. 

A 	Yes. 

Q 	Does that mean that there is no right or 
`wrong? 

A 	No. 
ThatsPecifically refers to a philosophical 

term. 

That means to view the world in a unitary way, 
without discriminating between self and other*  between 
one's personal identity and the total being of- the world. 

It becomes quite philosc?hical. Like to not 

discriminate one's self from others,.- ito,saY ie are _a-11, 
One, we are all the same...  

• r 7  
. 	; 

Q 	And do you.c dpacribe 'the life within the Manson 

Vamily,at somewhat holistid- 
-0°  

A -- I :would say that it 'was one of their:express. 
gas sc, to attain a state where diffireUceo4etween 
individuals did tot exist, where feelings could  be stated., 
evitything.could be Shared, everyone could be4hared, all 

was Shared*  or alt, was one'. 

-'2I Those were some of the terms-  they were using, 

22 in fact. 

23 In your opinton,, Doctor*  .did Leslie subactiber 

25 

14b f1bfs.  

to this, hOlistic.goaI? 
, 

A. 	AS much. as she POssibly could. 

s. 
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, You also told .pis, I believe,. that Leslie= failed 

to internalize. 

I may be misquoting. you. You can correct me if 

I am. 

rL 	I was..speaking,  at that time, of same off'' the 

parent figures, sOie:Oille value systems of our accepted. 
Mt 	 , 

-0 ciet y 
' 	 I 	' 

I felt that she had defects in the internaliT. 
-• 	; 

nation of some of these things%1 	',,,, 

joe4 that mean thWher values had teen .altered 
4 	. 	 • 

-to 

by a variety, of factors? ' 

I'would'say that she was somewhat alienated 

from the values Of our present society for a lOpg time and 

sought actively to further that alienation.' 

4 	Was the alienation' intensified by the holistic 

attitude at the Spahn Ranch? 

A. 	I think definitely, 

(12 ,And aXso the drug use? 

.10 

i$ 

• 16, 

26,530 

Definitely, Definitely .the LSD in her case. 

4 	Does LSD primarily, affect thecentral nervous 

21 system? 

22 	 A.. 	As far as we know. 

23 

410 	25 

26 

- However, Z take it We don't lalOw, or at leadt 

psychiatry and research psychiatrists don't know, what it 

does to the central nervous system? 

11.. 	No. 
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The example of the amphetatines is useful here, 

2 

	

	 We used to think the affect was clear-cut on 

'humans and Other biological beings. We recently dis-

covered,  a whole syndrome. of effects, effects that we neer 

5 : anticipated, involviftg stall arteries. • 

6• 	 . Is the central nervous system the brain, 

7 Dintipe, 

t 	 L 	The brain and-  the spinal card and the. cranial 

•, 9 	nerves 

• Does the central tervoup,systet substa4tiallY 

affect how we react physically to situations and events/ 

A. 	You can't do much without it. 

4. 	you can't live withoutit, x, guess? 

A. 	ExaCtly. 

4 	What doe0 it control 

A. 	Everything. 

4 	-Life itself? 

Yes. 

4.. 	So, can you postulate that if the central 

nervous Systea is adversely 'affected by a drug, then perhaps 

our whole. being Is alsq adversely affected? 
; 
think that:is logical*  yea., from what 

• , 	 4 

we haVo 	 , 

4 	And does LSD, !hen 1,Figeated alao ao‘cllke • 4,, , 	•  
'adrenaIin/ 	 .J 

A. 	It has an efreqt 4*.etdretialin, yes., 

• 
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3.40 

• 

Do you can that the sympathomemetic effect/ 

„L 	Yes. 

	

A; 	Assuming that Leslie has, and has had, fOr some 

years a personality disorder which you have termed schizoid'  

In your opinion, Doctor, has her chronic use of LSD intensi-

fied that personalitydisorder? 

	

A. 	I think It 

MR. 'KBITHI. I have no further question3b  

MR, VITZGERALD: Nothing further, Your Honor. 

,MR" BUGLIOSI: I have • a fe* questions.. 

THE COURT: Go ahead., Mr. Bugliosi. 
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11=0$-EXAMINATION 

BY Mr4 BuaLtdsit 

4 	Let me ask you this question, Doctor, with . 

respect to all three defendants, and' if` your answer is 

different .as to one than the other, please differentiate.. 

Before'X ask the question., you defined the word 

Ilpsychotie to mean a person who has a loss qt contact.  

with reality; is that cOrreet? 

That is part of it, yes. 

4 	-Well, is there more than that? 

A. 	Yes. It is a loss, either a loss of contact 

with reality, an igabill,ty'to tett reality, an inability to 

maintain a. normal state of ego, of 9430 control over one's 

existence, one's function, or a combination 'of both, 

4- 	Would you say the most important, characteristic 

of a psychosis' is that the person has a. loss of contact 

with reality? 

A. 	, Yes,, 

4 	And is schizephrenia One type of psychosis? 

A. 	les, 

' 4 	At the present time, Doctor, do you feel any of 

these three defendants, any of these three female defendant 

are psychotic? 

•. • 	A. 	No, 

4 	Do you feel any of;thete three female defen- 

dant3 are schizophrenict 

d 

J.4c -1 
I 

• 
4 

3. 

9 

.10 

L1 

12, 

„.. 
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A. 	Nod, 

' • In your opinion -- and I am asking you for your' 

opinion now, Doctor - do .you feel that any of these three 

female defendants have ever been psychotic? 

A. 	Well, we have to discriminate now, as we 
discussed earlier, between a criminal psychosis and -- 

4 • I am nOt referring to that type - of psychosis 

that comes, and goes with the use of the ,drug. 

You re talking about psychosis per se?' 

4 	Yes. 

A.' 	NO; 

So, in your opinion, Doctor, none' of these 

three female defendants have ever been psychotic? 

A. 	No. 

4 	Do you feel that any of those three female 

defendants have ever been schizophrenia,? 
A. 	No, 	 j   

l will haire 	Quality that. 

fn' the examPle of Miss Krenlyinkel„ there As a 

letter, from a psychiatristin].'-.-ti 	‘, 

4 	1 am asking for your opinion, Doctor. 

This is why X am.  igi*ing.the explanation. 

There is a queStion in my pind, because there 

14 one historical suggeStion from another psychiatrist 

thatshe was schizophrenic at the time he saw her. 

4 	Yo mean Dr, Brown, iz Nobile, Alabama, 

3 

s 
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December the Vith, 1969t 

Yes,. 

.So that putO, a question in my mind, 

But on the'basis or My examination and the 

history that It-06k, I *woad have to say no; 

Bo„ it is your.opinionl  Doctor, that, none Of 

.theSe three.temale'defendants are presently psychotic or 

schizophrenic or have ever been psychOtie Or dOhizophrenie; 

is that correct?' 

, A. • 	Yes. 

Now, I believe yoU did mention, howeVer„ the 

term schizoid with respect to Patricia KrenwinkeI, and I 

believe-Leslie Van Houten. Schizoid. 

Does the term schizoid Mean, basically, 

schizophrenic, or is.this a .different term? 

A. 	They are different terms. 

4 

• 

' 

2. 

g• 
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9: 	They are not synonomous? 

A , 	There is an unfortunate resemblance, but they 

are iu$t the same. 

It to a confusing resemblance. 

0 	Now, Doctor, for the benefit of the Jury, 

could briefly relate again what you mean by schizoid, and 

then differentiate that from schizophrenic? 

A, . Well, aa't define 	think t defined schizoid 

earlier.  in terms of a persOnality trait disturbance. 

Yes. 

Schizoid simply means a personality trait 

disturbance; is that correct? 

A 	Well, it is one of the categories. It is one 

kind of a personality trait disturbance, 

aQ 	It i-s not a ,psychosis? 

A 	It is not a - psychosis. 

(4,, 	There is no loss of contact with reality? 

A 	There is not. 

9: 	Now, when you say schizophrenic, what do you 

mean? 

A 	Well, schizophrenic Leone variant of psychosis. 

Q 	Yes/ 

A 	There is some controversy about what that 

exact position is,. but it, was classically described by 

Dr. Blueler es a condition in which an individual has a 

great deal of difficulty testing reality, :they are quite 

.1 k 
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!Mit t tiC in  terms of in vtivement 

exclusion. of reality, they' have disturbances 'in affect 
, 	4! 	- 

that r is to say, their emotions don't leen), to,  fit the 

reality of the circumstance, difficulty :with, assoc:itation„ 

which' means to say, that, their thought processes ate 

-demonstrably -disturbed. 

'or instance, you can't follow their thinking 

logically or rationally in listening to theta.. 

HVGLIOSX: May I approach the witness, your 

Honor? X want to ask the witness .a question privately. 

I haven't had an opportunity.. 

THE COM: Yes*  you may. 

(Mr. Hugliosi approaches the witness and they 

confer.) 

ZY MR. BUGLIOS]: 

Q 	With respect to Defendant Patricia Icrenwinkel, 

`there was some indication that her original ingestion of 

LSD was somewhat accidental; is that correct? 

A 	Yes. 

After that original incident., Doctor, but 

before .she met Charles Manson, did she indicate to you 

that she voluntarily took LSOI , 

A 	Yes. 

Did she indicate to you that during. this 

'131ter11.14e nOw, between this first incident and the time 

she met,Manson$  that she took any other drugs? 	' 

J. 

8 

144-2 
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14d-3 1 A 	Can I refresh Inrisemory, 	$8' to nviiiit her 

history was? 
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Yes, 

A 	She had.been smoking marijuana and smoking 
2, 

hashish around the age of 15., and that was the period. 

shortly before she met Kanson. 

Incidentally, Doctor -- 

A 	t recall exactly -she said her Ilse was such 

she never had, she never kept a supply of drugs herself, 

of marijuana or hashish herself, but when she used it 

it was on occasiona when ponedne else provided the*. 

4 	This was before she even met Charles Manson? 

Yes. 

Intidentaliy, Doctor, ate you opposed to the 

death penalty? 

A 	Yes. 

MR. FITZGERALD; Imtaterial and irrelevant. 

THE copm Overruled. 

BY NEL-  BVGLIOSII 

Q. 	• You are opposed to the death penalty? 

A 	Yes. 

THE COURT:, The answer is yes? , • 

TOE. VITNESS: yes, r  11fr Opposed' to the death penalty. 

BY MR. BlIGLIOSI: 	 „ • 	„ 

q 	• The term; insanity, Doctor, 'you at* fainitiak 

with thatterm of course? 	
t  I 
	1, 	,,, i  

A 	Yes, 
	

1 

Q 
	

Basically you define the word'iniakt* to be. 

4 
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the ItymatilS, as it were, thelaymants Synonym for 

psychotic? 

26 

A 	I WOUP1 say that the word insanity its used 

. generally to mean psychotic. 

. 	Then, from a psychiatric standpoint, I take 

it, it 'is your opinion that none of.these,three female 

defendants are presently insane nor have ,they ever been . 

insane in your opinion,-ts that correct? 

A., 	That's Correct. 

Just one more question With respect to the 

concept of remorse. 

Will you agree, Doctor, that if a human being 

does something that they personally do not think is Wrong, 

that they personally do not think is wrongs  that they would 

have. no cause, no reason to have remorse. 

Will you, agree with me On that? 

A . 1 think that in order for me to answer that 

would have to step oat of my psychiatric role. 

cannot do that. 

Often in. this testimony I tried to distinguish 

between what the person experienced consciously and 

unconsciously. . 

I don't believe in that remorseless aspect 

unless they have no superego restraint. 

25- • 
	 This is bad. 

Remorse basically in addition to being an 

3' 
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emotion it a state of mind also, right? 

A 	I'm tot Sure what you mean by state ofalind. 

Well, a pert= has to go through certain 

mental,  processes to have a feeling of remorse,- is that 

correct? 

A 	Yes. 

Q; 	Some mental exercise it involved? 

A 	Well remorse I would thini would be something 
„ 

spontaneous or immediate-. 

It is a-feeling.:that One would get without . • - 	. 
thinking about it, • 

If you have to'think about it, Ws tot 

there. •  

P. 	In terms of origin,. the feel 	trig 

completely devoid of-the mind, the psyche, is it? 

A' 	That is where it happens. 

4 light. 

A 	So — 

Remorse in a sense is a •state of mind? 

A' 	In that sense, yes. 

Q 	I'm talking about the conscious level again,,  

which I guess requires you to step gut of your. psychiatric 

role, butin addition to 'dealing in the unconscious you gteal 

in the conscious, 

Isn't that correct, you deal in the conscious 

when you psychoanalyze aft individual? 

6 

7 

12 

14 

zs 

16 

17 
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A 	I would say 'most of my attention is directed 

to the uttconteious, trying to find hints from, the conscious 

material, 

So you don't -completely eliminate the conscious 

factor? 

A 	. No, but I always have a healthy suspicion about 

it. 

Q 	• Well, r will ask you once again, and we will 

Sea what we come up' with; 

This time I will Say, we will preface the 

question and answer that we are only,c14iing. in the 

conscious, not the unconscip0s4 

LetI S try to eltaihate the unconscious from, 

the-question:and the answer. 

Will you agree that from a conscious standpoint 
• 

if it person does something that they personally do' not feel 

fs Wroirag4  they would„have no reason to have, a' state gtE 

mind, conscious state of mind of ie,morse? 

A 	You cannot separate the two. 

You Cannot separate the conscious from the 

=conscious? 

A 	You cannot. 

Q 	There is a marriage there that just cannot 

be separated? 

A 	' 

Q, 	Until death do us part, right? 
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2 

4 

EIRE' CT EXAMINATIO3 

BY MR.. FITZGERALD: 

Q 	Why are you opposed to the death penalty? 

MR1  BUGLIOSI: That is irrelevant, yoUr Honor. 

H. FITZGERALD: May I make an offer of proof? 
, 	• 

4Yes, "IOW may., 

Btlaa9SX1: At the bench maybe, 

,(The following proceedioza( were had -at th.e.   • 
bench , out of the hearing of the 	 - , • 

" 	• 	r 	• 	 • - 	 • 

- 	FITZGERALD:. May
. 
 I  pOsfaCe-mitemarka btt saying 

14r. D4$1ipsi asked the questlOg, the doetpr'mis:ppposed 
• • • 

In the event that question was asked, to deter-

mine the doctor's bias,interestand motive, the doctor 

stands impeached beCause of the death penalty phase of the 

'trtal, and he indicated he is opposed to the death penalty. 

THE OMIT: I don't agree with that, I donft .agree 

he stands impeached. 

That is for the' jury to Otermtne. 

EA, FITZGERALD: I want to rehabilitate him. 

ARE CoURT.: He did not say he teatifted the way be  

to the death penalty:. 

I objected'on the.  grounds it was immaterial 

and irrelevant. 

I take it that the Court overruled m  obj.ectiOn 

on the. grounds It went to the doctorls bias, interest and 

motive. 

6. 

9 

P 
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did becaUse of the way he feels about the death penalty. 

Te la a scientist. 	• 

104 VITZGERALD:  That it a conclusion. 

THE COt1; I.am simply comments 1g on your statement. 

1411•4  VITZGERALDt 	would like to ask this doctOr 

why he is oppOded: to the death petaIty4, and have him state 

his reasons why he is opposed toy the death penalty .so that 

the Jury can determine whether., independently„ the jury can 

determine whether or not these reasons for him being 

against the death penalty would inflUenoe his ()pillion in 

' this case. 

can ask him the question l, 

',Toes - your belie againit the death penalty 

inflUence your .conclusions here?* 

THE .COURT: Put that question to him directly. 

FITZGEPALD1 Pardon me.1  

,THE COVRTI. You tan' put that question to him ' 

directiY. 

But the way you want to do it would in effect 

withdraw from the 

, 	In other 1orqs,,iit interferes with the un, 

trammeledependentludgment or the jury on this 
subject., s A  

7 	 o 

youk.  can put the- citteation.to .11114,dirOo'Ply as to 

wtether or not as 1el;etvin;lue4c bis testimony., 
104 PITZGERALP1 - That is a COnclusiOn.' 
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a 

I have AO ' eapIction' to your Honor, giving an 
' 	! 

instruction to thi:jury that 4.t'= life 'received only for the k  

limited purpose of deterMining whether or not. 	h4ia Liao, 

interest or motive In this case. ;  
k ,", 

THE COURT: I think that Would be highly improper, 

4r.. 	 ,  tritFgarald. 	• 	 . 	. — 

MR. FITZGERALD: You see, what can I do besides ask 

him the question? 

. 	I Want  to know his reasons for being opposed 

to the death penalty so I can argUe it did not influence 

him.. : 

If just' ask him, I know what he will answer. 

THE COURT: I know what you want to do. I admire 

yOur resourcefulness, but under -the law it is not permissi–

ble, 

.MR. FITZGERALD,: I am doing so-  in, good faith because 

I Objected to hi6' question. 

THE COURT: / understand kt„.. I understand. 

MR. KITH:. I will join in M Fit!geraldls offer of 

proof.. 

W couRTi 4p the record is perfectly clear I am 

telling you that you may ask him it his beliefs concerning 

the death penalty and capital punishment have influenced 

his testimony. 

You may put that question to him, 

MR, FITZGERAL1):.  Right. 

1 

2 

3 

4.  

s. 

7 

8 
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So the record is.clear4, I.  feel that is inade- 

2 quate but I feel'thereedrd,establiShed that. 

Vill join. with 	atna417a14-t, ; 
4,- 	I. $HINN; fwill join wittililt,'vittgeraid.' ' 

10,.4AlliREN: I join with L . 'Itzgera1d..  	,., 't.  ' ,, .  

	

6 	 <The following proceedin gt.were had ih ope ne 

	

7 	court, it the preEence and hearing 	,urya: *1, 
-,, 

	

8 	 Q 	BY MR, FITZGERALD: Thu have indicated/  

9 Dr. TiochAans  you are Opposed to the imposition of the death 

	

.1,0 
	penalty„ is that correctt 

	

za 
	

Correct., 

	

.12 
	

4 	Are you opposed to the iMpOilition of the death 

13
J 
 penalty across the board, that i0, in all cases or just in 

	

- 14, 	this' case? 

	

15 	 In all casee. 	' 

16 • 
	 Have your opinions or, beliefs concernin the 

1T. 'death penalty'or capital punishmentinflUenced your'testimbny 

i8 
	

in this case in any respect whatsoever? 

, 19 
	

'None thet'I .am aware of." 	
4 

20 
	

4 . Would yoU abrogate any professional standards 

21 .yoU.Wouldadhera to because of any belief or feeling you 

	

22 	may have about the imposition of the death penalty? 

	

23 
	

A. Would yOu repeat that? 

	

'24 
	

you'd yOu abrogate any professional standards 

	

25 	you adhere to because or your feeling about the death 

	

- g6 	penalty Witt' respect to. your testiMbhy? 

000186

A R C H I V E S



26)548 

1 At 	I think the professional standards I adhere to 

are completely consonant with my position, and I would see 

:, any .other position as being not consonant. 

4 	 THE. COUNT: Is the answer no, then? 

VIM WITNE$$: Ma, I would not abrogate my professional 

responsibilities. 

T 
1 	 Bt PITIL 'FITZGRALD: Didyou at any time have any 

conversation, with me, or.have you. received, any information 

	

9 	'from me whatsoever indicating that you Should' testify in a 

	

io 	particular way or in a particular Manner? 

. A . None whatever and l can say now that I have 

	

2 	been reminded of .t, I can say in all honesty that the 

thought of.. the death sentence 4; one way or th6 other, fever 

entered into DaYi_PonselQue aria'at any time in my 

	

" 15 	examination or 	testimony, 
, 	 4 	 - 

Nowi.' would you 'ohdtgre Y4Ui opinion tiat Patricia  

	

.17 	Etenwinkel was,  never psychotic if you were 'informed: that 

Dr* Tweed testified that it-wlashis OpthiOn -t4at;She'wag, 

	

'Al 	previously psydhotic? 	 4 - t 	• 	- 
- 

• 20 
 

probably,  Would give him an argument tO find 

out what .kind 	:things he saw that I didnot pee, " 

	

m 	. 4 	In part your analysis and determination are 

A: 	based on 'y'o ur professional. experience; iinft that 'correct? 

410 	" 

 

	

25 	 Xes, 

15b 

' 	. 	• 	y 

000187

A R C H I V E S



     

2649 

 

      

15b-1 

  

How many persons have-  you interviewed for the 

 

7 

9: 

.10 

11' 

12 

13. 

is 

16 

17, 

 

purposes 'of determintngiyhether,ornot the person Inter- 

IrieWed was psychotic? 

011 thouSands. 

4 . Thousands? How.  many people have yoU interviewed 

for the purpose of determitip& whether or not they axe, 

.psychotic after,  you were licensed to practice medicine in 

the State of California? 

A. • 	Oh, it 'must be 411 excess of 12 to 1500, by now. 

Alter medical school one does an internehipl 

Yes, 

. Oorredt? 

11, 	Yes, 

4 	And then if ,one, as a medical doctor, wishes to 

PlArage a-  Ppeoialtone engages in what is called the 

residencyl 'is that cOrrect? 

A. 	Yes, 

4 	Have you, ccipleted a residency in psyChiatry? 

A. :Yes, • 

4 	And when did you conclude your residency? 

July Of 470, 	• , 

How many people hare you interviewed sine 

strike that. 

 

 

20 

22 

23 - 

 

 

24 

25 • 

 

Upon conclusion of your residency in July, 1910., 

did that conclude your protesoional training as a psYphia- 

 

 

26 

 

trist? 
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No)  it continues now.,  

am on a research fellowship. 

FITZURALD: I have, nothing furthers  

THE COURT': Anything furtherl 

&DIRECT ZXAAINATION 

. BY 2,11. UINN: 

4 	Doctor0.in response to 	Bugliosie question 

whether Or not Miss Atkins waa ever psychotic)  now or in 

the past„ 'you said no, correct? 

Yes. 

YOU stated that In the.past you had many cases 

410 	
18 ' where you examined persons andyOu'iound them to be 

, 3 	. 
14 psychotic and not p47chotic 

. 16 	 . 	' Yes)  .1 have had many Axp4rienges. 
. 	• 	 1.r. 

Q, 	Now, hbw long would.  You says  	 of in  : 

eXaminatiOn. would yOu need to defer,Mtne whether or ;not 'a.' ' 
• , 	

X- 

1 
. • I 

6  t 

perscn. is psychotic or not psyChotic? 

A. 	That depends on the qezree 	4yeetuiettone 

There are some individuas you can make that 

judgment fairly and accurately in moments on the basis of 

their behaylors  

	

4 	In other words)  yOu would take a person's 

actions and their speech, when you determine whether 'or hot 

' a person is psychs tiC Or 'not psychotic? 

	

. A., 	Yea. 
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And whit'do you put mire .'emphasis on, more 

weight on, the ,actions or his speech? 

A. 	X CannOt answer that. I would take the whole 

Picture. 

4 	You would take the whole picture? 

Yee. 

4 	Now, would you say that ,- 

I will give you an example. 

If someone were tent inOn the examination 

room poking themselves 14 the:814 with a nail or a pencil' 

and telling me.all tete while they are perfectly 411 right 
• 

and everything was all right, 'arld 

Would pay no attention at all to what they 
y , 

are saying. 	 • 	, 	,  
• .4. 

(44 	You would take his actions?‘  

- A. 	Oh, when they reflected any Of the severe' 

psychotic syMptoms we recognize. 

Such as words 'styled, no lOgioal training 

of thought, perseverative speech, the Same word over and 

over And -over again Constantly hours.at a time. 

Normally,,,generally speaking, would you say ,  

the more time you spent with a patient the hotter you 

would know .the petsom, the better- you would evaluate. that 

/ 	 k $ 
. 

' A. • Actions in,that elite'. 

And when,  would you. Just take, say, a personts 

speech or,conversatiOn/ . 

4 

5 
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• 
person? 

A, • 	Sure, 

1110/ long did you talk to Miss Atkint at 

Sybil brand?, 

L 	Let f s see, from about, guess from about 9 400 

until abOut ilia°, 

4 	900 to l3:00 and ...I -MM. 

A little before :t0, I think we got started 

I'm not sure exactly - 8;30.1  I thlnk tt was-, 

4 : That is approximately what4 

A. - , Two and a half hours, two to two and a half 

hours, yes. 

4 	Do you feel it you had more time with Miss 	. 

itkin$4  say another tri,onth• with her, would you say •that you 

may then evaluate -- 

A., 4  , I think I could re-evaluate' On a, much more 

tiound, grOund on the terms of sheer 'weight of information.t  

.1 would have at that point, but in terms of the judgment 

I have from two and' 
'
a half hoUrS, I think that is a sound 

2 

9 

.10 

11 • 

12 

judgment 
'20 

In fact, Ials. goips to try to arrange Tor 

sow conetatation with anther plisrehiatkiat at UCLA tee 
• 

aftita my 4.0E9gent: 	• 

du' are basing 	 pont her eortversat4ni 
• 

not her eetions. 

All, action And donVersationi. the waye:wor:Fla 
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2 

16 

were pUt together, the preSence.or. absende of Certain data, 

non-Verbal. communications, a v'arie'ty of things. 

MR. SHINN; Thank i6u, r '11a.ve nothing further. 

REDIREOT EXAMINATION 

BY MR. iANAREK: 

4 	Doctor, you, have stated that presently theme 

girls have zoo 

'Thera is. no loss Of contact with reality, right? v 
At.• Yes. 

I. 	. 4  

So when these.girli told you that the motive 
- = 

for'the Tate-114 B44AoarmurAifir* 440he.gett4.1g of Bobby 

Beausoleil%out of, jail, whet they told you that they were 

In reality, at.least, they' ware tA,insine *ihin they told 

you that, 4ght? 

MR.'BVGLIOSI: AmbigUous. 

MR. XEITa: I ob,jeCt to the question" as assuMing facts 

not in evidence. 

TAE COURT:. Sustained. 

Q 	BY 1,IR. KANAREK; Is it a tact that these- girls 

told youx  each of them,- that Bobby -.,, that,the motive for 

these. murders las. getting Bobby Beausoleil out of jail? 

, 	Yes, 

4 	Each one of them told you that separately, right? 

, 	Yes. 
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26- 

Q 	directing your attention, then, to Susan, 

Atkins., when she told you. -- when she told you that it was 

iter ideal  because Gary ainman was a dope peddler, it was 

her idea 1:o write political piggy on the wall because of 

her personal feelings against Gary amen, she was in 

touch 'with you -- she was not insane,.:  right? 

She was not insane 'when she told you those 

words? 

A 	If I understatid,the 1.4estion 

111E COURT: Just 

BITGLIOSI: 1,0s ambiguous, 

COURT: It also appears to assume facts. not 

in evidence. 

The objection is sustained. 

BY MR f ICANAREK: 

She told you, Susan Atkins, that the writing 

of political.' piggy on ,the wall at the Gary Hinman, house 

was he,: idea. 

She did it because,'she did not like Gary 

Hinman because he was a pig, because he was a dope peddler 

who: dealt in bad dope, right? 

A 	yes:. 
And she was in reality, 

Yes. • 

She was not insane when she told you that? 

A 
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Q 	And .directing your attention then. to your 

conversations with these. three girls, is 3t a fair statetent 

that during, these conversations with 'you they communicated 

in the English language, they spOke,  to. you; there was no 

reason' for you to believe that they were then under any 

mental aberration? 

A. 	I have already testified to that 

I think that they' suffered from, a personality 

disorder which could be classified as a mental illness.. 

I think they suffered from that at the'time I 

talked to them.  

But if My notes are correct, on examination 

by 'Hr. Bugliosi you testified -that whatever 	'whatever 

their particular diagnosis may be, whatever you might call 

it, clinically or 'whatever medic4 term you tight give to 

it, there was no loss of contact with reality as ;to an  yone 

of these girls,. right? 

A 	' that's correct. 

R. Is00110SI: Motio. to strike that. 

That is, a: very amblpputtAzuestion., loss of 
4 	 „ 

contact its to reality• as to whatl- 

ICANAREKt . That is exactly-7* 	
r 

MR. BUGLIOSIt Be seems to -  be' implying what thiy 

were sityilig had been the truth-. 

THt COURt: I think the question was ambiguous, 

itanarek, as far as the-Court is concerned. 
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The objection. is sustained. 

The answer is stricken. 

Reframe the question. 

MR. UNARM Certainly, yourilonor: 

471, 

 

is it •a fact, Doctor, that you spOe'ta each. 

of these, girls your opinion was and is that as yOu, were'. 

talking to them they were not out of touch with reality? 

A 	In the sense that 1 was asked about reality 

testing, and their ability to test reality and not to be 

psychotic,. I already testified that I did not feel they 

were psychotic or out 	touch with reality in that sense. 

And so as they. spoke with you -- 

For instance, a person oan be -- let's take 

even President Nixon, someone like that, he is diagnosed. 

someone could say "Welly he has a certain 

characteristic; he maybe schizoid., ,or this or that," 

even though these technical terms are.  used to define a 

particular personality, does 'thatmean the person is. 

mentally ill,. or insane as Mr. Bugliosi was pointing out 

to you, 

These are just words. of description4 right?' 

A 	Well, there is a difference between tentally 

ill and, being inane, and this is what me;have been trying 

to git et for a long time,. Lthinki, 
- 	'Pr 

.X would say .:the an#wer'to your viestion is 

that 'because one is mentally 1l or hiss a ditign  via* 4 

15c-1 
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7 
condition is not synonomous with their being insane. 

Q 	And •so in any event whatever label you tilight 

lAit upon the personality of eal.Cb.,hf these girls, when they 
• .t , 	- 

wire speaking with. you' there was no..donbt iii yoUr mind, 

that they were not out of contact with reality? 

•A 	correct.. 

And you did discuss with them what 	let' a 

put it this way: 	 3 	F 

You did discuss With them, each one separately, 

the motive 'behind what went on in the Tate and the La 

Bianca homes, right? 	• 

A 	Yes, they spontaneously offered that 

information. 

14 	 But 'you spoke with theta separately? 

a 

4 

5 

6 

•10 

11. 

lg 

	

15 	 A 	Yes)  they were not together. , 

	

16 	 Q 	And that involved getting Bobby Beausoleil 

	

17 	out of Jail? 

	

18 	 .A 	Well, not exactly, 

	

19 	 There was more or less feeling in that direc- 

	

. 20 	tion, depending upon the individual I was speaking with- 

	

21 	 For instance 	Krenwinkel explained what 

	

22 	happened to 	what happened at the La Bianca residence -A. 

	

23 	 No, at the Tate residence, as it was like 

	

24 	motion, the mut' dens were like mot .on; it was with no , 

1111 	25 	thought, no time or direction. 

26 • 	 And she insisted that they were there primaril 
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. I5d fla 4  

as a result of driving there, Motive unknown,  

Admitted talk about freeing Bobby, and so 

forth and ado forth, but denied specifically that motivation 

in committing thetsurders. 

6 

7 

a 

16 

1I 

12 

1:3 

.14 

15 

16 

17.  

la - 

19 !. 

20 

"gg 

24 

F 
4 

• J .  

s 	A 
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4 	All right,, then, would you state as to. Bobby 
• J 	 • 

Beausoleil,. did you discuss that with Susan Atkin$ and 

Leslie ItanSdouten.also? 

None of the girls specifically said that they 

killed anyone at the Tate or La, Bianca, houSes because of 

Bobby BeauSoleil. 

They talked about haying discussed tail kind of 

thought, of repeating murders to distract the police. 

Ilut all insisted independently that the actual 

events of the murder a Were not matiYated by any thought but 

rather—were a trip„ motion, a reaction,' a reaction following 

44,Hreaatlon following a- reactiOn following a. reaction;. to 

quote'llis4 4renwitke1, a reaction to a reaction to a, 

reaction. 

And that would be consistent with-  beinsunder. 

the influence ox, LSD, that kind of tiliking, as to the 

events at the Tate and ,La Bianca h'icrilea? 

IL 	Yes. 

q 	That world be completely cOnsifftentacright? 

A. 	I testified to that before. 

Ck 	And you also testified th'at,t0 your knowledoe4,: 

for instance, Susan Atkins has not had any eXperience. 

with, psychiatrists; she is mot sophisticated in trying to 

. fool'a psychlatriSt, right? 

MR. BUGLIOSI: Calls fora conclusion. 

THE COURT; Sustained. 

;; 
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Ja 

mn. KANAREK: But as yOu sit there on the 

witness Stand, having in-mind what these girls told you; 

is there aty'reason -- is there any reason for you to 
4 believe thgt they' have spoken to so many psychiatrists and 

so many doctors that they are tuned in and know: how to, give 

a. response -to fOol the psychiatrists? 

. 	I bare no evidencepr. experience with them to 

-"'Inditate that they .would be so skillful. 

NR. KANARE: Thank you. 

TBE GO T; Anything further? 

'Mg. BUGLIOSI: No, your- Honor. 

TUE COURT: You May step down,, Doctor. 

.Tray the doctor be exotisedY 

THE COURT:- Yes, Dr. Hochman is excused. 

MR.' FITZGERALD: Nay we approaCh the benChl 

THE COURT: Yes, you may. , 
17 	 (The folIoWing proceedings were hack at the bench 

Out of the hearing of the 4ury0 

KEITH: I have no other witnesses on behalf of 

Leslie Van Houten. 

IlR. SHINN: I have One witness coming: tomorrow"morning 

and t have no intention of calling Steve Grogan. 
23 THE =HT: YOU do not? • 

24 	 BEINN: No, 

MR. FITZGERALD: You are entitled to cross-examine, 
26 	but we have no further 'direct examination unless 

.5 

' 11 

12 

13 

14 

15 

16 

- 
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16 

: 

19 

20, 

Mr. Nanarek' dOes . 

T. COuRT: .DO you have any further witnesses?'  

MR. FTTZGERALD: NO, your Honor. 

THE COURT: You said you do riot? 

MR)013,ITH: That is correct, 

Ma. MINN: I have one tomorrow :corning. 

'ZR. BUOIOSI: Who is he? 

-MR. SHINN: The reporter that vent into Sybil Brand, 

Am4rosini, 

MR. UNARM We have a. girl named catherineOillis. 

THE COURT: Is that your last witness? 

MR. ONAREK: And a short, a very short, -- in view 

of your Honor's atrikina Ruthann* Moorehouse's testimony 

I want to call back Brenda,. a.girl named Nancy Pittman in 

connection with Er, Manson, with where he was. 

She pan testify as to' his location with 

Stephanie SChramm in Devil's Canyon.-  

. I asked her to 44, that tietauseyour Honor 
k 

scrapped Miss MoorehoUse10 testimov. 

THE COURT: All right.  

lots VITZURALD1 That is itt 

MR. NANAREK: Yes, 

TBE COURT: Do any of you four defenSe counsel intend 

toP;interrogate Mr, Grogan any further? 

MR. FITZGERALD:, No, your Honor. 

MR. SHINN: No, your Honor, 

22 

23 

• 
'24' 

25 

7 

8 

000200

A R C H I V E S



• 

2 

-s 

6 

.10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

19 

20 

21 

22 

23 

, 24 , 

25 

,26 

I1t. KEITH.: 	No, your Honor. 

• MR. KANAREK:' No*  your Honpr, 

THE COURT: 	DO you intend to cross-examine, 

Mr. Bug3iosi? 

EDGLIOSIt 	Just a couple at questions. 

MR, KAY; 	Wnat about Mr. Kanarek? 

.THE COURT: 	Do you want to examine Mr. Grogan? 

r1 UNARM 	Vo, your Honor. 

BUGLIOSI:.  So weive. gpt Grogano -We'vegot 

Ambrosini 	Gillis and Nancy Pittman and that is it.' 

MR. KANAREK: 	Yes* 

THE COURT: 	Who is. going on first? 

MR, SHINN: 'I will try to, get Miss Ambrosia in 

at 91.30* 

THE COURT:, Since the defonse have Some witnesses and 

Nr.,-Orogan is upatairs„ You can work out yoUr Own Schedule 

of -witnesses as long as we donit waste any time. 

in' other wordi51  Grogan tan be brOught down in 

e...148.ttercir minutes. . 

MR* FITZGERALD: 	It takes three or four minutes* 
, 	 THE COURT: 	al right. 	Then 	adjourn for 

tonight. 	 - 

MR. BUGLIOBI: 	Very 000d,, very. gOOd. 	 . „ 

(The followinz proceedinss were had in open 

court In the presence and hearint4 of the jury!) 

THE COURT': 	We will adjourn at this time, ladies an4 
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261563  

1 gentleMen. 

Do not converse with anyone or,form'or:eipregs 

any opinion regarding penalty until that question is 

tinally submitted to you,. 

The Oourt will adjoUrn until 9:30 tomorrow 

mOrning:- 

(Whereupon)  an adpurnment was taken to 

reconvene Friday)  Varch 12)  1971)  at 9;30 a.m.) ' 
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